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سرمقاله 

مهاجرت پزشکان و تعرفه های 
خدمات سلامت

::محمدرضا عارفیان  ::

مساله مهاجرت نخبگان، به یکی از موضوعات حساس و چالش برانگیز این 
روزهای جامعه تبدیل شــده که بخشی از آن مربوط به مهاجرت پزشکان 
است. این موضوع در ابعاد سیاسی، اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی می تواند 
پیامدهای منفی قابل توجهی به همراه داشته باشد و کشور را از سرمایه های 
انسانی متخصص در جهت توسعه و افزایش رفاه بی بهره سازد؛ متخصصانی 
که برای پرورش آنها هزینه های مادی و معنوی زیادی صرف شــده است. 
مهاجرت پزشکان پدیده ای جدید نیست اما تسریع روند آن باعث نگرانی 
و زنگ خطری برای نظام ســامت و جامعه است. پزشکان نقش کلیدی 
در تولید و ارائه خدمات بهداشــتی و درمانی ایفا می کنند، به طوری که آنها 
اولین عامل تصمیم گیرنده در مورد تشــخیص، درمان، تجویز دارو و ارجاع 
به سایر عرضه کنندگان خدمات سامت هستند؛ به همین دلیل پزشکان را 

دروازه بانان نظام بهداشت و مراقبت از سامت می دانند.
مهاجرت متخصصان مراقبت های بهداشتی، از جمله پزشکان، موجب کاهش 
دسترسی به خدمات بهداشتی و درمانی، افزایش هزینه و تنزل کیفیت این 
خدمات، افزایش مدت انتظار برای دریافت خدمات، وابستگی به کشورهای 
خارجی برای تامین نیروی انســانی، تضعیف توان آموزشــی و پژوهشی 

دانشگاه ها و کاهش موجودی سامت جامعه خواهد شد.  
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انصارالله یمن:همزمان با آغاز دهه فجر؛

به زودی واکنش نشان 
خواهیم داد
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در این شماره می خوانید:

2   بایدن: به دنبال جنگ با ایران نیستیم
4   زنان ایرانی در چه سنی مادر می شوند؟   

   برگزاری ۳۳۳ کنسرت موسیقی در آذرماه

    پیشران های تورم در پساکرونا
 

    هالند بخت اول کسب جایزه مرد سال فیفا
   شنیدن؛ کلید طلایی ارتباط با نوجوان
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در همایش مدیران روابط عمومی استانداری ها مطرح شد

باید مشارکت مردم
در انتخابات تسهیل شود

پیام آشنا-  همایش مدیران روابط عمومی استانداری ها و سازمان های تابعه وزارت کشور با محوریت انتخابات و مشارکت مردم برگزار شد.  احمد وحیدی، 
وزیر کشور در این همایش با اشاره به تلاش دشمن برای حداقلی کردن مشارکت مردم در انتخابات، گفت: ما باید مشارکت مردم را تسهیل کنیم،رقابت 
فقط نباید روی افراد باشد بلکه باید روی برنامه ها رقابت کنیم. او دیروز گفت: موضوع اطلاع رسانی به یک امر مستمر و همیشگی تبدیل شده است و در 

نتیجه از طرف دیگر هم، انتظارات جدیدی شکل گرفته است.

سینمای ایران با ۳ فیلم کودک و 
نوجوان مسافر هندوستان شد 

۴۹ درصد کارجویان، 
تحصیلکرده  دانشگاهی هستند

مطابق آمار و اطاعات ثبت شــده در سامانه جست وجوی شغل، ۴۹ درصد 
کارجویان دارای مدرک تحصیلی دانشــگاهی و ۵۱ درصد فاقد تحصیات 
دانشگاهی هستند. سامانه جست و جوی شغل با هدف برقراری ارتباط میان 
کارجویان و کارفرمایان، کاهش هزینه های جست وجوی شغل و ایجاد پویایی 
در بازار کار تیر ماه امســال رونمایی شد. سامانه جست وجوی شغل از جمله 

سامانه های فعال وزارت کار است که از دو بخش جست وجوی فرصت....

سه فیلم سینمای ایران برای حضور در سومین جشنواره بین المللی کودکان 
گوآهاتی، به ایالت آســام هند می روند. سه فیلم »بچه گرگ های دره سیب« 
به کارگردانی فریدون نجفی و تهیه کنندگی مجید برزگر و شهرام ابراهیمی، 
»مهران« ساخته رقیه توکلی و به تهیه کنندگی محمد پیرهادی و همچنین 
فیلم سینمایی »کاپیتان« به کارگردانی محمد حمزه ای و تهیه کنندگی سید 

صابر امامی، برای رقابت در سومین دوره جشنواره بین المللی...
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4  بازی با بازار اسباب بازی!
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بهسازی 
پارک های 

محله ای قدیمی 
فراموش نشود

تجهیز 8 روستای 
البرز به نیروگاه 

خورشیدی مقیاس 
کوچک
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موافقت میراث فرهنگی
 با ساخت ۵ هتل در البرز

منابع وابســته به انصارالله یمن از واکنش کوبنده 
و قریب الوقوع به حمله های آمریکا به یمن خبر 

دادند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از خبرگزاری شهاب، 
عبدالمجید حنش یکی از اعضای تیم ملی مذاکره 
کننده یمن اعام کرد: مادامی که حمات آمریکا 

ادامه دارد، عملیات نظامی ما ادامه دار خواهد بود.
وی افزود: فرماندهی عملیات نظامی در میدان بانک 

اهدافی را که ما آن را خواهیم زد، تعیین می کند.
حنش بیان کرد: ما ابزار مناســبی را برای واکنش 
به حمله های آمریکا پیــدا خواهیم کرد. عملیات 
ما نمایشی نیســت بلکه در راستای دفاع از ملت 
فلسطین اســت. ما کشــتی هایی که ارتباطی با 

اسرائیل ندارند را هدف قرار نمی دهیم.
وی گفت: این واشنگتن است که امنیت کشتیرانی 
را در دریای ســرخ و عدن هدف قرار داده اســت. 
آمریکا به جای نظامی کردن دریای سرخ بهتر است 

که جنگ غزه را متوقف کند. وساطت تا زمانی که 
جنگ علیه غزه و مردم آن متوقف نشــود، ثمری 
ندارد. ما در مرحله آزمون واقعی قرار داریم و همه 

گزینه ها روی میز است.
از ســوی دیگر ناصرالدین عامر از مسئولان اطاع 

رسانی انصارالله یمن هم گفت: ما اجازه نمی دهیم 
که آمریکاییها کشــور ما را هدف قرار دهند و به 
زودی واکنش نشــان خواهیــم داد. پایگاهی که 
شب گذشته آمریکاییها زدند، فعال نبود. ما حضور 

آمریکاییها در منطقه را نامشروع می دانیم.

انصارالله یمن:

به زودی واکنش نشان خواهیم داد

دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی البرزدر نظر دارد جهت تکمیل نیروی انسانی مورد نیاز خود در 
خانه های بهداشت استان ،از افراد واجد شرایط از طریق آزمون کتبی ، مصاحبه و احراز صلاحیت های عمومی 
بر اساس قانون گزینش، برای بکارگیری در رشته شغلی بهورزی به صورت استخدام )پیمانی –  قرارداد کار معین (

آزمون استخدامی برگزار نماید. برای کسب اطلاعات بیشتر به آدرس اینترنتی www.abzums.ac.ir   مراجعه 
فرمایید. شناسه آگهی: 16۴16۵1

معاون بهداشت و رییس مرکز بهداشت استان
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مهاجرت پزشکان و تعرفه های 
خدمات سلامت

ادامه از صفحه 1
.... بخشــی از پزشــکان و فعالان ذی نفع حوزه سامت معتقدند 
عامل اصلی در شکل گیری انگیزه مهاجرت در پزشکان، تعرفه های 
پایین خدمات پزشکی است و مخالف تعیین تعرفه های پزشکی به 
صورت دستوری توسط دولت و منتقد عدم اعطای اختیارات لازم 
به نظام پزشــکی در این زمینه هستند. هرچند در عمل پایبندی 
کامل به تعرفه های رسمی، چه در بخش خصوصی و چه در بخش 
دولتی مشاهده نمی شود، در پاسخ باید گفت حتی در اقتصادهای 
توســعه یافته مبتنی بر اصول بازار آزاد، قیمت خدمات سامت با 

جداول تعرفه تحمیل شده به وسیله مقامات دولتی تنظیم می شود.
انحراف از تخصیص بازار عموما با این ادعا توجیه می شود که کالاها و 
خدمات سامت، دارای ویژگی هایی هستند که موجب شکست بازار 
می شود، یعنی موجب تعادلی می شود که متناظر با تخصیص بهینه 
پارتو در بازارهای غیرمقرراتی نیست. کالاها و خدمات سامت ویژگی 
کالاهای عمومی را دارند، منجر به اثرات جانبی می شوند و معیارهای 
یک بازار رقابت کامل، یعنی شفافیت بازار و حاکمیت مصرف کننده، 
در بازار خدمات سامت برقرار نیست.بی شک همانند هر فرد دیگری 
در جامعه، انگیزه های مادی از جمله تعرفه های خدمات پزشکی بر 

تصمیمات حرفه ای و شخصی یک پزشک، حاکم است.
معمولا پزشکان به تعرفه های پایین، با دیدن بیماران بیشتر و صرف 
زمان کمتر برای هر بیمار، بدون تغییر در کل زمان صرف شده، پاسخ 
می دهند. بنابراین، تعرفه خدمات با تاثیر بر کمیت یا کیفیت درمان 
ارائه شــده، یک ابزار سیاستگذاری قدرتمند به منظور اطمینان از 
ارائه بهینه مراقبت های پزشکی است که باید به دقت طراحی شود. 
نکته حائز اهمیت این است که تعرفه ها باید برابر با منفعت نهایی 
مراقبت های بهداشتی تعیین شود و منعکس کننده دستاوردهای 
سامت مورد انتظار، منافع بیماران و هزینه فرصت بودجه عمومی 
باشد. منافع عرضه کنندگان خدمات، عامل اصلی مدنظر در تعیین 
تعرفه های خدمات پزشکی نیست و باید منافع بیمار و جامعه نیز 
در نظر گرفته شود. بنابراین این استدلال که تعرفه ها باید مطابق 
با تورم به روز شود، در شرایط کنونی منطقی نیست. عاوه بر این، 
پیامدهای منفی افزایش غیرمنطقی تعرفه ها به نفع پزشکان، ازجمله 
افزایش پرداخت از جیب در حوزه ســامت، کاهش دسترسی به 
خدمات پزشکی، شــکاف درآمدی کادر درمان و بسیاری از اثرات 
نامطلوب دیگر، به جمعیت های آسیب پذیر و اقشار ضعیف جامعه 

اصابت می کند.
ساده انگاری ا ست پدیده چند بعدی و مهمی مثل مهاجرت پزشکان 
را صرفا مرتبط با تعرفه های پایین پزشکی دانست. عوامل سیاسی، 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی حاکم بر جامعه به خصوص در مقطع 
زمانی فعلی، میل مهاجرت در تمامی اقشار جامعه و نخبگان از جمله 
پزشــکان را افزایش داده است. بیش از آنکه تعرفه های پزشکی بر 
انگیزه مهاجرت پزشکان موثر باشد، سایر عوامل همچون بی ثباتی 
اقتصادی و سیاسی و عدم اطمینان نسبت به آینده، ساختار معیوب 
نظام سامت، محدودیت های مقررات در صدور مجوزهای اشتغال، 
ظرفیت های پایین تخصص، مشکات مربوط به محیط کار، تعهدات 
سنگین پرداخت دیه، تبعیض های موجود در تحصیل و اشتغال، 
عوامل شخصی از جمله دستیابی به فرصت های بهتر برای خود و 
خانواده و مشــکات نظام آموزشی و پژوهشی، بر انگیزه مهاجرت 

تاثیرگذار است.
به نظر می رسد برای حل این بحران عاوه بر تمرکز بر انگیزه های 
مالی، باید توجه بیشتری به سایر زمینه ها و بهبود اساسی متغیرهای 
سیاسی، اقتصادی و اجتماعی داشت، چرا که رقابت با پرداخت های 
مالی کشــورهای مقصد به پزشــکان مهاجر کــه چندین برابر 
پرداخت های داخلی است، عما دشوار یا امکان ناپذیر است. توجه 
بیشتر به آزادی های فردی و اجتماعی، تعیین معیارهای صاحیت و 
تاکید بر شایسته سالاری از جمله سایر عواملی هستند که باید در این 

زمینه مورد توجه قرار گیرند.
در انتها باید گفت تغییر نگرش و تحول اساسی در مدیریت نظام 
سامت در راستای حل و فصل کاستی های فراوان، از جمله مسائل 
اقتصادی و مالی، ضروری اســت. در صورت سطح بندی خدمات 
سامت و استقرار نظام کامل ارجاع و توسعه نظام مراقبت های اولیه 
که توجه ویژه به خدمات پیشــگیرانه دارد، از تقاضای بیش از حد 
خدمات و تخصیص ناکارآمد منابع مالی جلوگیری خواهد شد؛ در 
نتیجه بسیاری از چالش های مالی سازمان های بیمه گر با تخصیص 
بهینه منابع حل شده و در پی آن، با بازنگری در تعرفه های خدمات 
پزشکی و بیمارستانی، از بسیاری از معضات از جمله فشار اقتصادی 
به بیمارستان ها و دریافت مبالغ خارج از تعرفه و فشار به بیماران، 
کاسته شده و انگیزه های مالی نیز برای پزشکان و سایر ارائه دهندگان 
خدمات سامت حفظ می شود. حرکت به سمت استقرار و توسعه 
نظام ارجاع و مراقبت های اولیه قوی، به علت ذی نفعان متعدد وضع 
موجود نظام ســامت، عزم سیاسی و به دور از ماحظات حزبی و 

جناحی را می طلبد.
محمدرضا عارفیان
مدرس و پژوهشگر اقتصاد
Alborz.payam@gmail.com

دستگیری عامل قتل جوان
 ۲1 ساله در شمال غرب کشور

رئیس پلیس آگاهی استان البرز گفت: شخصی که در یک 
درگیری خیابانی اقدام به قتل یک جوان ۲۱ ساله در منطقه 
خرمدشــت کرج کرده و به یکی از استان های شمال غرب 

کشور گریخته بود، دستگیر شد.

به گزارش پیام آشنا، سرهنگ حکمت الله شجاعی گفت: 
در پی ارجاع یک فقره پرونده قتل جوان ۲۱ ساله در منطقه 
خرمدشت کرج، رسیدگی به پرونده در دستورکار اداره مبارزه 

با جرایم جنایی قرار گرفت.
وی مطرح کرد: بررســی های اولیه پلیــس حکایت از این 
داشت که مقتول به دلیل اختافات شخصی توسط یکی از 
آشنایانش به وسیله ساح سرد مجروح شده و پس از انتقال 

به بیمارستان فوت کرده است.
ســرهنگ شــجاعی بیان کرد: با انجام اقدامات اطاعاتی و 
پلیسی رد قاتل در یکی از استان های شمال غرب کشور زده و 
با هماهنگی مقام قضائی در عملیاتی ضربتی متهم دستگیر و 

به پلیس آگاهی البرز منتقل شد.
رئیس پلیس آگاهی البرز با اشاره به اعتراف متهم به ارتکاب 
قتل به دلیل اختافات شخصی، خاطرنشان کرد: با تکمیل 
پرونده متهم برای انجام مراحل قانونی به مرجع قضائی معرفی 

شد.

رئیسی »قانون حمایت از 
گزارشگران فساد« را برای اجرا 

ابلاغ کرد
رئیس جمهور »قانون حمایت از گزارشگران فساد« را برای اجرا به قوه 
قضائیه، وزارت کشور، وزارت اطاعات، وزارت دادگستری و سازمان 

برنامه و بودجه کشور اباغ کرد.

به گزارش پیام آشنا، ســید ابراهیم رئیسی در اجرای اصل ۱۲۳ 
قانون اساسی جمهوری اسامی ایران، »قانون حمایت از گزارشگران 
فساد« را که در جلسه علنی روز یکشنبه ۱۴ آذر ماه ۱۴۰۲ مجلس 
شورای اسامی تصویب و در تاریخ ۶ دی ماه ۱۴۰۲ به تایید شورای 
نگهبان رســیده و برای اجرا به قوه قضائیه، وزارت کشــور، وزارت 
اطاعات، وزارت دادگستری و سازمان برنامه و بودجه کشور اباغ کرد.

بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه 
در شورای نگهبان به پایان رسید

سخنگوی شورای نگهبان از پایان بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه در 
شورای نگهبان در این شورا خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان 
در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:

»پس از برگزاری ۵۴ جلسه فشرده و پیاپی و بعضاً در سه نوبت صبح، 
ظهر و شب، بررسی لایحه برنامه هفتم پیشرفت جمهوری اسامی 
ایران در شورای نگهبان به پایان رسید. ان شاءالله امروز ضمن پاسخ به 
سؤالات خبرنگاران، گزارشی از نتیجه بررسی ها را به استحضار مردم 

عزیز خواهم رساند.«

 آخرین وضعیت بررسی ایرادات 
شورای نگهبان به لایحه عفاف و 

حجاب در مجلس
رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شورای اسامی گفت: هنوز 
گزارش کمیســیون حقوقی و قضایی درباره بررسی ایرادات شورای 
نگهبان در لایحه عفاف و حجاب به شورای نگهبان ارسال نشده است.

به گزارش پیام آشنا، حجت الاسام موسی غضنفرآبادی اظهار 
کرد: کمیسیون حقوقی مجلس شورای اسامی در جلساتی با حضور 
نمایندگانی از شورای نگهبان ابهامات و ایرادات در لایحه حمایت از 
خانواده از طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب را مورد بررسی قرار داد.

وی ادامه داد: گزارش کمیســیون به هیات رئیسه مجلس شورای 
اسامی جهت ارسال به شورای نگهبان داده شده است منتها هنوز 

هیات رئیسه گزارشی ارسال نکرده است و ما هم منتظر هستیم.
رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شورای اسامی با بیان 
این که بیشتر ایرادات شورای نگهبان به مصوبات کمیسیون حقوقی 
درباره لایحه عفاف و حجاب، ویرایشــی بود، تصریح کرد: بخشی از 
ایرادات هم ناظر به اصل ۷۵ قانون اساسی یعنی بار مالی بر می گشت، 
برای رفع این مشکل رئیس مجلس شورای اسامی مکاتبه ای با رئیس 

جمهور کرده تا دولت بار مالی را تامین کند.  

بایدن: به دنبال جنگ با ایران 
نیستیم

بایدن در سخنانی ادعا کرده است که جمهوری اسامی ایران از 
درگیری با آمریکا پرهیز می کند؛ ما هم به دنبال جنگ با ایران 

نیستیم.

به گزارش پیام آشنا، »جو بایدن«، رئیس جمهور آمریکا در 
جریان سفر به ایالت پنسیلوانیا در سخنانی ادعا کرد: »من قباً 
پیام خود را به تهران رسانده ام، آنها می دانند که نباید اقدام مخربی 
انجام دهند، به عقیده من جمهوری اسامی از درگیری با آمریکا 

پرهیز می کند؛ ما هم به دنبال جنگ با آنها نیستیم.«
بایدن همچنین درباره بمباران اخیر یمن توسط ائتاف آمریکایی-
انگلیســی گفت: »تا آنجا که من می دانم به هیچ غیرنظامی در 

جریان این حمات آسیبی نرسیده است.«
بایدن همزمان بار دیگر ادعا کرد که اگر نیروهای یمنی به تحرکات 
خود در دریای سرخ و تهدید کشتیرانی بین المللی و تجارت جهانی 

ادامه دهند، مطمئن باشند که دوباره به آنها پاسخ خواهیم داد.
رئیس جمهوری آمریکا که پیشــتر نام گروه انصارالله یمن را از 
فهرست گروه های تروریستی آمریکا حذف کرده بود، اما برخاف 
اقدام قبلی خود مدعی شد: »از نظر من آنها یک گروه تروریستی 

هستند.«
این ادعای بایدن در حالی مطرح شده که بامداد شنبه پایتخت 
یمن از سوی ائتاف آمریکایی-انگلیسی بمباران شد. اطاعات 
اولیه حاکی از حمات هوایی به فرودگاه صنعا و اطراف آن است 
و گفته شده که صدای مهیب انفجاری در شمال صنعا پایتخت 

یمن به صدا درآمد.
کانال المسیره، وابسته به انصارالله یمن در این ارتباط گزارش داد 
که دشمن آمریکایی-انگلیسی، پایتخت، صنعا را هدف چندین 

حمله قرار داد.
در این میان، اطاعاتی درباره حمات هوایی یا حمات موشکی 

به فرودگاه بین المللی صنعا و پایگاه الدیلمی منتشر شده است.
خبرگزاری المیادین در این ارتباط اعام کرد که اطاعاتی در مورد 
حمات هوایی به پایگاه الدیلمی در نزدیکی فرودگاه بین المللی 

صنعا وجود دارد.
سی ان ان نیز به نقل از یک مقام آمریکایی، انجام دوباره بمباران 
یمن را تایید و اعام کرد که ایالات متحده حمات بیشتری را در 
داخل یمن انجام داده است و این بار یک مرکز راداری هدف قرار 
گرفت. به ادعای مقام آمریکایی، حمات جدید در یمن تأسیسات 

راداری مورد استفاده یمنی ها را هدف قرار داد.
خبرگزاری رویترز هم به نقل از مقامات آمریکایی تایید کرد که 

ارتش آمریکا حمله دیگری را در یمن انجام داد.
خبرگزاری آسوشیتدپرس نیز به نقل از مقامات آمریکایی ادعا کرده 
است که هدف حمله جدید آمریکا در یمن، هدفی بوده است که 

یک تهدید به شمار می آمد.
تلویزیون ان بی سی نیوز هم گزارش داد: »حمله جدید به یمن 
از یک کشــتی جنگی نیروی دریایی آمریکا انجام شده است.« 

اشاره ای به نام این ناو در گزارش اولیه نشده است.
آمریکا و انگلیس بامداد روز جمعه نیز در پی قطعنامه شــورای 
امنیت سازمان ملل، حمله به مواضع انصارالله یمن را آغاز کردند. 
منابع خبری بامداد جمعه گزارش دادند که ارتش ملی یمن در 
پاسخ به تجاوز هوایی آمریکا و انگلیس به این کشور، یک هدف 

متعلق به ایالات متحده در دریای سرخ را هدف قرار داده است.

اخبار سراسری سرمقاله

خبر البرز

رئیس کل دادگســتری البــرز گفت که در 
عملیات مقابله با تغییر کاربری غیرمجاز در 
حوزه قضایی چهارباغ در این استان به وسعت 

۵۸۵ هکتار اعمال قانون شد.

به گزارش پیام آشــنا، حســین فاضلی 
هریکندی اظهــار کرد که در پــی گزارش 
مدیریت جهاد کشــاورزی چهارباغ در مورد 
اقدام بــه تغییر کاربری در وســعت زیاد در 
بخش های مرکزی و »رامجین« و روســتای 
»عرب آباد خســروی«، اقدامات قانونی برای 
اعمال مقررات تبصره ۲ ماده ۱۰ قانون حفظ 

کاربری اراضی زراعی و باغ ها انجام شد.
وی با بیان اینکه در این ۲ عملیات جمعا ۴۰۰ 
قطعه اعمال قانون شــد، افزود: دیوارکشی به 

تعداد ۴۵۰ مورد، بنا و ویای غیرمجاز به تعداد 
۸۰ مورد، دپوی مصالح به تعــداد ۸۰ مورد، 
محوطه سازی به تعداد ۱۱۰ مورد، آلاچیق ۱۴ 

مورد و استخر ۲۷ مورد اعمال قانون شد.
فاضلی هریکندین ارزش اراضی  های اعمال 
قانون شــده را نزدیک به ۱۸۰ هزار میلیارد 

ریال و به وســعت ۵۸۵ هکتار عنوان کرد و 
یادآورشد: این حوزه قضایی در زمینه مقابله با 
تغییر کاربری های غیرمجاز بیشترین اقدامات 
مقابله ای را در سطح استان داشته و طی سال 
جاری ۲هزارو ۷۶۷ هکتار به ارزش ۷۳۰ هزار 

میلیارد ریال آزادسازی شده است .
وی بیان کرد: با توجه به شــرایط مســاعد 
جغرافیایی و آب و هوایی شهرستان، سوداگران 
زمین که منافع عمومی برایشــان بی اهمیت 
بــوده و دغدغه ای جز کســب منافع ندارند 
فعالیت گســترده ای جهت تغییر غیرمجاز 
کاربری در این حوزه قضایی دارند که اقدامات 
مقابله ای جهت شناسایی و برخورد قانونی با 
آن ها در کنار پیشــگیری از تغییر کاربری ها 

ادامه دارد.

پیام آشــنا-  همایش مدیران روابط عمومی 
استانداری ها و سازمان های تابعه وزارت کشور با 

محوریت انتخابات و مشارکت مردم برگزار شد. 
احمد وحیدی، وزیر کشور در این همایش با اشاره 
به تاش دشــمن برای حداقلی کردن مشارکت 
مردم در انتخابات، گفت: ما باید مشارکت مردم را 
تسهیل کنیم،رقابت فقط نباید روی افراد باشد بلکه 

باید روی برنامه ها رقابت کنیم.
او دیروز گفت: موضوع اطاع رســانی به یک امر 
مستمر و همیشگی تبدیل شده است و در نتیجه 
از طرف دیگر هم، انتظارات جدیدی شکل گرفته 

است.
وزیر کشــور اضافه کرد: ما در دنیایی به سر می 
بریم که چگونگی روایت از یک اطاع رسانی فضای 
امنیتی، سیاســی، اجتماعی و اقتصادی کشور را 
به خود اختصاصی داده است. تغییرات متناسب 
با تغییر شرایط  نحوه اطاع رسانی و ذهنیت سازی 

درست، بسیار اهمیت دارد.
وی تاکید کرد: دشمن مدام در حال تاش برای 
تغییر سطح خط دهی ذهن ها و آنچه که به عنوان 
عملیات روانی و جنگ شناختی شناخته می شود، 
است. ظاهر کارشان ارائه خبر است اما آنها آنرا در 

قالب یک بسته ارائه می کنند.
وزیر کشور به اشاره به بیانات رهبر انقاب در زمینه 
مبارزه با فســاد، ادامه داد: آقا فرمودند که مبارزه 
با فساد امر بسیار مبارکی است ولی دشمنان این 
نقطه قوت را به گونه ای را مطرح می کنند که گویا 

نقطه ضعفی وجود دارد.
وحیدی گفــت: روابط عمومی هــم یک دانش 
است که با جامعه شناسی، مردم شناسی، ادبیات 
و ارتباطات مرتبط است و از طرف دیگر یک هنر و 
ابتکار است. از طرف دیگر، روابط عمومی باید بتواند 
فضای واقعی جامعه را به مدیران منعکس کند و 

درگیر حاشیه سازی نشوند.
وی ادامه داد: ما هم با فساد مبارزه می کنیم و هم 
مبارزه خود را اعام می کنیم ولی شــاید به دلیل 
عدم تبحر در روایت سازی، دشمنان آن را به نقطه 

ضعف تبدیل می کنند.
وزیر کشور با اشاره به تاش دشمن برای حداقلی 
کردن مشارکت مردم در انتخابات است، گفت: ما 
باید مشارکت مردم را تسهیل کنیم،رقابت فقط 
نباید روی افراد باشد بلکه باید روی برنامه ها رقابت 
کنیم.استاندارها همه بسترهای مشارکت را فراهم 

کنند.
وحیدی بــا بیان اینکه نرخ رشــد ۴.۲ درصدی 
مســئله خیلی مهمی است و باید به آن پرداخته 
شــود، گفت: به دلیل عدم بارندگی و خشکسالی 
یک مقدار قیمت گوشت بالا رفته است و دولت و 
وزارت جهاد درحال پیگیری هستند. یک مسئله 
نباید همه مسائلی را که در کشور اتفاق می افتد 
را پوشــش دهد و تاش های شبانه روزی نادیده 

گرفته شود.

کسی که رای نمی دهد، ضد انقلاب نیست 
سید محمدتقی شاهچراغی، رئیس ستاد انتخابات 
کشور نیز در این همایش گفت: اگر قرار باشد در 
انتخابات مشارکت داشــته باشیم، موضع وزارت 

کشور دیدن همه اقشار و گروه ها است.
او اظهار کرد: رسانه، مرکز ثقل همپوشانی ها برای 
کار روابط عمومی و اطاع رســانی اســت. روابط 
عمومی ها باید در حوزه پیامرســان های داخلی و 

ظرفیت های آن هــا و ایجاد احتمالاً ظرفیت های 
جدید دیده شده در آینده، فعال باشند.

وی با اشاره به کارکرد روابط عمومی ها در استان ها 
تصریح کرد: آنچه در حوزه روابط عمومی ها باید 
مورد توجه باشد، این است که به شکل منطقی، 
شاهد استمرار نشست ها در استان ها با مردم باشیم 
و تاش شود به طور شایسته، امیدآفرینی القا شود. 
همه دولت ها خدماتی داشــته اند و لذا نمی توان 
گفت که همه دولت هــای قبل کاری نکرده اند و 
فقــط ما داریم کار می کنیم؛ این صحبت ظلم به 

نظام است.
وی ادامــه داد: لازم اســت روابــط عمومی هــا 
جدول هایی ایجاد کنند و در آن ها به مردم بگویند 
که طی دو سال گذشته، چقدر خدمات شامل گاز 
رسانی و برق رسانی و …انجام شده و اگر هم احیاناً 
در جایی کاری صورت نگرفته، به طور شفاف علت 
آن گفته شود. مشکات معیشتی و اقتصادی داریم 
و در ایــن خصوص روابط عمومی ها می توانند در 

تبیین آن ها برای مردم، کمک کنند.
رئیس ســتاد انتخابات کشــور تاکیــد کرد: اگر 
قرار باشد در انتخابات مشــارکت داشته باشیم، 
موضع وزارت کشــور دیدن همه اقشار و گروه ها 
اســت. در عین حال باید تصریح کرد که مردم، 
جمعیت مخاطب و میدان دار اصلی هستند؛ روابط 
عمومی ها نباید با نگاه عمومی، وارد مسایل شوند 
و بگویند که یکی، خوب و دیگری، بد است؛ البته 
بیان موضوعات کلی و عمومی یا موضوعات خاص 

امنیتی، امر دیگری است.
معاون سیاسی وزیر کشور و رئیس ستاد انتخابات 
خطاب به روابط عمومی های استانداری ها افزود: 
لازم است در مدت باقی مانده تا انتخابات، در حوزه 
رســانه، جوش و خروش و جنب وجوش ها بیشتر 
شود و در مدار قانون، قالب شکنی و نقش خود را 

ایفا کنید.
شــاهچراغی با بیان اینکه اگر کســی نیامد رای 
بدهد، ضد انقاب نیست افزود: این طور نیست که 
هر کسی پای صندوق نیامد، با نظام نیست چون 
ممکن است کاندیداها، مورد سلیقه فردی نباشد 
اما با جهاد تبیین باید تشویق کنیم مردم بیایند و 
در انتخابات مشارکت کنند؛ این موضوع به امنیت 

و استحکام کشور کمک می کند.  

باید روایتگر اول باشیم
سید مجید میراحمدی، معاون امنیتی و انتظامی 
وزیر کشــور در ادامه این همایش گفت: دشمن 
می خواهد اعتماد آحاد مردم نســبت به اخبار و 
اطاع رسانی حاکمیت را از بین برود تا آن ها اخبار 

را از منابع غیر حاکمیتی پیگیری کنند.
او اظهــار کــرد: در حال حاضــر، موضوع جنگ 

شــناختی و ادراکی مطرح است که مقام معظم 
رهبری در این زمینه، نســخه »جهاد تبیین« را 

مطرح فرمودند.
وی خطاب به روابط عمومی های استان ها افزود: 
شــما روابط عمومی ها از افسران جنگ ادراکی و 
شناختی هستید؛ بعد از جنگ نظامی، با جنگ های 
امنیتی و جنگ نرم شــامل جنــگ اقتصادی، 
سیاسی، فرهنگی و دیپلماسی مواجه شدیم و در 
حال حاضر نیز وارد جنگ پنجم شده ایم که جنگ 
شــناختی و ادراکی است که به تعبیری، از آن با 

عنوان »جنگ موریانه« یاد می کنند.
میراحمدی با اشــاره به هدف جنگ شناختی و 
ادراکی گفــت: در این نوع جنگ مدیریت ادراک 
افراد جامعه، هدف گذاری شده است؛ هدف اصلی 
در این نبرد، از بین بردن اعتماد جامعه نسبت به 

حاکمیت است.
معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشــور ادامه داد: 
دشــمن می خواهد اعتماد آحاد مردم نسبت به 
اخبار و اطاع رســانی حاکمیت را از بین برود تا 
آن ها اخبار را از منابع غیر حاکمیتی پیگیری کنند.

میراحمدی با اشاره به نقش گروه های مرجع در 
جهت دهی به افکار عمومی گفت: موضوع نخبگان، 
هنرمندان و سلبریتی هایی که در جهت دهی به 
افکار عمومی نقش دارند، مهم است چون اگر آنان، 
مغلوب دشمنان شوند و دشمنان بتوانند مدیریت 
ادراکی شــان را در دست بگیرند، آنگاه می توانند 

بسیار اثر گذار باشند.
وی ادامه داد: در جنگ ترکیبی ۱۴۰۱، دشــمن 
روی تغییــر ادراک نخبــگان، هنرمندان و همه 
کســانی که در جهت دهی به افکار عمومی مؤثر 
هستند، متمرکز بود. میراحمدی افزود: مدیریت 
ادراک جامعه وقتی در دست دشمنان قرار بگیرد، 
به طور طبیعی، حاکمیت، سرمایه های اجتماعی 

خود را از دست خواهد داد.
معاون امنیتی وزیر کشــور گفت: در یک جنگ 
سخت و نظامی سرباز خودی وقتی شهید می شود، 
مشوقی برای جبهه نظام است اما در جنگ ادراکی 
بر عکس اتفاق می افتد چون کسی که مدیریتش 
دست دشمن افتاده، به عنوان سرباز دشمن عمل 

می کند.
وی افزود: حساسیت و اهمیت کار روابط عمومی ها 
صد چندان اســت چون دشــمنان مترصد این 
هستند تا از اشــتباهات و بی دقتی های ما، برای 

اعتمادزدایی سوءاستفاده کنند.
میراحمــدی با اشــاره بــه حادثه تروریســتی 
کرمان گفت: در حادثــه کرمان، وقتی در برخی 
اطاع رسانی ها دقت لازم نشد و آمارهای متفاوتی 
ارائه شد، دشــمنان ما این تناقضات در اخبار را 
برجسته کردند تا اعتمادزدایی و اعتبارزدایی کنند 

و به مردم اینگونه تفهیم کنند که به مســئولین 
نمی شود اعتماد کرد.

معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشــور ادامه داد: 
پس شما روابط عمومی ها در دقت و شدت عمل، 
مسئولیت بسیار حساسی دارید و در تبیین، باید 
روایتگر اول باشید چون شما، افسران جنگ نرم 

هستید.
میراحمــدی گفــت: دشــمنان نمی خواهنــد 
گره گشــایی ها و حل مشــکات کشور به گوش 
مردم برســد؛ در حوادث انتظار این است که شما 
روابط عمومی ها روایتگر اول باشید و اگر این کار را 
نکنید، دیگران روایتگر اول می شوند؛ از سویی اگر 
روایتگری با دقت همراه نباشد و مثاً یکی دو نویت 
اخباری منتشر کنید که با واقعیت ها همراه نباشد، 

عماً در پازل دشمن عمل کردید.
میراحمدی در ادامه ســخنان خــود با توجه به 
وقایع غزه و عملکرد خوب رســانه های مقاومت، 
گفت: باید توجه داشــت که مقاومت فلسطینی 
در طوفان الاقصی چقدر خــوب عمل می کند و 
انتشار تصاویر شکست دشمن در فضای رسانه ای، 
احساس شکست را به دشمنان منتقل کرد و اخبار 

به مردم جهان مخابره شد.
وی با اشاره به سناریوهای دشمنان در انتخابات های 
گذشــته ادامه داد: دشــمنان برای اینکه بتوانند 
اهداف خود را دنبال کنند، سناریوی تقلب را در 
گذشته مطرح کردند اما در انتخابات اخیر، تمرکز 

دشمنان بر کاهش مشارکت است.
میراحمدی افزود: کاهش مشارکت در انتخابات 
معطوف به یک سری اصول از جمله ناامیدسازی 
مردم اســت؛ اینکه مشــکات آن ها با حضور در 
انتخابات حل نمی شود؛ در حالیکه در جهاد تبیین 
باید مردم را امیدوار و حل مشکات و سختی های 

موجود را تببین کنیم.
معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشــور در ادامه با 
اشاره به اهمیت نهاد مجلس گفت: مجلس، محل 
ریل گذاری بــرای حرکت دولت ها اســت و اگر 
نمایندگانی پاک دست، متخصص و خوش سلیقه 
در مجلس باشــند، ریل گذاری های مناسب برای 

دولت ها صورت می گیرد.
وی ادامــه داد: باید قدامات اساســی مجلس در 
سطح ملی و استانی و در مناطق مختلف شهری 
و روســتایی، تببین شود؛ در جهاد تبیین باید با 
ابهامات و ادراک ســازی های دشمنان نسبت به 
آحاد مردم، مقابله کرد و روشنگری کنیم و اجازه 
ندهیم، مدیریت ادراک جامعــه در انتخابات، به 
دست دشمنان بیفتد؛ این موضوع مسئولیت روابط 

عمومی ها است.
میر احمدی افزود: حضور در فضای مجازی و تولید 
محتوا، بسیار اثرگذارتر از سایر بخش ها است. باید 
میزان حضور روابط عمومی ها را در فضای مجازی 
بررســی کنیم که چه میزان تولید محتوا صورت 
گرفته است. همچنین مخاطبین استانی را دلگرم 
کنیم و در مقابل شــایعات و فضاسازی دشمنان 

پاسخ داده شود.
معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشــور گفت: در 
جنگ ترکیبی سال گذشته، اقدامات خوبی برای 
اطاع رسانی و افشای دروغ های دشمنان صورت 
گرفت که بسیار موثر بود؛ اگر به موقع عمل نکنیم، 
میدان را به دشــمنان واگذار می کنیم؛ لذا برای 
انتخابات باید مجهز شد تا در جنگ همه  جانبه، 

مدیریت جامعه در دست دشمنان قرار نگیرد.

نماز جمعه این هفته در شهر کوهسار و بخش 
چندار به امامت حجت الاســام والمســلمین 
مجتبی محمدی امام جمعه و باحضور نمازگزاران 
در محل مســجد جامع امام حسن مجتبی)ع( 

برگزار شد.

به گزارش پیام آشنا، امام جمعه کوهسار در 
خطبه نماز ضمن اشاره به توقیف نفتکش حامل 
نفت به آمریکا در دریای عمان این امر را نشانه اراده 
کشورمان در راستای حفاظت و صیانت از منافع 

ملی عنوان داشت و ادامه داد: هدف دیگر ایران از 
اقدام فوق حاکی از این امر بوده است که در صورت 
نادیده گرفتن حق و حقوق ملت، دشمنان از خشم 
ملت ایران خاص نمی شوند و در زمان و مکان 

مناسب پاسخ لازم را دریافت خواهند کرد.
حجت الاسام محمدی در ادامه خطبه با اشاره به 
غافلگیر شدن استراتژیست های آمریکا و اسرائیل 
از میــزان و نوع مقاومت مردم در غزه گفت: هم 
اکنون اضاع مقاومت درعراق، یمن، ســوریه و 
فلسطین در جبهه ای متحد وارد جنگی ترکیبی 

شده اند و باید بدانند که حماس یک تفکر است و 
فنا شدنی نیست .

وی در بخش دیگری از خطبه نماز ضمن تاکید 
بر دروغ بودن شــعارهای حقوق بشری از سوی 
جوامع غربی گفت آنها به جای تاش در جهت 
آتش بس و جلوگیری از خــون و خونریزی به 
کشور یمن حمله می کنند و با این کار خود در 
نقطه دیگری جنگ افروزی می کنند و باید بدانند 
شیعیان زیدی در کشور یمن هم اهل مبارزه اند 

و هم امکانات لازم راجهت مقابله دراختیاردارند.

فاضلی خبر داد

جلوگیری از تغییر کاربری ۵۸۵ هکتار از اراضی زراعی چهارباغ 

در همایش مدیران روابط عمومی استانداری ها مطرح شد

باید مشارکت مردم در انتخابات تسهیل شود

امام جمعه کوهسار:

 جنگ ترکیبی در منطقه آغاز شده است 
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امکان بهره گیری از ساختار 
سیاهه انتشار تهران برای سایر 

شهرهای کشور
مدیرعامل شرکت کنترل کیفیت هوای تهران با 
اشاره به اینکه متدولوژی استفاده شده برای تهیه 
ســیاهه انتشار شهر تهران مدلی است که تمام 
کشورهای پیشرفته دنیا از آن استفاده می کنند، 
تاکید کرد: امکان بهره گیری از مدل و ســاختار 
سیاهه انتشار تهران برای بروزرسانی مطالعات 

سیاهه انتشار سایر شهرهای کشور وجود دارد.

به گزارش پیام آشنا، سیاهه انتشار مهم ترین 
ابزار علمی و مدیریتی شناخت و کاهش آلودگی 
هواست. در این جهت پس از سال ها، در دو دوره 
متوالی در سال های ۱۳۹۲ و ۱۳۹۶ سیاهه انتشار 
شــهر تهران توسط شرکت کنترل کیفیت هوا 
تدوین و به روز رسانی شد. سیاهه انتشار اهداف 
کیفی را به اهداف کمی تبدیل و پایش اثربخشی 
برنامه های کاهش آلودگی هوا را میسر می کند. 
این مطالعات مبنای بسیاری از تصمیم گیری ها 
در حوزه آلودگی هوا در کشور قرار گرفته است.

 علی ساجقه -  رئیس سازمان محیط زیست 
از به روزرســانی نشدن سیاهه انتشــار از سال 
۹۶  انتقاد کرده و گفته بود: طی شــش ســال 
گذشته به طور قطع داده ها و درصدهای مربوط 
به آلاینده های هوا کاماً تغییر کرده اســت اما 
متاســفانه هنوز سیاهه انتشار سال ۹۶ مد نظر 

ما قرار دارد. 
در این شرایط به گفته مدیرعامل شرکت کنترل 
کیفیت هوای تهران امسال مناقصه سیاهه انتشار 
انجام و دانشگاه علم و صنعت برنده این مناقصه 
شــد و انتهای سال آینده نتیجه اولیه مطالعات 

مشخص می شود.
در شرایطی شهرداری تهران برای به روزرسانی 
سیاهه انتشار دســت به کار شده است که نیاز 
به برخورداری از چنین ســندی در سطح ملی 

احساس می شود.
سید محمد میرزایی قمی در گفت و گو با ایسنا 
درباره ضرورت طراحی سیاهه انتشار آلودگی هوا 
در سطح ملی گفت: سیاهه انتشار شهر تهران 
کاما برای پایتخت اســت ولی ساختار، نحوه 
مدل ســازی و متدولوژی کــه در تدوین آن در 
نظر گرفته شده است قابلیت استفاده برای سایر 

شهرها و کشور را دارد.
وی افزود: برای مثال اگر اصفهان و شیراز بخواهند 
مطالعات سیاهه انتشار خود را به روزرسانی کنند، 
از روش و مدل ســازی ســیاهه انتشــار تهران 
می توانند استفاده کنند اما عدد و رقم ما مربوط 
به پایتخت است و برای سایر شهرها این اعداد 
قابل استفاده نیست اما این مدل می تواند برای 
به روزرسانی مطالعات سیاهه انتشار سایر شهرها 

استفاده شود.
میرزایــی قمی در پاســخ به پرسشــی درباره 
پیشنهاد و یا مذاکره سازمان محیط زیست برای 
استفاده از مدل سیاهه انتشار تهران در سایر نقاط 
کشور گفت: این روش یک متدولوژی است که 
تمام کشورهای پیشرفته دنیا از آن استفاده می 
کنند و مهم این است که این تجربه را در کشور 
داشته و آن را بومی سازی کنیم و ضرایب مربوط 
به انتشار الایندگی را برای صنایع و خودروهای 

ملی کشور بتوانیم داخلی سازی کنیم.

محیط زیـــست

نایب رئیس شورای اسامی شهر کرج بر اصاح فضای 
بصری شهر با ترمیم بوستان های محلی قدیمی تاکید 
کرد و گفت: رسیدگی به پارک ها و بوستان های قدیمی 
سطح مناطق و محات در گام نخست عاوه بر تغییر 
چهره شهری می تواند آرامش روانی را برای شهروندان 

به همراه آورد.

به گزارش پیام آشــنا، مریم قهرمانــی صارم در 
کمیسیون تلفیق در بررسی متمم پیشنهادی بودجه 

۱۴۰۲ مناطق ۱۰ گانه شــهرداری گفت: بهسازی و 
مرمت بوســتان های قدیمی و همچنین ساماندهی و 
تجهیز آن ها نیز از اولویت برنامه های مناطق ۱۰ گانه 

شود.
 نایب رئیس شورای اسامی شــهر کرج اذعان کرد: 
پارک های سطح شهر که دارای قدمت هستند باید به 
صورت دوره ای بهسازی شوند و اگر آسیب دیده هستند 

برطرف شود.
رئیس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسامی شهر 

کرج گفت: پارک ها، فضاهای سبز، بوستان ها، تفرجگاه ها 
و… یکی از ارکان مهم در فضا و منظر شــهری بوده 
که عاوه بر حفظ نشــاط و شادابی شهر، در زیبایی و 
جذابیت شهر نیز تأثیر بسزایی داشته و دارد، از همین 
رو اهمیت حفظ پاکیزگی و محیط زیست پارک ها در 
مدیریت شهری باید مهم بوده بر این اساس شهرداری 

ردیف بودجه مناطق را افزایش دهد.
قهرمانی اظهــار امیدواری کرد تا با انجام وظایف خود 

گامی در رضایتمندی ساکنین بردارد.

شرکت متروی سئول، پایتخت کره جنوبی اعام کرد 
به عنوان یک پروژه آزمایشی برای رفع مشکل ازدحام 
جمعیت در ساعات شلوغی صبحگاهی، صندلی های 

برخی واگن های خط شماره ۴ مترو حذف شده اند.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایســنا، این طرح 
آزمایشی از چهارشنبه گذشته در خط ۴ که معمولا در 
ساعات پیک تردد با ازدحام مسافر مواجه است، اجرایی 
شــد. پس از بررسی های جامع در مورد سطح ازدحام 
در واگن هــای مترو و همچنین ایمنی محیط اطراف 
واگن ها، صندلی ها از واگن سوم مترو در قطارهای خط 

شماره ۴ حذف شدند.
در ماه نوامبر سال گذشــته )۲۰۲۳(، شرکت متروی 
ســئول اعام کرده بود که صندلی های دو واگن مترو 

را در هر قطار در خطوط شــماره ۴ و ۷ حذف خواهد 
کرد اما پس از مذاکرات و بررسی های بیشتر و با در نظر 

گرفتن اولویت ایمنی مسافران، این شرکت در نهایت 
تصمیم گرفت که طرح خود را محدودتر کند.

بنابــر گزارش خبرگزاری یونهاپ، هــر واگن مترو در 
قطارهای خط شــماره ۴ معمولا تا ۴۲ صندلی را در 
خود جای می دهد. بنابر اعام مسئولان متروی سئول، 
برداشتن همه ۴۲ صندلی تا ۱۲.۶ متر مربع فضا آزاد 
می کند و سطح ازدحام را تا ۴۰ درصد کاهش می دهد.
برای جلوگیری از حوادث و افزایش ســطح ایمنی و 
راحتی مسافران نیز پایه ها، میله و نرده ها و جایگاه های 
ایستادن بیشتری در واگن های متروی بدون صندلی 
تعبیه شده است. پس از ارزیابی میزان اثرگذاری این 
طرح در افزایش امکان جابه جایی مسافران در ساعات 
پرتــردد و مثبت بودن نتایج بررســی ها از جنبه های 
مختلف، احتمال گســترش آن به سایر قطارهای این 
خط در ساعات دیگر و نیز به سایر خطوط مترو وجود 

خواهد داشت.

نایب رئیس شورای اسلامی شهر کرج؛

بهسازی پارک های محله ای قدیمی فراموش نشود

واگن های بدون صندلی در متروی سئول

کسب و کار

چرا استارت آپ   ها باید مشکلات 
را قبل از وقوعشان حل کنند؟

۸سال پیش، در یک روز توفانی در ژانویه، پیتر، بنیان گذار 
یک استارت آپ خدمات نرم   افزاری )SaaS( آلمانی که 
با یک تیم هشت نفره به صورت ۲۴ ساعته کار می   کرد، 
پیام داد که »ســرمایه گذاران زیرآب ما را زده   اند.« کمی 
بعــد، در دفتر من با هم ماقــات کردیم و قرار بود یک 
گفت   وگوی کوتاه در این زمینه داشته باشیم، اما جلسه 
به یک کاس آموزشــی کامل تبدیل شد. پیتر در آن 
جلسه گفت: »موقعیت خیلی سختی است آلا! واقعا در 
یکی از پیچیده   ترین موقعیت   های زندگی   ام گیر کرده   ام و 

نمی توانم باور کنم کارمان به اینجا کشیده    است.«
در طول یک سال قبل از آن، آنها در چندین و چند رقابت 
برای توضیح و ارائه کارشــان شرکت کرده بودند، برای 
دریافت کمک از شتاب دهنده   ها در اروپا و آمریکا ثبت نام 
کرده    بودند و یک ماه را در کشوری گذرانده بودند تا برای 
جذب یک سرمایه گذار احتمالی مذاکره کنند. همه این 
کارها بی   نتیجه بود. وقتی شخصا با هم ماقات و صحبت 
کردیم، به این نتیجه رسیدیم که پیتر به دو چیز نیاز دارد: 
یک برنامه منسجم برای تامین سرمایه ظرف ۱۴ روز  و 
یک تیم جدید. بعد از اینکه این طرح با موفقیت اجرا شد 
و تیم جدید استارت آپ توانست در مدتی که از نظر من 
سریع   ترین سرعت تامین سرمایه در تاریخ آلمان است، 
یک میلیون دلار اول را جذب کند، از پیتر خواستم سه 
دیدگاهی را که در این شرایط اضطراری آموخته، به طور 

خاصه بیان کند. نتیجه این بود:

1-مشکلات را قبل از وقوع، حل کنید
بیشتر شرکت ها، به   ویژه اســتارت آپ   ها، انگیزه   ای برای 
پیشــگیری از وقایع ندارند، چون چیزی است که دیده 
نمی شــود. چه کســی می   داند اگر در مورد یک اتفاق 
پیشگیری صورت نمی   گرفت، چه پیش می   آمد؟ چیزی 
را که وجود خارجــی ندارد، چطور انــدازه می   گیرید؟ 
پیشــگیری   کنندگان )مربیان ماهر در استارت آپ   ها و 
عناوین این چنینی( در این شرایط آرام و راحت هستند. 
آنها اغلب به   موقع به خانه می   روند و زمان زیادی را به فکر 

کردن می   گذرانند.
ایــن  نمی   داننــد  اســتارت آپ   ها  بنیان گــذاران 
پیشــگیری   کنندگان چطور به خوبی از پس تعارض   ها 
برمی   آیند یا با مشکات غیرمنتظره دست و پنجه نرم 
می   کنند، چون خودشــان چنین تجربه   ای نداشته   اند. 
نامرئی بودن کاری که آنها انجام می   دهند تا از مشکات در 
وهله اول جلوگیری کنند، این شائبه را به وجود می   آورد 
که چالشی وجود ندارد و بنابراین این کار چندان ضروری 
نیست. اما کاما برعکس است. به عنوان بنیان گذار یک 
اســتارت آپ، هدف شما باید این باشد که هر چه زودتر، 
همکاری با کسی که به خوبی از بروز مشکات پیشگیری 

می   کند را شروع کنید.

2- جلوی فرهنگ استرسی را بگیرید
حس اضطرار مصنوعی که در بیشتر استارت آپ   ها متداول 
است، سامت ذهنی و جسمی افراد را با چالش بیشتری 
روبه   رو می   کند. همیشــه یکســری کارهای اضطراری 
بی خودی و لحظــه آخری همراه با جملــه »زودباش، 

امضایش کن« وجود دارد.
به عنوان بنیان گذار یک استارت آپ، هدف شما باید این 
باشد که تیم را با مسیر و سرعتی که برای استارت آپتان 
انتخاب کرده   اید، همگام کنید. اگر برخی از اعضای تیم 
واکنش منفی دارند و عامدانه فضا را ملتهب می   کنند، از 
اینکه عذرشان را بخواهید نترسید. خودتان را مجبور نکنید 
برای پیشرفت کردن، با تیمی همراه شوید که نمی توانید 
روی آن حساب کنید. هر چقدر سریع   تر اذعان کنید که به 
افراد اشتباه اعتماد کرده   اید، سریع   تر می توانید افراد بهتری 
را پیدا کنید که ارزش   های مشــترکی با شما دارند و در 

جبهه شما می   جنگند.

۳- ابتدا مشکلات سخت را حل کنید
اگر می   خواهید یک بنیان گذار موفق باشید، باید یاد بگیرید 
چطور مشــکات ســخت را از هر چیز دیگری متمایز 
کنید. به عنوان مثــال، وقتی منابع مالی و زمانی کافی 
در اختیار دارید، کنار گذاشــتن تیم قدیمی و استخدام 
یک تیم جدید، مشکل سختی نیست. همزمان، تامین 
سرمایه برای سرعت بخشــیدن به رشد استارت آپتان 
اهمیت زیادی دارد. بنیان گذاران معمولا دو یا سه دور در 
تشخیص مشکات »سخت« اشتباه می   کنند تا بتوانند 
به تفاوت   ها پی ببرند. شما می توانید فردی باشید که این 
اشتباه   ها را دور می   زنید و مستقیم سراغ مهم ترین   ها بروید.

اوایل ۲۰۲۳ در »روز دمو« )روزی که استارت آپ   ها دعوت 
می   شوند تا محصولات خود را به سرمایه گذاران از طریق 
نمایش دمو نشان دهند( یکی از پنج شتاب دهنده برتر 
دنیا شرکت کردم.  می   دانستم که پیتر هم آنجاست، اما از 
اینکه دیدم لباس رسمی پوشیده و در تیم داوران نشسته، 
بسیار تعجب کردم – پیتر به عضویت یکی از صندوق های 
سرمایه گذاری خطرپذیر بزرگ درآمده بود.   وقتی رقابت 
تمام شد و برندگان معرفی شدند، هر یک از داوران یک 
سخنرانی الهام   بخش کوتاه کردند. نوبت پیتر شد و او گفت: 
»هر اســتارت آپی نیاز دارد رازی داشته باشد که بیشتر 
مردم هنوز آن را نمی   دانند. اشتباه خیلی از استارت آپ   ها 
این است که وقتی شروع به حل مشکات می   کنند که آن 
مشکل ظاهر شده باشد. بهترین راز شما می تواند داشتن 

تیمی باشد که مشکات را قبل از وقوعشان حل کند. «

Forbes :منبع
نویسنده: آلا آدام/ عضو شورای مربیان فوربس
مترجم: مریم رضایی

آلودگی صوتی معضلی است که به این آسانی 
شــهری نظیر تهران را رها نمی کند. تنها در 
۹ماه نخست امســال ۱۲۴۰۰راننده به خاطر 

ایجاد آلودگی صوتی در تهران جریمه شده اند.

همشــهری آنلاین - سید محمد فخار: 
روزانه ۴۵نفر از رانندگانی که در شهر آلودگی 
صوتی ایجاد می کنند، توسط پلیس شناسایی 
شده اند. این جریمه شامل نقص فنی، بوق های 
غیرمجاز و صدای بالای سیستم صوتی خودرو 

می شود.
وسایل نقلیه اصلی ترین عامل آلودگی صوتی در 
تهران هستند که در این میان موتورسیکلت های 
کاربراتوری مهمترین تولیــد کننده آلودگی 
صوتی هستند. طبق بررسی های به عمل آمده، 
میزان آلودگی صوتی خروجی موتورو و اگزوز 
این وسایل، چیزی حدود ۷۵دسیبل است که 
در همه ســاعات روز و شب، بالاتر از حد مجاز 
و آلودگی صوتی محســوب می شود. متوسط 
استاندارد آلودگی صوتی در مناطق مختلف در 
دو بازه زمانی ۷ تا ۲۲)روز( و از ۲۲ تا ۷)شب( 
تعیین می شود که در مناطق مختلف متفاوت 
است. در مناطق مسکونی و تجاری ۵۰ تا ۶۰ 
دسیبل، در مناطق تجاری، ۵۵ تا ۶۵ دسیبل، 
در مناطق مسکونی و صنعتی ۶۰ تا ۷۰ دسیبل 
و در مناطق صنعتی ۶۵ تا ۷۵ دسیبل، میزان 
مجاز آلودگی صوتی است. در عین حال معابر 
پرتردد شهری تهران طبق اندازه گیری شرکت 
کنترل کیفیت هوا تا ۸۰ دسی بل آلودگی دارند.

معاون آموزش و فرهنگ ترافیک پلیس راهور 

تهــران بزرگ دیروز از اعمــال قانون و صدور 
برگ جریمه برای راننــدگان خودروهایی که 
آلودگی صوتی ایجــاد می کردند طی ۹ماهه 
نخست امسال خبر داد. به گزارش مرکز اطاع 
رســانی پلیس راهور تهران بزرگ، سرهنگ 
فیروز کشیر در خصوص ایجاد آلودگی صوتی 
و اعمال قانون برای خودروهای مزاحم گفت: 
ایجاد آلودگی صوتی نیز جزو نقص فنی خودرو 
محسوب می شود. به گفته وی، به عبارت دیگر 
هر نوع نقص و نقصان که در سیستم و ظاهر 
وسیله نقلیه که باعث افزایش گازهای آلاینده 
و افزایش سر و صدا در خودرو شود جزو نقص 
فنی محسوب می شود. به گفته معاون آموزش 
و فرهنگ ترافیک پلیــس راهور تهران بزرگ 
در ایــن مدت رانندگانی که برای بار اول اقدام 
به ایجاد آلودگــی صوتی کرده بودند ۱۱ هزار 
مورد بــود و افرادی که برای بــار دوم اعمال 
قانون شــده اند یک هزار مورد و کســانی که 

برای سومین بار بخاطر این تخلف اعمال قانون 
شده اند نیز ۴۰۰ مورد بودند.

آلودگی صوتی در قوانین راهنمایی و رانندگی 
شامل هر نوع پخش، انتشار و ارتعاش صدا بیش 
از حد مجاز از وســیله نقلیه است. همچنین 
تبصره یک ماده ۲۹ قانون هوای پاک مصوب 
۱۳۹۶ نیز در ایــن خصوص فراجا را مکلف و 
اعام کرده که اگر خودرویی سر و صدای بیش 
از حد داشته باشد، راننده آن برای بار اول مبلغ 
۱۰۰هزار تومان، برای بار دوم ۲۰۰هزار تومان 
و برای مرحله ســوم و به بعد ۳۰۰هزار تومان 

جریمه شود.
آلودگی صوتی از آن دســت مشــکات است 
که در عین آنکه به راحتی ایجاد می شــود، به 
راحتی نیز قابل رفع است. تردد سرعت بالای 
موتورسیکلت های کاربراتوری اصلی ترین عامل 
این تغییر اســت. این تردد می تواند در داخل 
هر کوچه و خیابان فرعی موجب برهم خوردن 

آرامش شود و صدای بالای خروجی آنها فضای 
زندگی صدها نفــر را در چند ثانیه با صدایی 
گوشخراش آلوده می کند. در عین حال در پی 
آغاز روز در تهران که معابر شــهری با افزایش 
ترددها روبرو می شــود، بیشــتر معابر شهری 
با ســطح آلودگی صوتی بالا مواجه می شوند. 
نگاهی به نقشه های روزانه در این موضوع نشان 
می دهد نیمی از مناطق تهران به طور معمول 
در شرایط آزاردهنده در زمینه آلودگی صوتی 

هستند.
بر اساس اطاعات ایستگاه های ثابت سنجش 
صوت تهــران که متعلق به شــرکت کنترل 
کیفیت هوای تهران است، افزایش تردد وسایل 
نقلیه در پایتخت بسیاری از مناطق شهر تهران 
موجب درگیری آنها با آلودگی صوتی می شود. 
این مناطق شــامل تهرانپارس، بعثت، میدان 
بهاران، صادقیه، بزرگراه حکیم، میدان صنعت، 
پونک، میدان المپیک، شهران، میدان تهرانسر، 
تجریش و میرداماد است که در بیشتر ساعات 
روز شرایط آزاردهنده و روند صعودی آلودگی 

صوتی را به ثبت می رسانند.
همچنین در ساعات پیک ترددی روز و شب، 
۱۱ منطقه تهران در شــرایط خطرناک قرار 
دارند که در فهرســت اعام شــده مناطقی 
همچون نیروهوایی، منطقه ۴، میدان خراسان، 
میدان الغدیر، چهارراه کالج، خیابان امیرکبیر، 
نواب صفوی، بلوار شهید گمنام، شهرک گلها 
و بزرگراه همت قرار دارند. از ســویی مناطق 
گلبرگ و اقدسیه نیز در بیشتر ساعات ترددی 

در شرایط سالم قرار دارند .

تهران با طعم آلودگی صوتی

جوینـدگان   عاطفه ) 32540099  026  روابط عمومی اداره کل بهزیستی البرز( 

فرزند هلنا در مورخ 1۴0۲/0۸/۲۳ متولد 
و بدسرپرست می باشد و به علت نداشتن 
سرپرست موثرو حسب دستور مقام محترم 

قضایی در مورخ 1۴0۲/10/16 توسط اورژانس 
اجتماعی ساوجبلاغ در بهزیستی پذیرش 

گردیده است . این آگهی جهت شناسایی 
والدین و سایر بستگان طفل چاپ شده است 
در صورت اطلاع از خانواده وی با شماره 

0۲6-۳۲۵1۸1۸۸ تماس حاصل فرمایید.

فرزند آیسل حدوداً ۲ ساله و بدسرپرست 
می باشد و به علت نداشتن سرپرست موثر و 
حسب دستور مقام محترم قضایی در مورخ 
1۴0۲/10/1۲ از طریق مددکار اورژانس 

اجتماعی کرج در بهزیستی پذیرش گردیده 
است . این آگهی جهت شناسایی والدین و 

سایر بستگان طفل چاپ شده است در صورت 
اطلاع از خانواده وی با شماره -۳۲۵1۸1۸۸

0۲6 تماس حاصل فرمایید.

اینجا بهشت کودکان است! شاید دیوارهای رنگارنگی دارد و کودکان لباس های شیک و اسباب بازیهای خوبی دارند و می خندند اما... آغوش مادر 
و دستان نوازشگر پدر را گم کرده اند. در عمق چشمان مربیان شیرخوارگاه بهزیستی استان البرز غم موج می زند و همیشه چشم انتظار ند ما در و پدر 

یکی از این کودکان شیرین زبان با دلتنگی به سراغ کوچولوهایشان بروند... برای آنها که از خانواده این کودکان اطلاعی در دست دارند.

فرزند شادی در مورخ 1۴0۲/0۹/۲6 متولد 
و بدسرپرست می باشد و به علت نداشتن 

سرپرست موثر و حسب دستور مقام محترم 
قضایی در مورخ 1۴0۲/10/06 از طریق 

بیمارستان کمالی در بهزیستی پذیرش گردیده 
است . این آگهی جهت شناسایی والدین و 

سایر بستگان طفل چاپ شده است در صورت 
اطلاع از خانواده وی با شماره -۳۲۵1۸1۸۸

0۲6 تماس حاصل فرمایید.

فرزند حسن حدوداً ۲/۵ ساله و بدسرپرست 
می باشد و به علت نداشتن سرپرست موثر و 
حسب دستور مقام محترم قضایی در مورخ 
1۴0۲/10/1۲ از طریق اورژانس اجتماعی 

کرج در بهزیستی پذیرش گردیده است . این 
آگهی جهت شناسایی والدین و سایر بستگان 
طفل چاپ شده است در صورت اطلاع از 

خانواده وی با شماره 0۲6-۳۲۵1۸1۸۸ تماس 
حاصل فرمایید.

فرزند سحر حدوداً ۸ ماهه و بدسرپرست 
می باشد و به علت نداشتن سرپرست موثر و 
حسب دستور مثام محترم قضایی در مورخ 

1۴0۲/10/1۲ از طریق اورژانس اجتماعی کرج 
در بهزیستی پذیرش گردیده است . این آگهی 

جهت شناسایی والدین و سایر بستگان طفل 
چاپ شده است در صورت اطلاع از خانواده 
وی با شماره 0۲6-۳۲۵1۸1۸۸ تماس حاصل 

فرمایید.

فرزند دنیا در مورخ 1۴0۲/10/0۳ در بیمارستان 
کمالی متولد و بدسرپرست می باشد و به علت 
نداشتن سرپرست موثر و حسب دستور مقام 

محترم قضایی در مورخ 1۴0۲/10/11 از طریق 
مددکار بیمارستان کمالی در بهزیستی پذیرش 

گردیده است . این آگهی جهت شناسایی 
والدین و سایر بستگان طفل چاپ شده است 
در صورت اطلاع از خانواده وی با شماره 

0۲6-۳۲۵1۸1۸۸ تماس حاصل فرمایید.
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زنان و خانواده

بسیاری از زوجین معتقدند فرزنددار شدن محدود شدن در 
کار و تفریح است و باید دورهای شان را برنند و سفرهای شان 
را بروند و پروژه بچه دار شــدن را به آینده نامعلوم موکول 

کنند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از وطن امروز، چندی پیش 
سازمان ثبت احوال کشــور اعام کرد زنان ایرانی به طور 
میانگین در سن ۲۷.۳ سالگی مادر می شوند. این عدد برای 

ما حاوی پیام های متعددی است.

1- بوی بهبود ز اوضاع جهان می شنوم؟
به نظر می رســد سن مادر شدن در سال ۱۴۰۲ نسبت به 
سال های گذشته اندک بهبودی داشته. طبق آمار سازمان 
ثبت احوال، سال ۱۳۹۸ این رقم ۲۹.۱ سالگی بوده که امسال 
تغییر چشمگیری داشته است. هنوز دلیل اعام شده ای برای 
این موضوع نیافته ایم اما به نظر می رسد این اتفاق با افزایش 
اندک تعداد ازدواج ها در سال های ۹۹ و ۱۴۰۰ ارتباط داشته 
باشد. گفته می شد محدودیت های کرونایی موجب کاهش 
تشریفات ازدواج و در نتیجه بالا رفتن تعداد ازدواج ها شده 
بود. این اتفاق در نوع خود جالب بود و عما اثبات می کرد 

مخارج سرسام آور تشــریفات زاید ازدواج چه مانع بزرگی 
بر سر راه تشــکیل خانواده است. دلیل دیگری که برخی 
می آورند ازدواج زودتر در متولدان دهه هفتادی نســبت به 
متولدان دهه ۶۰ است. دودوتا هم که چهارتا می شود، یعنی 

ازدواج زودتر مساوی است با باروری زودتر.

2- سرمان شلوغ است!
آمارها حاکی از ارتباط مســتقیم افزایش اشتغال زنان با 
افزایش ســن مادر شدن است. افزایش نرخ مشارکت زنان 
در نیروی کار در طی دهه ۷۰ از زیر ۱۰ درصد به نزدیک 
۲۰ درصد، مســاوی شد با کاهش شدید نرخ باروری زنان 
در همین دهه از حدود ۵ فرزند به ۲ فرزند و کمتر! هر چه 
زنان بیشتر وارد بازار کار شدند، کمتر به فرزندآوری تمایل 
پیدا کردند. دلیل این اتفاق ۲ چیز است؛ اولا قوانین حاکم بر 
ادارات و بازار کار بانوان توجه چندانی به ازدواج و فرزندآوری 
زنان شــاغل نداشت و دوم اساسا جذابیت های نقد حضور 
اجتماعی افراد را از توجه به لذت های مادری غافل می کرد. 
گفتنی  است در برنامه اول توسعه مصوب سال ۱۳۶۸ ذیل 
بند کنترل جمعیت، راهکارهای قابل تأملی آمده که یکی از 

آنان افزایش اشتغال زنان بود!

۳- پزشکان چه می گویند؟
پزشکان بهترین سن برای مادر شدن را ۱۸ تا ۲۴ سالگی 

می دانند. 
فاصله زیاد میانگین سنی نخستین بارداری زنان در کشور 
با بازه ســنی مطلوب خبر خوبی نیســت، چون عوارضی 
مانند افزایش احتمال ناباروری، فرصت کمتر برای داشتن 
فرزندان بیشتر، بالا رفتن احتمال کاهش کیفیت باروری، 
پایین آمدن شانس استفاده از روش های کمک باروری و... 
را در پی دارد. از نظر تربیتی نیز فاصله بیشتر سن والدین با 
فرزند فاصله بین نسلی را افزایش و ارتباط گیری را مشکل تر 

می کند.

4- از عوارض دیر »بله« گفتن!
در دهه ۶۰ میانگین سن ازدواج زنان، ۱۹.۸ سال بوده که 
در انتهای دهه ۹۰ به ۲۴.۸ رســیده. دلایل متعددی برای 

این افزایش وجود دارد. 
بدیهی است تا عوامل افزایش سن ازدواج وجود دارد، انتظار 
کاهش سن مادر شدن نابجاست. از بین عوامل مختلف مانع 
ازدواج بهنگام نقش عوامل اقتصادی و تغییر سبک شروع 

زندگی زوجین نسبت به گذشته پررنگ تر است. 

5- پدر و مادر شدن خرج دارد
ترس از موانع اقتصادی نقــش بالایی در تاخیر تصمیم به 
فرزنددار شدن دارد. مقوله احساس ناامنی اقتصادی امر مهمی 
است اما باید گفت تصور اینکه تصمیم به بچه دار شدن باید 
پس از اطمینان از رفاه آینده فرزند باشد تصور نادرستی است. 
خانواده های زیادی با فرهنگ قناعت و اعتماد به وعده خداوند 
مبنی بر تامین رزق و روزی فرزندان )آیه ۳۱ ســوره اسرا( 
بچه دار می شــوند و خود را از موهبت پدر و مادر شــدن در 

جوانی محروم نمی کنند.

6- دورهای مان را بزنیم!
افزایــش فاصله بین ازدواج و پدر و مادر شــدن به میانگین 
۴ سال رسیده. بسیاری از زوجین معتقدند فرزنددار شدن 
محدود شــدن در کار و تفریح اســت و باید دورهای شان را 
برنند و سفرهای شان را بروند و پروژه بچه دار شدن را به آینده 
نامعلوم موکول کنند. بســیاری از جوانان امروز بچه را وبال 

گردن می دانند نه سرمایه و ثمره زندگی خود.

۷- فریز کردن آینده!
آنچه گفته شد موجب شده بسیاری از بارداری ها به بعد از ۳۰ 

سالگی زنان موکول شود. پزشکان معتقدند بارداری پس از ۳۰ 
سال بویژه پس از ۳۵ سال احتمالا با افزایش ریسک ناباروری 
و کاهش کیفیت نطفه همراه است. از این رو به بانوانی که به 
هر دلیلی تصمیم دارند بارداری را به نیمه دوم ۳۰ سالگی به 
تاخیر بیندازند توصیه می کنند به بانک ذخیره تخمک مراجعه 
کنند و برای ذخیره تخمک های فریز شده خود اقدام کنند تا 
در زمان پیدا کردن آمادگی باروری، گرفتار مشکات ناباروری 
نشوند. در حال حاضر مراکز متعددی در کشور این خدمات 

را انجام می دهند.

8- تشویق زرنگ ترها
به تازگی وزارت ورزش و جوانان برای تشویق جوانان به ازدواج 
طرحی ابتکاری را در پیش گرفته. وحید یامین پور، معاون وزیر 
ورزش و جوانان در این  باره به ایسنا گفت: »وام ازدواج برای 
سال آینده با افزایش ۶۵ درصدی، ۳۵۰ میلیون برای پسران 
زیر ۲۵ ســال و دختران زیر ۲۳ سال و ۳۰۰ میلیون تومان 
برای سایرین خواهد بود«. این طرح در راستای قانون جوانی 
جمعیت اجرایی خواهد شد. البته مهم است اجرای این طرح 
در دست انداز عدم همکاری بانک ها دچار تعلل و توقف نشود 

و سرخوردگی ایجاد نکند.

زنان ایرانی در چه سنی مادر می شوند؟
افزایش غیراستاندارد 

ظرفیت های پزشکی، “کشت 
فراسرزمینی” برای سایر کشورها

رئیس کل ســازمان نظام پزشکی با بیان اینکه رویکرد افزایش 
ظرفیت های پزشکی به طور غیر استاندارد به نوعی تبدیل کشور 
به محل “کشت فراسرزمینی” نیروی پزشکی برای کشورهای 
دیگر اســت، عنوان کــرد: هر اندازه ظرفیت پزشــکی را بدون 
زیرساخت، بدون زمینه کاری مناسب و بدون نظر کارشناسان 
افزایش دهیم، در واقع کشت فراسرزمینی را برای کشورهای دیگر 

گسترش می دهیم.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از روابط عمومی سازمان نظام 
پزشکی، محمد رئیس زاده در چهارمین کنگره بین المللی بیهوشی 
قلب گفت: اگر سامانه سامت گام های بزرگی را در حوزه خدمت 
رسانی به مردم انجام می دهد، بستر آن رشته بیهوشی است. وی 
افزود: هر اندازه رشته بیهوشی پیشرفت کند، انجام خدمت هم 
دقیق تر خواهد بود. اهمیت بیهوشی در عمل های جراحی بر هیچ 
جراحی پوشیده نیست. امروز نتایج توانمندی بیهوشی در کشور را 

در عمل های سنگین جراحی شاهد هستیم.
رئیس کل ســازمان نظام پزشکی با بیان اینکه رویکرد افزایش 
ظرفیت های پزشکی به طور غیر استاندارد به نوعی تبدیل کشور 
به محل “کشت فراسرزمینی” نیروی پزشکی برای کشورهای 
دیگر اســت، عنوان کــرد: هر اندازه ظرفیت پزشــکی را بدون 
زیرساخت، بدون زمینه کاری مناسب و بدون نظر کارشناسان 
افزایش دهیم، در واقع کشــت فراسرزمینی را برای کشورهای 
دیگر گسترش می دهیم. وی با اشاره به اینکه سال گذشته ۴۸۰۰ 
دانشجوی پزشــکی به ظرفیت افزایش یابنده منطقی وزارت 
بهداشت افزوده شــد، گفت: این در حالی است که طبق اعام 
معاونت آموزشــی وزارت بهداشت یک ریال امکانات یا بودجه و 

سرانه اضافی بابت افزایش ظرفیت های پزشکی داده نشد.
رئیس زاده افزود: چنانچه روند افزایش ظرفیت های پزشکی به 
همین روال ادامه یابد در چهار سال دیگر ۶۰۰ دانشجو در یک 
بیمارستان ۱۵۰ تختخوابی حاضر خواهند بود. این صحنه که به 
طنز شــبیه است هم اینک نیز رخ داده است و ۲۸۰ دانشجوی 
پزشــکی در یک بیمارســتان با ۱۵۰ مریض حضور دارند. این 
تصمیم گیری ها در کشور ما با چنین پیشینه ای قابل هضم نیست. 
وی تاکید کرد: روسای دانشگاه های علوم پزشکی در سراسر کشور 
باید مشکات ناشی از افزایش ظرفیت های پزشکی را با صدای 
رسا بیان کنند. راهکار آن هم ساده است؛ اولا باید سهم سامت 
از تولید ناخالص داخلی مشخص شود. دوم، اجرای سیاست های 
کلی سامت اباغی مقام معظم رهبری)مدظله( در سال ۱۳۹۳، 
سوم اصاح ســاختار بیمه ها و چهارم هم اجرای قوانین حوزه 

سامت است.
رئیس کل ســازمان نظام پزشکی موضوع دستیاران رشته های 
تخصصی پزشکی و نیروهای طرحی را یکی از مباحث حاد جامعه 
پزشــکی توصیف کرد و گفت: اوضاع دستیاری در رشته های 
تخصصی و فوق تخصصی ونیروهای طرحی از مرز هشدار رد شده 
است. دستیاران تخصصی در کنار مشکات اخذ تعهد محضری و 
ضامن مجبورند با ۸ تا ۱۰ میلیون تومان و نیروهای طرحی با ۱۳ 

میلیون تومان خدمت کنند.
رئیس زاده در پایان با اشاره به اهمیت جایگاه کنگره های پزشکی 
در ارائه مباحث علمی و بیان دغدغه های صنفی گفت: لازم است 
به اخاق و جایگاه پزشکی و نقش جامعه پزشکی در این کنگره ها 
توجه شود. ما به طب سنتی نیازمندیم اما بیش از آنکه به محتوای 
آن نیاز داشته باشیم به اسطوره ها و مفاخر جامعه پزشکی و اخاق 
مداری، روش مندی و نظام مندی آنها نیازمندیم. جامعه پزشکی 
به شناخت هر چه بیشتر ابن سیناها و محمد ابن زکریای رازی ها 
و ... نیازمند است؛ چرا که این نوادر، سند دانایی و توانایی تکرار 

شونده ملت ما هستند.

یک لیتر آب بطری حاوی ۲۴0 
هزار تکه ریز پلاستیک است

افرادی که از آب معدنی بطری ای استفاده می کنند، صدها هزار 
ذره پاستیکی با آب مصرف می کنند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از هلث دی نیوز، به گفته محققان، 
به طور متوســط، یک لیتر آب بطری حــاوی ۲۴۰۰۰۰ قطعه 
پاستیکی قابل تشخیص اســت که ۱۰ تا ۱۰۰ برابر بیشتر از 

تخمین های قبلی است.
آنها افزودند که از هر ۱۰ ذره پاستیکی ۹ ذره نانوپاستیک بودند.

به گفته محققان، ذرات نانوپاستیک به قدری ریز هستند که 
می توانند از روده ها و ریه ها مستقیماً وارد جریان خون شده و در 

نهایت در اندام هایی مانند قلب و مغز رسوب کنند.
به همین دلیل، محققان در حال بررسی این موضوع هستند که 
چگونه این نانوپاستیک ها ممکن است به بدن انسان آسیب 

برسانند.
»بی ژان یان«، محقق ارشد و شیمیدان محیط زیست در دانشگاه 
کلمبیا، در یک بیانیه خبری گفت: »مطالعات مسمومیت فقط 
حدس می زدند که چه چیزی در آنجا وجود دارد. اما این تحقیق 
پنجره ای را می گشاید که می توانیم به دنیایی پی ببریم که قباً در 

معرض دید ما نبوده است.«
میکروپاستیک ها به عنوان قطعاتی از کمتر از یک چهارم اینچ تا 

۱.۲۵ هزارم اینچ تعریف می شوند.
نانوپاستیک ها حتی ذرات ریزتری هستند که اندازه آنها کمتر 
از ۱ میکرومتر است. در مقام مقایسه، قطر موی انسان حدود ۷۰ 

تا ۷۵ میکرومتر است.
به گفته محققان، برخاف مواد آلی طبیعی، بیشتر پاستیک ها 
به مواد بی ضرر تجزیه نمی شوند. آنها فقط به ذرات کوچک تر 

تجزیه می شوند.
برای این مطالعه، محققان از روش میکروسکوپی جدیدی استفاده 
کردنــد که در آن دو لیزر به طور همزمان نمونه ها را بررســی 

می کنند.
این تیم هفت پاستیک معمولی را هدف قرار دادند تا ببینند چه 

تعداد ذره می توانند در آب بطری پیدا کنند.
آنها در هر لیتــر ۱۱۰۰۰۰ تا ۳۷۰۰۰۰ ذره پیدا کردند که ۹۰ 

درصد آن نانوپاستیک بود.
یکی از ذرات پاستیکی رایج پلی اتیلن ترفتالات )PET( بود 
که از آن بطری های آب زیادی ساخته می شود. به گفته محققان، 
احتمالاً وقتی بطری فشــرده می شــود یا در معرض گرما قرار 

می گیرد، ذرات به داخل آب وارد می شوند.
اما نتایج نشان می دهد که ذرات PET در واقع از ذرات پلی آمید، 
نوعی نایلون که در فیلترهای پاستیکی برای تصفیه آب قبل از 

بطری استفاده می شود، بیشتر بود.
پاستیک های صنعتی مانند پلی استایرن، پلی وینیل کلرید و 

پلی متیل متاکریات نیز معمولاً در آب بطری یافت می شدند.

نشانه های تغذیه نامناسب
 با 6 عارضه پوستی

تغذیه ناسالم به پوست آسیب هایی وارد می کند؛ به خصوص صورت از 
مشکات مربوط به انتخاب نادرست مواد غذایی آسیب زیادی می بیند 
و برای داشتن پوستی سالم باید یکسری عادات غذایی هرچه سریع تر 

کنار گذاشته شوند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از دفتر آموزش و ارتقای سامت وزارت 
بهداشت، درماتولوژیست ها و متخصصان پوست تنها کسانی نیستند که 
از وضعیت سامت پوست تان شما را آگاه می کنند؛ فقط کافی است 
نگاهی به لیست غذاهایی که می خورید بیندازید تا متوجه شوید چرا 
برخی عوارض پوستی را تجربه می کنید. بسیاری از تغییرات ناخوشایند 
پوستی از چین و چروک ها گرفته تا ریزش مو و اگزما، با یک رژیم غذایی 

فقیر ارتباط مستقیم دارد.
بر اساس این گزارش، در اینجا با ۶ هشداری که پوست شما در مورد نوع 

رژیم غذایی تان به شما می دهد، آشنا شوید:
چین و چروک های زودرس: چین و چروک های زودرس روی پوست 
حاکی از آن است که شما الکل مصرف می کنید یا این که قند موجود در 
رژیم غذایی تان بیش از حد است. الکل رطوبت پوست را از بین می برد و 
خود عاملی برای تقویت چروک ها است. مصرف زیاد قند نیز روند پیری 
 AGE قسمت های مختلف بدن را افزایش می دهد. قند باعث تشکیل

ها می شود که به کاژن آسیب می رساند.
الیاف کاژن باید با هم در ارتباط باشند تا به حفظ ساختار پوست کمک 
کنند. شکر باعث آسیب پیوند بین فیبر کاژن می شود که پس از قرار 
گرفتن در معرض نور UV از خورشید، افزایش می یابد. کاژن بیشتر 
تخریب شده و چروک پوستی ظاهر می شود. برای جلوگیری از چین و 
چروک، مصرف قند خود را کاهش دهید. غذاهای با قند زیاد مانند آب 
نبات، کیک یا بستنی باید فقط گاهی مصرف شوند و نباید به عنوان 
بخشی از رژیم غذایی روزانه شما باشند. از نوشیدنی های شیرین مانند 
نوشابه های قلیایی یا نوشابه های مخلوط که می توانند تا ۱۰۰ گرم قند 

خالص را ارائه دهند، دوری کنید.
جوش: بروز جوش ها نشــانه این اســت که شما غذاهای با شاخص 
گلیسمی بالا مصرف می کنید. غذاها به طور کلی به سه دسته با شاخص 
گلیسمی بالا، متوسط و پایین تقسیم می شوند. غذاهایی که شاخص 
گلیسمی بالایی دارند باعث افزایش قندخون شده و در ادامه انسولین 
خون را بالا می برند. غذاهایی مانند برنج سفید، ماکارونی، پاستا و ... عامل 

ابتا به جوش و آکنه هستند و باید غات کامل را جایگزین آنها کرد.
کیسه های زیر چشم: کیسه های زیر چشم تنها ناشی از بی خوابی 
نیستند بلکه می توانند از کم آبی بدن حکایت کنند. فراموش نکنید 
که وضعیت پوست شما فقط مربوط به غذا نیست بلکه نوشیدنی ها نیز 
نقش موثری در سامت پوست دارند. اطمینان حاصل کنید که حداقل 

۳ لیتر آب در طول روز مصرف می کنید.
خشکی پوست: عاوه بر خطر ابتا به فشارخون بالا، یک علت دیگر 
برای کاهش مصرف سدیم مطرح است؛ سدیم بیش از حد، پوست شما 
را خشک می کند. همچنین مصرف بیش از حد نمک باعث می شود تا 

پوست پف کرده به نظر آید و به بافت آن آسیب برساند.
آکنه: بروز آکنه بدترین کابوس بخصوص در دوران جوانی اســت. در 
این میان برخی غذاها در ایجاد آکنه مقصر شناخته شده اند اما نکته 
مهم این است که تاثیر مواد غذایی بر همه یکسان نیست و محرکی که 
باعث بروز آکنه در یک فرد می شود، ممکن است روی فرد دیگر هیچ 
تاثیری نداشته باشد. برخی غذاهای مشخص از جمله غذاهای چرب و 
غذاهای حاوی قند زیاد برای جوش و آکنه پوست به عنوان یک ماشه 

خطر شناخته شده اند.
فرقی نمی کند نوع پوست شــما چگونه است یا چندسال دارید؛ اگر 
می خواهید پوســتی صاف و بدون آکنه داشته باشید باید در مصرف 
شکات، غذاهای شــور، آب پنیر، سویا، فست فودها، نوشیدنی های 

شیرین و نان سفید دقت کنید.
اگزما: اگزما گاهی ارثی است و در بیشتر موارد نتیجه حساسیت زیاد 
سیستم ایمنی بدن به برخی مواد غذایی است. این مواد غذایی باعث 
بروز و یا تشدید اگزما می شود. در این صورت بهترین کار خودداری از 
مصرف مواد غذایی حساسیت زا از جمله گوشت قرمز، قهوه، شیر گاو، 

تخم مرغ، سویا و گردو است.

تازه های سلامت

گوناگون

رئیس دبیرخانه شورای عالی سامت و امنیت غذایی 
از راه اندازی ۵۲ ایســتگاه پایش آلودگی هوا در سطح 

کشور با نظر وزارت بهداشت خبر داد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از وزارت بهداشــت، 
جلسه اضطراری کمیته ملی آلودگی هوا با مشارکت 
نمایندگان وزارتخانه ها، سازمان ها ی ذیربط در دبیرخانه 

شورای عالی سامت و امنیت غذایی برگزار شد.
محمداســماعیل مطلق در این نشست بر ضرورت و 
اهمیت نحوه صحیح اطاع رسانی و مراقبت از سامت 
مــردم مخصوصا افراد مبتا به بیماری قلبی یا ریوی، 

سالمندان، مادران باردار و کودکان تاکید کرد و اظهار 
کرد: رسانه های جمعی باید اطاع رسانی به مردم در 
زمینه پیامد های آلودگی هوا بر سامت و روش های 
خود مراقبتی برای کاهش ایــن عوارض را در اولویت 

قراردهند.
وی، خارج نکــردن خودروها و موتورســیکلت های 
فرسوده و اسقاطی از سیستم حمل و نقل و همچنین 
عدم استفاده از تجهیزات مناسب کنترل آلودگی هوا 
برای صنایع را از جمله دلایل اصلی آلودگی هوا عنوان 

کرد.
رئیس دبیرخانه شورای عالی سامت و امنیت غذایی 

همچنیــن گفت: در حال حاضر ۵۲ ایســتگاه پایش 
آلودگی هوا تحت نظر وزارت بهداشت در سطح کشور 

راه اندازی شده است.
وی تاکید کرد: دبیرخانه شورای عالی سامت و امنیت 
غذایی در جلسات مستمر، وضعیت اجرای قانون هوای 
پاک و اقداماتی که دستگاههای اجرایی باید انجام دهند 

را بطور جدی پیگیری می کند.
این مقام مســئول به مردم به خصوص بیماران قلبی 
و عروقی توصیه کرد کــه در مواقع آلودگی هوا حتی 
الامکان رفت و آمدهای غیر ضرور نداشته باشند و در 

صورت ضرورت حتما از ماسک استفاده نمایند.

سخنگوی سازمان غذا و دارو با بیان اینکه ماهانه 
هفت میلیون و ۵۰۰ هزار قوطی شیرخشــک در 
داخل کشور تولید می شــود، گفت: مجوز جدید 
واردات برای این محصول نداریم زیرا ظرفیت تولید 

شیرخشک در کشور دو برابر افزایش یافته است.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایرنا، ســجاد 
اســماعیلی افزود: در بحران کمبود شیرخشک 
معمولی )رگــولار( حدود یــک میلیون قوطی 
شیرخشک وارد کشور شــد و اکنون با توجه به 
افزایش حجم تولیــد داخلی این محصول، دیگر 

مجوز جدید واردات صادر نمی کنیم.
وی اظهار کــرد: در آذرماه ۱۲ میلیون و ۶۰۰ هزار 
قوطی شیرخشک در داروخانه های کشور توزیع شد 
و اکنون وضعیت مطلوبی از لحاظ تولید و ذخیره این 

محصول داریم و دیگر کمبود احساس نخواهد شد.
اسماعیلی با بیان اینکه با پیگیرهای فراوان سازمان 
غذا و دارو و با دستور معاون اول رئیس جمهور، از ۲۴ 

تیرماه امسال بانک مرکزی ارز را برای شیرخشک 
تخصیص داد در حالی که ثبت سفارش شیرخشک 
چهارماه به تعویق افتاده بود، تصریح کرد: از آنجایی 
که بحث کمبود شــیر خشک از اواخر شهریورماه 
بوجود آمد، سازمان غذا و دارو به صورت دوفوریتی 

واردات شیرخشک را در دستور کار قرار داد.

سخنگوی سازمان غذا و دارو گفت: اکنون با توجه به 
افزایش ظرفیت تولید شیرخشک در کشور و انجام 
واردات آن، شیرخشــک با ثبت کد ملی در سامانه 
تیتک توزیع می شــود و بازرسی های سازمان غذا و 
دارو برای اعمال آن در ســامانه از سوی داروخانه ها 

وجود دارد.

به گفته اسماعیلی، مصرف کننده از طریق ثبت 
کدملی و استعام از سامانه بیمه سامت مجاز است 
۱۲ قوطی شیرخشک برای کودک زیر ۲ سال از 

داروخانه بدون هیچ افزایش قیمت دریافت کند.
بر اساس این گزارش، شیرخشک جزو محصولات 
راهبردی در تغذیه کودکان به شــمار می رود که 
مشمول ارز یارانه ای است و دولت با هدف تضمین 
تغذیه کودکان محروم از شــیرمادر، آن را در سبد 
محصولات مورد حمایت خود قرار داده اســت. با 
این وجود در ماههای گذشته به دلیل ناهماهنگی 
در تخصیص ارز واردات مواد اولیه، این محصول با 
کمبود در بازار روبرو شد و حتی خریداران برخی 
نشان های تجاری که همواره در بازار مصرف وجود 
داشتند، با دست خالی باز می گشتند که در نهایت 
با تدبیر دولت، نه تنها این مشکل حل شد، بلکه 
بازار شیرخشک که به دلیل تخصیص یارانه مستعد 
سوءاستفاده قاچاقچیان بود، تحت کنترل و نظارت 

درآمد. 

راه اندازی ۵۲ ایستگاه پایش آلودگی هوا در سطح کشور

تولید ماهانه ۷.۵ میلیون قوطی شیرخشک در کشور

دبیر شورای عالی انقاب فرهنگی نسبت به واردات 
»بی رویه« اسباب بازی خارجی به ایران گایه کرده 
اســت، البته سخنان عبدالحسین خسروپناه، دبیر 
این شــورا صریح تر از چیزی است که بتوانیم آن را 
»گایــه« بنامیم؛ چراکــه او در گفته هایش حتی 
مسببان این واردات بی رویه را تهدید به شکایت هم 

کرده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از جام جم آناین، او 
گفته: »متأسفانه با این که صنعت اسباب بازی در کشور 
رو به رشد و خودکفا اســت، امکان واردات بی رویه 
محصــولات این صنعت وجود دارد که با این اتفاق، 
صنعت اسباب بازی، آسیب جدی خواهد دید.« اما 
وضعیت ایران در زمینه واردات و صادرات اسباب بازی 
چگونه است؟ بسیاری باور دارند شرایط کنونی تولید 
اســباب بازی در ایران، می تواند به نوعی چشم انداز 
مثبتی را پیش روی خــود ببیند. در پژوهش های 
صورت گرفته پیرامــون این موضوع هم از قول آنها 
آمده اســت که ایران می تواند عاوه بر همسایه های 

نزدیک به کشــورهایی مثل بــاروس و عمان نیز 
برای صادرات اسباب بازی چشم داشته باشد. چراکه 
ظرفیت کافی برای ارائه کالاهای صادراتی در صنعت 
اسباب بازی را دارد. گواه این ادعا، سهم۲۱درصدی 
فرانسه از صادرات اسباب بازی ایرانی درسال۲۰۱۵ 
اســت اما در کنار مولفه های اقتصادی مهم در این 
زمینه، باید به تاثیرات فرهنگی و سبک زندگی متاثر 
از اسباب بازی هم اشاره کنیم. همین حالا در کام 
کودکان ایرانی به جای اســطوره های ملی همچون 

رستم و آرش، ابرقهرمان های پوشالی غربی همچون 
مرد عنکبوتی نشسته است و یکی از دلایل این بیراهه 
را باید به حجم بالای وجود اســباب بازی های غربی 
نسبت دهیم. همه مبادی واردات اسباب بازی به ایران 
هم رسمی نیست و باید به سهم بالای ۳۰درصدی 
قاچاق اسباب بازی هم اشــاره کنیم. اساسا یکی از 
مشکات حوزه اســباب بازی، واردات کالای قاچاق 
است. البته از سال گذشته کارگروهی برای مبارزه 
با قاچاق اسباب بازی تشکیل شده و اسباب بازی جزو 

اولویت های ده گانه ســتاد مقابله با قاچاق کالا و ارز 
قرار گرفته اســت. با آزاد شدن واردات اسباب بازی، 
قاچاق کاهــش یافته و تخمین زده می شــود در 
حال حاضر ســهم کالای قاچاق در این بازار حدود 
۳۰ درصد است. صنعت اسباب بازی در ایران سالانه 
بین ۳۰۰ تا ۳۵۰ میلیون دلار )تقریبا معادل ۵۰ هزار 
میلیارد تومان( گردش مالی دارد اما از این میزان تنها 
بین ۳۰ تا ۳۵ درصد مربوط به اســباب بازی ایرانی 
و تولید داخل است. شــاید بتوان گفت استفاده از 
اسباب بازی در ایران، نسبت به سایر کشورها کمتر 
اســت. اکثر خانواده ها به ایــن کالا به عنوان یک 
محصول گران قیمت و هدیه نگاه می کنند. دلیل این 
امر این است که ساختار و فرآیندهای توزیع و ترویج 
اسباب بازی در ایران هماهنگی نداشته و رونق تولید 
اسباب بازی ایرانی را محدود کرده است. هرچند که 
فناوری در صنعت اسباب بازی سازی در حال پیشرفت 
است اما توزیع محصولات هنوز به صورت سنتی و 
بدون بررسی وضعیت توزیع و عملکرد مشتریان انجام 

می شود.

سهم ایران از واردات و صادرات اسباب بازی چقدر است؟ 

بازی با بازار اسباب بازی!

برش
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دبیرکل اجاس میراث فرهنگی آســیا گفت: ۱۹ پروژه 
حوزه میراث فرهنگی ایران به تصویب مرکز ائتاف میراث 
فرهنگی آسیا رسیده و توانســته است رأی کشورهای 

مختلف کسب کند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از میراث آریا، در حاشیه 
گشایش نمایشگاه »شکوه ایران باستان«، علی دارابی قائم 
مقام وزیرو معاون میراث فرهنگی کشورمان که به کشور 
چین سفر کرده اســت،  با لیو سان لی دبیرکل اجاس 

میراث فرهنگی آسیا دیدار کرد.

در این دیدار، لیو ســان لی ضمن قدردانی برای عضویت 
فعال ایــران در این ائتاف، به ارائه گزارشــی از آخرین 
فعالیت های این ائتاف اشاره کرد و گفت: از اینکه ایران 
بیشــترین پروژه های میراث فرهنگی را برای این مرکز 

ارسال کرده است قدردانی می کنم.
وی گفت: ۱۹ پروژه حوزه میراث فرهنگی ایران به تصویب 
مرکز ائتاف میراث فرهنگی آسیا رسیده و توانسته است 
رأی کشورهای مختلف کســب کند. این برنامه ها طی 
امسال و سال آینده به صورت عملیاتی اجرایی خواهند 

شد.

مرکــز ائتاف میراث فرهنگی آســیا در آکادمی میراث 
فرهنگی چین در شــهر پکن مستقر است و توسط ۱۸ 
کشــور آســیایی از جمله ایران بنیانگذاری شده است. 
نخستین جلسه رسمی این ائتاف اردیبهشت امسال در 

شهر شی أن برگزاری شد.
چین، ایران، ارمنستان، کامبوج، جمهوری دمکراتیک خلق 
کره، قرقیزستان، پاکستان، سوریه، امارات متحده عربی، 
یمن، آذربایجان، میانمار و سریانکا اعضای مؤسس این 
ائتاف و بنگادش، ســنگاپور، تاجیکستان، ازبکستان و 

ویتنام اعضای ناظر بر آن هستند.

فیلم مستند مهاجر به کارگردانی اسماعیل خاکباز از بین 
  varsity film  expo ۲۰۲۳۱۴۵۰ ورودی فســتیوال
موفق به کسب جایزه بهترین مستند شد. این جشنواره با 

حمایت سازمان ملل برگزار می شود.

به گزارش پیام آشنا، این فیلم زندگی مهاجر افغان امین 
محمــدی را روایت می کند کــه در کودکی پس از وقوع 
جنگ به همراه خانواده آواره می شوند و به ایران می آیند 
و حالا پس از ۴۰ســال او یکی از بهترین سوارکاران ایران 
است و بارها قهرمان شده و حالا آرزو دارد که روزی با پرچم 
کشورش افغانستان در مسابقات جهانی شرکت کند اما نمی 
تواند به کشورش بازگردد، او دو دختر دارد که با بازگشت به 
کشورش از بسیاری حقوق مانند تحصیل و کار محروم می 
شوند زیرا طالبان قوانین سخت گیرانه ای در مورد زن ها 

دارد. این اولین حضور بین المللی این فیلم است.

 متن تقدیرنامه به شرح ذیل است:
اسماعیل خاکباز عزیز

می نویسم تا از صمیم قلب به خاطر دریافت جایزه 

در نمایشــگاه فیلــم Varsity بــرای فیلم کوتاه 
شما، مهاجر، تبریک بگویم. این شناخت گواهی بر 
استعداد، خاقیت و تعهد شما به فیلم برای توسعه 

پایدار است.
در زمینه ۱۴۵۰ ورودی، فیلم شــما برجسته شد 
و مورد توجه داوران قرار گرفت. این دســتاورد یک 
دستاورد قابل توجه است و در مورد کیفیت و تأثیر 

کار شما صحبت می کند.
ما از تماشای Immigrant لذت بردیم و از نحوه 
پرداختن به چندین هدف توسعه پایدار سازمان ملل 

متحد )SDGs( عمیقاً تحت تأثیر قرار گرفتیم.

SDG 10 نابرابری های کاهش یافته:
تجربه قهرمان داســتان به عنوان پناهنده ای که از 
جنگ فرار می کند و به دنبال زندگی بهتر در کشوری 
دیگر اســت، چالش های پیــش روی پناهندگان و 
 SDG ۱۰.۷ مهاجران را روشن می کند و به هدف
۱۰ برای تسهیل مهاجرت و جابجایی منظم، ایمن، 

منظم و مسئولانه افراد متصل می شود.

SDG 4آموزش با کیفیت:
این فیلم بر اهمیت آموزش، به ویژه برای دختران تأکید می 
کند، زیرا دختران قهرمان داستان نمی توانند تحصیات 
عالی را در افغانستان تحت حکومت طالبان دنبال کنند. 
این به هدف SDG ۴ ۴.۵ در تضمین آموزش با کیفیت 
عادلانه و فراگیر برای همه در همه سطوح و هدف ۴.۶ در 
حصول اطمینان از دسترسی دختران و زنان به تمام سطوح 

آموزش و پرورش و آموزش حرفه ای مرتبط است.

 SDG 16 صلح، عدالت و نهادهای قوی:
نمایش فیلم از اشتیاق قهرمان داستان برای یک افغانستان 
دموکراتیک و صلح آمیز با هدف SDG ۱۶ ۱۶.۱۰ برای 
ترویج جوامع صلح آمیز و فراگیر برای توسعه پایدار، فراهم 
کردن دسترسی به عدالت برای همه، و ایجاد نهادهای موثر، 

پاسخگو و فراگیر در همه سطوح، همسو است. 

SDG 1۷ مشارکت برای اهداف:
پیام همدلی و درک مســتند نســبت بــه پناهندگان و 
مهاجران، اهمیت همکاری و مشــارکت بین المللی را در 

 SDG پرداختن به چالش های جهانی، مرتبط با تأکید
۱۷ بر همبستگی جهانی و اقدام جمعی، برجسته می کند.

فیلم اسماعیل خاکباز هزینه های انسانی جنگ و آوارگی را 
روشن می کند و در عین حال قدرت امید، پایداری و تاش 
برای زندگی بهتر را تجلیل می کند. با پرداختن به اهداف 
توسعه پایدار، این فیلم بینندگان را تشویق می کند تا صلح، 

عدالت و جهانی عادلانه تر برای همه را ترویج کنند.
هدف نمایشگاه فیلم Varsity ترویج فیلم برای توسعه 
پایدار است. خوشحالیم که شما یکی از سازندگانی هستید 

که در این توسعه سهیم هستید.
ما مشتاقیم ببینیم در ادامه چه کاری انجام می دهید. لطفا 
به ساختن فیلم هایی ادامه دهید که الهام بخش تغییرات 
مثبت در جهان هستند. شکی نداریم که در دنیای سینما 

به موفقیت های بزرگی دست خواهید یافت.
یک بار دیگر به شما تبریک می گویم که شایسته تقدیر 

شماست.
خالصانه

کودزای چیکومو 
مدیر جشنواره

تصویب 1۹ پروژه  ایران در مرکز ائتلاف میراث فرهنگی آسیای چین

»مهاجر« اسماعیل خاکباز جایزه بهترین مستند را کسب کرد

فرهنگ و هنر
کافه کتاب

خانم پالفری در کلرمانت

نویسنده: الیزابت تیلر
مترجم: مزدک بلوری

نشر بیدگل

پیام آشنا: کتاب خانم پالفری در کلرمانت نوشتهٔ الیزابت تیلر 
و ترجمهٔ مزدک بلوری اســت و نشر بیدگل آن را منتشر کرده 
است. این کتابْ داستان خانم لورا پالفری است. قصه در دهه ٔ ۶۰ 
میادی در شهر لندن روایت می شود. خانم پالفری دارد پا به سن 
می گذارد و با چالش های جدیدی مواجه می شود. این رمان در 

سال ۱۹۷۱ نامزد دریافت جایزه ٔ ادبی من بوکر شد.

درباره کتاب خانم پالفری در کلرمانت
لورا پالفری، بیوهٔ یکی از مقامات سرزمین های مستعمراتی، زنی 
خوش قیافه محسوب می شود. استخوان بندی درشت و چهره ای 
گیرا، ابروهای تیره و چانه ای خوش تراش دارد. قیافه اش شبیه 
مردی متین و موقر بود و گاهی وقت ها که لباس شب می پوشید، 
به ژنرالی معروف می ماند که لباس زنانه به تن کرده باشــد. او 
اکنون در آستانهٔ ملحق شــدن به گروهی از آدم های طردشده 
است: خانم آرباتنات، که براثر بیماری آرتروز فلج شده است؛ آقای 
آزمند، که همیشه عجولانه نامه هایی آکنده از خشم به روزنامهٔ 
دیلی تلگراف می نویسد؛ خانم پسُت، که دائم بافتنی می بافد؛ خانم 
برتونِ ازدماغ فیل افتاده که موقع ناهار دهانش بوی تند ویسکی 
می دهد. این هم قطاران جان به دربرده، اگر پول کافی نداشتند که 
باقی ماندهٔ عمرشان را در یک هتل مسکونی سپری کنند و به 
این واسطه روحیه و غرورشان را حفظ کنند، حالا در یک خانهٔ 

سالمندان دولتی به سر می بردند.
از بین پنج نفر »ســاکنان ثابت هتل«، فقط خانم برتون است 
که به نظر می رســد همچنان رابطهٔ خود را با دنیای بیرون از 
هتل کلرمانت حفظ کرده اســت؛ چون برادرشوهرش، هروقت 
بتواند، به دیدن او می آید و با او نوشیدنی و غذا می خورد. بقیه، 
مخصوصاً جدیدترین ساکن هتل، همیشه منتظر آمدن کسی یا 
چیزی هستند. لورا پالفریِ مغرور و باشهامت، کمی بعد از ورود به 
این جهنم آبرومندانه، می بیند که زبان به تحسین نوه ای دلسوز 
گشوده است که اصا وجود خارجی ندارد. البته او نوه ای دارد، اما 
خلق وخوی دِزموند از آن نوعی نیست که باب طبع زن محترم 
و مستقلی باشد که از قضا مادرِ مادرِ اوست. لورا که خیلی دلش 
می خواهد در مهارکردن دلتنگی هایش یک ســروگردن بالاتر 
از هم قطاران خود بایستد، دزموند را به نوهٔ خیالی خود تبدیل 
می کند، جوانی سرزنده و جذاب که به دل می نشیند؛ نه آن مرد 
جوان خشک و کسل کننده ای که زود حوصله اش سر می رود و 
خود لورا هم زود از مصاحبتش خسته می شود. همین که خانم 
پالفری بابت تن دادن به این فریبکاری بی ضرر دچار عذاب وجدان 

می شود خود تا حدی نشانگر هنر الیزابت تیلر است. 
الیزابت تیلر که به دیدگاه های سیاسی چپ گرایش داشت، از 
منظر هنری در حق کسانی که تقریباً به طور قطع از عقایدشان 
بیــزار بود رعایت انصــاف را می کرد. شــخصیت های رمان ها 
و داســتان های کوتاه بی نظیرش عمدتــاً آدم های ثروتمندی 
هستند: آنها به مسابقه های اسب دوانی می روند، سفر می کنند 
و عتیقه می خرنــد. او آنها را از بند هجوی ســاده می رهاند و 
آگاهی تدریجی شان را از حزن انگیز بودن زندگی و رنج هایش به 
نمایش می گذارد. آدم های پیر در رمانِ خانم پالفری در کلرمانت، 
تیپ های آشنایی هستند، اما اسیر دست خانم تیلر نیستند. هنر 
او، به رغم کوچک بودن مقیاسش، هنری جسورانه است که از ما 
دعوت می کند نگاهی تازه به انسان هایی بیندازیم که برخی مان 
با عقاید آزاداندیشانه مان آنها را مضحک و مرتجع می انگاریم و 
نادیده شان می گیریم. هنر ظریف و زیرکانهٔ او، به دلیل موضوع 
و محتوایش، در سال های آخر عمرش با جدیتی که شایسته اش 

بود بررسی نشد. 

خواندن کتاب خانم پالفری در کلرمانت را به چه کسانی 
پیشنهاد می کنیم

این کتاب را به دوســتداران رمان هایی با موضوع ســالمندان 
پیشنهاد می کنیم.

درباره الیزابت تیلر
الیزابت تیلر سال ۱۹۱۲ در ردِینگِ بارکشِر به دنیا آمد، در مدرسهٔ 
ابَی در ردینگ درس خواند و قبل از ازدواجش در ســال ۱۹۳۶ 
معلم سرخانه و کتابدار بود. او می نویسد: »چیزهای زیادی از این 
شغل ها یاد گرفتم و هیچ وقت از سال هایی که صرف این کارها 
کردم احساس پشیمانی نکرده ام.« او تقریباً همهٔ سال های زندگی 
مشترکش را در پنِ، در باکینگهام شِر، گذراند. اولین رمانش، در 
خانهٔ خانم لیپینکوت، سال ۱۹۴۵ منتشر شد و بعد از آن یازده 
رمان دیگر نوشت. همچنین داستان های کوتاهش در نشریه های 
مختلف منتشر و در پنج مجلد گردآوری شدند. عاوه بر اینها 
کتابی برای کودکان با عنوان ماســی تراتر نوشت. توصیف های 
زیرکانه و درعین حال مهرآمیز تیلر از زندگی طبقهٔ متوسط و 
متوسط به بالای انگلستان، خیلی زود باعث شد آثارش مخاطبانی 
نکته سنج پیدا کند و خودش دوستانی وفادار در دنیای ادبیات. 
رزاموند لیمَن او را این طور توصیف می کند: »باریک بین، حساس، 
با آثار سرگرم کنندهٔ درخشان و نوعی شوخ طبعی زنانهٔ عریان و 

گزنده.« الیزابت تیلر در ۱۹۷۵ درگذشت.

بخشی از کتاب خانم پالفری در کلرمانت
»همین طور که روزها به کندی سپری می شد، خانم پالفری موفق 
شد مهمان های دیگرِ هتل را به دو گروه، یکی با اقامت بلندمدت 
و دیگری با اقامت چندشبه، دسته بندی کند. ساکنان هتل سه 
زن بیوهٔ سالخورده بودند و پیرمردی به اسم آقای آزمند که به نظر 
می رسید از مصاحبت زن ها خوشش نمی آید و جز زن جماعت 
هم به ندرت مصاحب دیگری نصیبش می شود. همیشه پی این 
بود که پیشــخدمت مسن هتل را در سالن غذاخوری به حرف 
بگیرد یا در هتل بچرخد و با دربان گپی بزند، یا ســر راه مدیر 

هتل سبز شود.
بارِ هتل درواقع بخشی از اتاق نشیمن بود و وقتی مهمان ها دکمهٔ 
زنگ را فشار می دادند، بالاخره سروکلهٔ یک نفر از سالن غذاخوری 
پیدا می شد و قفل درِ قفسهٔ محل نگهداری بطری های مشروب را 
باز می کرد. آقای آزمند اوایل غروب این طرف اتاق می نشست. از 
آن طرفِ اتاق هم همیشه صدای تلق وتلوق میلِ بافتنی به گوش 
می رسید و صدای خفهٔ آمدوشد وسایل نقلیه در خیابان کرامول 

از آن طرف پرده های سنگین.
آقای آزمند شراب می نوشید. خیلی آرام و بی صدا با گیاس 
شراب کنار دستش می نشست، طوری که انگار این گیاس 
مونس تنهایی اش بود. منتظر مدیر هتل می ماند که گاهی به 
داخل اتاق نگاهی می انداخت. وقتی خانم برتون وارد قلمرو 
او در اتاق نشیمن می شد و پشت سرهم دکمهٔ زنگ را فشار 
می داد تا برایش ویسکی بیاورند، نمی توانست ناراحتی اش را 
پنهان کند. خانم برتون پول زیادی صرف ویسکی می کرد و 
این کارش مایهٔ شگفتی بقیهٔ خانم ها بودخانم پست می گفت 
پول را حیف ومیل می کند و می ریزد ته حلقش. ولخرجی های 
دیگری هم می کرد، از جمله رنگ موی شرابی که در آرایشگاه 
روی موهایش می گذاشــت یا، آن طور کــه خانم آرباتنات 
همیشه می گفت، پشت هم سیگار می کشید، هرچند که این 
حرف واقعیت نداشت. خانم آرباتنات، شاید به دلیل آرتروزش، 

خلق وخوی بدی پیدا کرده بود و دیگران را تحقیر می کرد«.

مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشــگری و صنایع  دســتی 
استان البرز از صدور ۴۷ موافقت اصولی با پیش بینی حجم 
سرمایه گذاری پنج هزار و ۶۳ میلیارد تومان و اشتغال زایی 
۱۳۹۷ نفر از ابتدای سال ۱۴۰۲ تاکنون در استان البرز خبر 

داد.

به گزارش پیام آشنا، رحیم خاکی با اعام این خبر گفت: 
از این تعداد پنج موافقت اصولی برای هتل، سه واحد پذیرایی 
سنتی، ۱۲ بومگردی، ۱۰ مجتمع گردشگری، دو مجتمع 

پذیرایی اقامتی و گردشگری، یک اقامتگاه سنتی و دو طرح 
گردشگری تفریحی است.

مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
البرز بیشترین این موافقت اصولی ها را در زمینه بوم گردی 
دانســت و تصریح کرد: با توجه به ظرفیت های بالای البرز 
در زمینه گردشگری روستا و تاکید استاندار محترم بر رونق 
گردشگری روســتایی و  بوم گردی حمایت ویژه ای در این 

زمینه وجود دارد.
خاکی حجم سرمایه گذاری در این پروژه ها را پنج هزار و ۶۳ 

میلیارد تومان عنوان کرد و مســاحت کل عرصه این تعداد 
تأسیســات را ۵۷۲ هزار و ۴۵۱ متر مربع و مساحت بنای 

احداثی را ۱۲۵ هزار و ۵۲۹ متر مربع عنوان کرد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
البرز در پایان با تاکید بر حمایت تمام قد میراث فرهنگی از 
ســرمایه گذاری بخش خصوصی در پروژه های گردشگری 
استان، همکاری و تعامل سایر دستگاه های مرتبط برای صدور 
مجوز احداث این مجموعه های گردشگری را از موضوعات 

حائز اهمیت برای حصول نتیجه در این زمینه  برشمرد.

چهارمین دوره نمایشگاه »سازخانه« به همت خانه موسیقی 
ایران دوشنبه- ۲۵ دی ماه- در خانه هنرمندان ایران افتتاح 

می شود.

به گزارش پیام آشنا به نقل از روابط عمومی خانه 
موسیقی ایران، چهارمین دوره نمایشگاه »سازخانه« 
به همت خانه موسیقی ایران و کانون سازندگان ساز 
در شــاخه های سازهای ایرانی، کاسیک و ابداعی 
از دوشنبه تا جمعه- ۲۵ تا ۲۹ دی ماه- از ساعت 
۱۴ تا ۲۰ در گالری های خانه هنرمندان ایران برپا 

می شود.
مراســم افتتاحیه این نمایشگاه دوشنبه- ۲۵ دی 
مــاه- ســاعت ۱۵ در گالری اســتاد ممیز برگزار 

می شود.
همچنین مراسم اهدای جوایز و تقدیر از چهره های 
پیشکسوت ساخت ساز پنجشنبه- ۲۸ دی ماه- از 
ساعت ۱۹ در سالن استاد شهناز خانه هنرمندان 

ایران برگزار می شود.

اعلام برنامه نشســت های تخصصی نمایشــگاه 
»سازخانه«

در چهارمین دوره نمایشگاه »سازخانه« از ۲۵ تا ۲۹ دی ماه 
هر روز نشست های تخصصی با موضوع ساخت ساز و با حضور 

اساتید برگزار می شود.
جزییات این نشست ها به شرح زیر است:

دوشنبه- ۲۵ دی ماه- ســاعت ۱۷:۳۰ تا ۱۹، سالن استاد 
امیرخانی/ سازهای کوبه ای؛ تنبک و دف

سه شــنبه- ۲۶ دی ماه- ساعت ۱۷:۳۰ تا ۱۹، سالن استاد 
شهناز/ سازهای آرشه ای؛ کمانچه، ویولون و قیچک

چهارشنبه- ۲۷ دی ماه- ساعت ۱۷:۳۰ تا ۱۹، سالن استاد 
امیرخانی/ سازهای سنتور و قانون

پنجشــنبه- ۲۸ دی ماه- ساعت ۱۵ تا ۱۶:۳۰، سالن استاد 
امیرخانی/ سازهای تار، سه تار و بربط

شرکت در این نشست های تخصصی برای عاقه مندان آزاد 
و رایگان است.

سومین دوره نمایشگاه سازخانه در شاخه های سازهای ایرانی، 
کاسیک و ابداعی نهم تا ۱۳ دی ماه سال ۱۳۹۸ با نمایش 
آثار بیش از ۶۰ هنرمند ســازنده ساز در گالری های ممیز، 
میرمیران، پاییز و زمســتان خانه هنرمندان و نشست های 

پژوهشی تخصصی با استقبال عاقه مندان برگزار شد.
ســال گذشته براســاس برنامه های تعیین شــده قرار بود 
چهارمین دوره نمایشگاه »سازخانه« در شاخه های سازهای 
ایرانی، کاســیک و ابداعی از ۲۷ آبان تــا چهارم آذرماه در 
محل خانه هنرمندان ایران برپا شــود اما بنا به درخواست 
شرکت کنندگان در این نمایشگاه و کانون سازندگان ساز خانه 
موسیقی ایران برپایی چهارمین دوره نمایشگاه تا اطاع ثانوی 

به تعویق افتاد.

ســه فیلم ســینمای ایران برای حضور در سومین 
جشنواره بین المللی کودکان گوآهاتی، به ایالت آسام 

هند می روند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از روابط عمومی بنیاد 
ســینمایی فارابی، ســه فیلم »بچه گرگ های دره 
سیب« به کارگردانی فریدون نجفی و تهیه کنندگی 
مجید برزگر و شــهرام ابراهیمی، »مهران« ساخته 
رقیه توکلــی و به تهیه کنندگی محمد پیرهادی و 
همچنین فیلم سینمایی »کاپیتان« به کارگردانی 
محمد حمزه ای و تهیه کنندگی ســید صابر امامی، 
برای رقابت در ســومین دوره جشنواره بین المللی 

کودکان گوآهاتی، راهی ایالت آسام هند می شوند.
بر پایه این گزارش: »بچه گرگ های دره سیب« در 
سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم های کودکان 
و نوجوان در بخش سینمای ایران به عنوان بهترین 
فیلم این رویداد هنری برگزیده شــد و در مجموع 
چهار پروانه زرین را دریافت کرد. این فیلم، روایتگر 
قصه آشو پســر نوجوانی است که پدرش متهم به 
قتل و متواری اســت. او فکر می کند مادرش را نیز 

در کودکی از دســت داده است. وی در یک سفر به 
حقایقی دست می یابد و همین موضوع داستانهای 

جدیدی را برایش رقم می زند.

»مهران« نیز که عاوه بر حضور در ســی و نهمین 
دوره جشــنواره فیلم فجر در دوره ســی و ســوم 
جشنواره بین المللی فیلمهای کودکان و نوجوانان 

نیز حضور داشــت و موفق به کسب پروانه زرین و 
جایزه ویژه شهید بهنام محمدی و جایزه ویژه دبیر 
جشنواره شد، داستان پسربچه ای ۱۲ساله و یزدی به 
اسم مهران است که خانواده اش بعد از اشغال مهران، 

میزبان یک خانواده کُرد جنگ زده می شوند.
»کاپیتان« نیز قصه عیسی پسر نوجوانی است که با 
بیماری سرطان دست و پنجه نرم می کند و آرزوی 
دیدن دریــا را دارد. این فیلــم در چهل و یکمین 
دوره جشنواره بین المللی فیلم فجر حضور داشت 
و در سی و پنجمین جشنواره بین المللی فیلمهای 
کــودکان و نوجوانان را نیز جایــزه ابونصر فارابی را 

دریافت کرد.
گفتنی اســت: دو فیلم »مهــران« و »کاپیتان« از 
تولیدات بنیاد ســینمایی فارابی به شــمار می رود، 
همچنین پخش بین المللی فیلم ســینمایی »بچه 
گرگ های دره سیب« نیز بر عهده بنیاد فارابی است.
سومین جشــنواره بین المللی کودکان گوآهاتی از 
بیســت و یکم تا بیست و چهارم ژانویه سال ۲۰۲۴ 
برابر با یکم تا چهارم بهمن ماه سال جاری در کشور 

هندوستان برگزار می شود.

موافقت میراث فرهنگی با ساخت ۵ هتل در البرز

چهارمین نمایشگاه »سازخانه« ۲۵ دی ماه افتتاح می شود

سینمای ایران با ۳ فیلم کودک و نوجوان مسافر هندوستان شد 

سینمای ایران

موسیقی چه خبر

سینمای جهان

»پرواز 6۵۵« مسعود ده نمکی 
مجوز گرفت

شوراهای پروانه ساخت آثار سینمایی و غیرسینمایی با هشت 
اثر موافقت کردند که فیلمنامه ســینمایی »پــرواز ۶۵۵« به 
تهیه کنندگی و کارگردانی مسعود ده نمکی از جمله این آثار است.

به گزارش پیام آشــنا بــه نقل از 
اداره کل روابــط عمومــی ســازمان 
امور ســینمایی و ســمعی بصری، 
شوراهای پروانه ساخت آثار سینمایی 
و غیرســینمایی در جلســه اخیر با 
۲ فیلمنامه ســینمایی و ۶ فیلمنامه 

غیرسینمایی موافقت کردند.
فیلم نامه های ســینمایی »پــرواز ۶۵۵« بــه تهیه کنندگی و 
کارگردانی مســعود ده نمکی و نویسندگی مسعود ده نمکی و 
سید بهزاد زهرائی، »ماه پنهان« به تهیه کنندگی ایرج محمدی 
روزبهانی، کارگردانی محمدرضا یکانی و نویسندگی آوا اکبری 

موافقت شورای پروانه ساخت سازمان سینمایی را اخذ کردند.
همچنین فیلمنامه های کوتاه داستانی »باپا« به تهیه کنندگی، 
کارگردانی و نویســندگی حســین مهری و »در آوندهای این 
درخت« بــه تهیه کنندگی میرحامد کوچکی نالکیا شــری، 
کارگردانی و نویسندگی کامران حمزه لو، »مدیر« به تهیه کنندگی 
فرهاد نگهبان، کارگردانی کیوان رضایی راد و نویسندگی فرهاد 
نگهبان، »حشــره« به تهیه کنندگی، کارگردانی و نویسندگی 
کیانوش اسامی و فیلمنامه  بلند داستانی »پسرک پشم فروش« 
به تهیه کنندگی، کارگردانی و نویسندگی مسعود اشجعی، »هم 
پیمان« به تهیه کنندگی، کارگردانی و نویسندگی سیدمحسن 
خرم دره خلدی موافقت شورای پروانه ساخت آثار غیرسینمایی 

سازمان سینمایی را دریافت کردند.

برگزاری ۳۳۳ کنسرت موسیقی 
در آذرماه

دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی اعام کرد: ۱۴۷ 
اجرای موســیقی با ۳۳۳ دفعه اجرا آذرماه ۱۴۰۲ روی صحنه 

رفتند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایرنا، 
آمار آذرماه ۱۴۰۲ اجراهای صحنه ای، 
مجوزهای آلبوم موسیقی، تک آهنگ، 
کتاب گویا از سوی روابط عمومی دفتر 

موسیقی اعام شد.
دفتــر موســیقی وزارت فرهنــگ و 

ارشــاد اســامی در این ماه، مجوز ۳۱۷ تک آهنگ، ۲۱ آلبوم 
موســیقی، ۳۱ نماهنگ، ۳۶ کتاب گویا و ۵۲ مجوز تاسیس و 
تمدید استودیوی صدابرداری و مراکز تولید و تکثیر آثار صوتی و 

تصویری را صادر کرده است.
در میان تک آهنگ های مجوز گرفته، ۲۴۰ اثر در گونه موسیقی 
پاپ، ۲۵ اثر در گونه موسیقی نواحی، هشت اثر در گونه موسیقی 
سنتی، ۲ اثر در گونه موسیقی تلفیقی، ۱۳ اثر در گونه موسیقی 
کاسیک، ۱۰ اثر در گونه موسیقی الکترونیک، سه اثر در گونه 

موسیقی ارکسترال تولید شدند.
بنابر اعام معاونت امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی در 
بخش آلبوم ها نیز مجوز پنج آلبوم موسیقی سنتی، پنج آلبوم 
موسیقی پاپ، ۶ آلبوم موسیقی نواحی، ۲ آلبوم موسیقی تلفیقی 
و سه آلبوم موسیقی کاسیک در آذرماه امسال صادر شده است.

در مدت یاد شده دو گروه موسیقی به خارج از کشور اعزام شده 
و ۱۴۷ اجرای موسیقی با ۳۳۳ دفعه اجرا روی صحنه رفتند.

لئوناردو دی کاپریو و شان پن 
هم بازی شدند

لئوناردو دی کاپریو، رجینا هال و شــان پن بازیگر فیلم بعدی 
پل توماس اندرسون می شوند تا احتمالا گران ترین فیلم دوران 

حرفه ای این کارگردان رقم بخورد.

به گزارش پیام آشــنا بــه نقل از 
ورایتی، لئوناردو دی کاپریو برنده اسکار 
کــه مدت ها حضــورش در فیلم پل 
تومان اندرسون در حد شایعه مطرح 
بود و شــان پن که به تازگی در فیلم 
»لیکوریش پیتزا« اندرسون ظاهر شد، 

در فیلم بعدی این کارگردان که فعا بدون عنوان است، جلوی 
دوربین می روند. رجینا هال دیگر بازیگر این فیلم خواهد بود.

تولید این فیلم که برادران وارنر ســازنده آن است، قرار است از 
همین ماه در کالیفرنیا آغاز شود. به گفته یک منبع آگاه از تولید، 

پروژه جدید اندرسون در محیطی معاصر می گذرد.
موضوع این فیلم کاما محرمانه نگاه داشته شده و حتی برادران 
وارنر ماه ها تاش کرده تا این واقعیت را مخفی نگه دارد که این 
فیلم را تولید می کند. گفته می شود بودجه تولید این فیلم به 
۱۰۰ میلیون دلار نزدیک می شود که مبلغ قابل توجهی برای 
یک فیلم از اندرسون است. او یکی از چیره دست ترین فیلمسازان 
معاصر است و با فیلم های کاسیکی مانند »رشته خیال«، »خون 
به پا خواهد شــد« و »شب های بوگی« نامزد همیشگی اسکار 
بوده است. با این حال او فیلم سازی تجاری نیست و برای مثال 
»لیکوریش پیتزا« در جبران بودجه ۴۰ میلیون دلاری خود ناکام 
ماند. مایکل دلوکا و پم عبدی که سال ۲۰۲۲ به عنوان مدیران 
برادران وارنر انتخاب شدند به »لیکوریش پیتزا« چراغ سبز نشان 

دادند. 
همکاری دلوکا و اندرسون به گذشته دور و زمانی بازمی گردد که 
وی مدیر استودیو نیو لاین بود و اندرسون نویسنده ای در حال 
ظهور و وی از »شب های بوگی« حمایت کرد. به نظر می رسد 
امید می رود دی کاپریو که به تازگی با »قاتان ماه کامل« دیده 
شد، به افزایش جذابیت این فیلم کمک کند. این بازیگر با بازی در 
فیلم های موفقی مانند »بازگشته از گور« و »گرگ وال استریت« 
یکی از گران ترین بازیگران هالیوود است. زمانی دی کاپریو قرار بود 
در »شب های بوگی« بازی کند، اما در یک لحظه از آن فیلم کنار 
رفت تا در فیلم کوچکی به نام »تایتانیک« جلوی دوربین برود 
و به مارک والبرگ این فرصت بزرگ داده شد تا بازیگر آن فیلم 
شود. اندرسون همچنین سعی کرد پن را برای »شب های بوگی« 
جلوی دوربین ببرد و او را برای نقش گونزو که آلفرد مولینا بازی 

کرد، در نظر داشت.

اهدای خون، اهدای زندگی
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اخبار کوتاه

پیشران های تورم در پساکرونا
در واکنش به شیوع گسترده ویروس کووید-۱۹ و تبعات اقتصادی آن، 
دولت ها و بانک های مرکزی برای جلوگیری از تشدید رکود اقتصادی 
تمهیدات سیاستی پولی و مالی اتخاذ کردند. پس از بهبود نسبی در 

شرایط همه گیری کرونا، سطح عمومی قیمت ها افزایش یافت.
در واکنش به شیوع گسترده ویروس کووید-۱۹ و تبعات اقتصادی آن، 
دولت ها و بانک های مرکزی برای جلوگیری از تشدید رکود اقتصادی، 
تمهیدات سیاستی پولی و مالی اتخاذ کردند. پس از بهبود نسبی در 
شرایط همه گیری کرونا، رفع اکثر محدودیت ها و افزایش تقاضای کل 
ناشی از این سیاست ها، سطح عمومی قیمت ها در بسیاری از کشورها 
افزایش چشمگیری را تجربه کرد. تداوم فشار بر قیمت ها درسال های 
۲۰۲۱ و ۲۰۲۲ به دنبال اخال در زنجیره تامین نهاده های تولید و 
افزایش شدید قیمت کامودیتی ها در پی حمله روسیه به اوکراین، 
منتهی به سطوحی از نرخ تورم در بسیاری از کشورها شد که در چند 

دهه اخیر بی سابقه بوده است.
از آنجا که اتخاذ سیاست پولی مناسب برای مبارزه با سطوح تورم بالا 
نیازمند شناخت کافی از عوامل اصلی پیشران آن است، پژوهشگران 
بسیاری در طول دو سال گذشته تاش کرده اند تا نقش هر یک از 
عوامل اشاره شده در تورم سال های اخیر را به صورت کمّی مورد بررسی 
قرار دهند. یکی از مطالعات جامعی که اخیرا سهم هر یک از عوامل را 
در پویایی تورم ایالات متحده در دوره پساکرونا مورد بررسی قرار داده 
توسط دو تن از اقتصاددانان برجسته دنیا، بن برنانکه و الیور بلنچارد۱  
انجام شده است که نتایج آن کمک بسیاری به درک بهتر از شدت 

و ماندگاری اثر هر یک از شوک های اقتصادی بر نرخ تورم می کند.
برنانکه و بانچارد در پژوهش خود از یک مدل ساده شبه-تعادل 
رشد  متقابل  اثرات  همزمان  به طور  که  کرده اند  استفاده  عمومی 
انتظارات تورمی عوامل اقتصادی بر  قیمت ها، رشد دستمزدها و 
یکدیگر را مورد ماحظه قرار می دهد. نتایج تجربی این مطالعه 
یافته های جالبی برای سیاستگذاران و پژوهشگران این حوزه به همراه 
دارد: اثر شوک هایی که از سمت بازار کالا به سطح عمومی قیمت ها 
وارد شده )افزایش در قمیت های نسبی انرژی و مواد غذایی و همچنین 
اخال در زنجیره تامین( بسیار موقتی بوده و پس از حدود دو فصل 
از بین رفته است. این محققان علت اصلی موقتی بودن این اثرات 
را در چسبندگی پایین دستمزدهای حقیقی در آمریکا و همچنین 
لنگر قوی انتظارات تورمی می دانند. اما از سوی دیگر، تنگنای شدیدتر 
در بازار کار )که به معنای زحمت بیشتر کارفرمایان برای استخدام 
نیروی کار مورد نیازشان است( در نتیجه سیاست های تحریک تقاضا، 
از طریق فشار بر رشد دستمزدها اثری دائمی و فزاینده بر نرخ تورم 

در طی زمان دارد.
در انتها نویسندگان مطالعه خود را به این صورت جمع بندی می کنند 
که از زمان شروع همه گیری کرونا، عامل مسلط در نرخ های بالای 
تورم، شوک های قیمت انرژی و مواد غذایی و همچنین اخال در 
زنجیره تامین کالاها بوده و تا انتهای سال۲۰۲۲ سهم فشار بازار کار در 
تورم بسیار کم ولی به طور تدریجی فزاینده بوده است. از سال۲۰۲۳ 
با بازگشت نسبی زنجیره تامین به شرایط قبل از همه گیری و با 
فرض نبود شوک های شدید جدیدی به بازار انرژی و مواد غذایی، 
وضعیت بازار کار به عامل اصلی تعیین کننده مسیر نرخ تورم تبدیل 
شده و اثرگزاری سیاستگذاران بر این بازار بسیار حائز اهمیت خواهد 
بود. طبق برآورد این پژوهش، برای بازگرداندن نرخ تورم به سطح 
هدف ۲درصدی در دو سال آینده، سیاستگذاران باید هزینه افزایش در 
نرخ بیکاری را بپذیرند و بدون دستیابی به تعادلی پایدارتر در بازار کار، 

امکان دستیابی به هدف تورمی در میان مدت وجود ندارد.
به نظر نویسنده دو درس بسیار مهم در این مقاله برای تحلیلگران 
اقتصادی حوزه پولی و سیاستگذاران اقتصادی در کشورمان وجود 
دارد: اول آنکه اگر انتظارات اقتصادی به خوبی لنگر شده باشند و 
دستمزدهای حقیقی به اندازه کافی منعطف باشند، اثر شوک های 
ارز و تغییر در  انرژی، نرخ  بازار کالا )مانند شوک قیمت  موقتی 
قیمت های نسبی( بر نرخ تورم، کوتاه مدت و زودگذر خواهد بود. 
حال آنکه، عواملی که فشار مستمر بر تقاضای اقتصاد وارد می کنند 
)مانند عدم تعادل در بازار کار یا ناترازی بودجه دولت( می توانند اثر 
ماندگار و فزاینده ای بر نرخ تورم داشته باشند و نیازمند راهکار مناسب 
سیاستی هستند و کنترل نرخ تورم بدون کاهش فشار این عوامل 

میسر نخواهد بود.
دکتر مرتضی قمی
 پژوهشگر بانک مرکزی اسپانیا
Alborz.payam@gmail.com

پلمب دفتر فروش ۲ ایرلاین 
گران فروش متخلف

طی برخورد قانونی با گران فروشان بلیت هواپیما درفرودگاه مهرآباد، 
دفتر فروش ۲ ایرلاین متخلف پلمب شد.

به گزارش پیام آشنا،  به دنبال شکایت های مردمی از افزایش غیر 
قانونی قیمت بلیت هواپیما توسط برخی ایرلاین ها، عصر جمعه گشت 
مشترکی با حضور سازمان تعزیرات حکومتی، وزارت راه و شهرسازی، 

پلیس امنیت اقتصادی از فرودگاه مهرآباد انجام شد.
در این گشت مشترک که از ساعت ۱۷ آغاز و تا ساعت ۲۲ به 
طول انجامید، »نادر حیدری« رئیس شعبه ۴ ملی سازمان تعزیرات 
حکومتی، گفت: متعاقب بازدید به عمل آمده ماحظه شد متأسفانه 
هیچیک از دفاتر فروش شرکت های هواپیمایی مستقر در فرودگاه 
مهرآباد، نسبت به نصب و به کارگیری نرخ نامه بلیت های پرواز داخلی و 

خارجی که جز الزامات قانونی است، اقدام نکرده بودند.
معاون نظارت حکومتی اداره کل تعزیرات حکومتی تهران ادامه داد: 
متعاقب موازین قانونی، به مدیریت فرودگاه الزام شد از این پس همه 
دفاتر فروش واحدها و غرفه های مستقر در فرودگاه مهرآباد نسبت 
به به کارگیری و نصب تابلوهای نرخ بلیت در حال عرضه اقدام کنند 
و عاوه بر آن مدیریت فرودگاه، نرخ مصوب عرضه بلیت در همه 
ترمینال های فرودگاه را در معرض دید عموم، مصوب و اعام کند تا 
مراجعان فرودگاه هم از نرخ مصوب و هم از نرخ در حال عرضه هر یک 

از شرکت های هواپیمایی اطاع متقن داشته باشند.
حیدری تصریح کرد: ۲ دفتر فروش شرکت های هواپیمایی که نسبت 
به سایرین وضعیت حاد یا بحرانی تری داشتند، به سبب عدم همکاری 

مناسب به طور موقت با نصب اطاعیه پلمب شدند.
وی تاکید کرد: در خصوص نرخ عرضه و فروش بلیت ها نرخ اعام شده 
سازمان هواپیمایی کشوری که پیش تر اعام شده است مبنا می باشد 
از این رو با محاسبه دقیق و کارشناسی نرخ های مصوب، تخلفات به 
شعب تعزیرات حکومتی اعام، تا نسبت به رسیدگی صدور حکم و 

برخورد با متخلفان اقدام شود.
وی ادامه داد: در بازدید به عمل آمده مشخص شد متأسفانه برخی 
از شرکت های هواپیمایی خصوصی سقف میزان نرخ مصوب را رعایت 
نکردند و بلیت ها را با نرخ های بالاتری عرضه می کردند. به طور قطع 
یکی از محکومیت هایی که در انتظار خاطیان خواهد بود، عاوه بر 
جریمه و تصمیمات تکمیلی، الزام به استرداد اضافه پرداختی ها به 

شکات خواهد بود.
بنابر این گزارش شرکت های هواپیمایی موظف به اعمال قیمت 
مصوب خرداد ماه سال جاری هستند و هیچ مجوزی برای افزایش 
قیمت بلیت هواپیما صادر نشده و مرجع قیمت گذاری شورای عالی 

هواپیمایی است.

عضو اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران:

شرایط اتاق بازرگانی ایران 
بیشترین آسیب را به تجار زد

عضو اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران گفت: شرایط 
حاکم بر این بخش، طی ماه های گذشته موجب شد تا تجار دچار 

مشکل شده و بیشترین آسیب را متحمل شوند.

به گزارش پیام آشنا، »روشن یکتا« گفت: در شرایط فعلی اتاق 
بازرگانی ایران با دولت دچار مشکل شده و با وجود همه مذاکرات اما 
این شرایط ایجاد شده است و قانون به عنوان فصل الخطاب باید در این 

میان تصمیم بگیرد.
وی با اشاره به قوانینی که در خصوص شرایط مختلف اتاق بازرگانی 
ایران وضع شده و تعیین کننده است باید اجرایی شود، تاکید کرد: 
نمی توان در خصوص شرایط فعلی داوری کرد؛ اما همان چیزی که 

تعیین شده باید اجرایی شود و همه باید به آن تمکین کنند.
یکتا با تاکید بر اینکه هیچ کس به طور خاص حاکم اتاق نیست، 
تصریح کرد: شرایط کنونی باید رفع شود؛ زیرا بازرگانان آسیب بسیاری 
را متحمل شدند و ادامه این شرایط به نفع هیچ یک از طرفین نیست؛ 
زیرا از یک سو نمی توان از اتاق بازرگانی برای رفع مشکات به ویژه در 
زمینه دولتی کمک گرفت که وظیفه اصلی این نهاد محسوب می شود.
وی افزود: از سوی دیگر در مجامع بین المللی نیز وجهه تجار دچار 
خدشه شده است و نمی توان از اقتصاد کشور دفاع کرد؛ زیرا ماه های 
اخیر اثر منفی بر مبادلات کشور داشته است و در نتیجه اقتصاد کشور 

آسیب جدی می بیند.
این فعال اقتصادی تاکید کرد: به دلیل شرایط کنونی حاکم بر اتاق 
بازرگانی ایران، دولت نمی تواند از بخش خصوصی برای تصمیمات 
اقتصادی مشاوره بگیرد و این خود تحریمی ایجاد کرده است؛ زیرا 
این نهاد بازوی اقتصادی کشور محسوب می شد که عدم حضورش 

کشور را متضرر می کند.

حباب سکه از مرز ۷میلیون تومان 
گذشت

درپی افزایش قیمت جهانی طا و رشد قیمت سکه در بازار داخلی، 
حباب سکه بهار آزادی ۷میلیون و ۱۵۵هزار تومان شد.

به گزارش پیام آشنا، اتحادیه فروشندگان سکه و طا اعام کرد: 
هر قطعه سکه تمام بهار آزادی طرح جدید )امامی(، در اولین ساعات 
کاری دیروز شنبه )۲۳ دی ماه( در بازار تهران، با ۳۸۳ هزار تومان 
افزایش نسبت به پنجشنبه، ۳۲ میلیون و ۱۹۶ هزار تومان فروخته 

شد.
هر قطعه سکه تمام بهار طرح قدیم هم ۲۸ میلیون و ۷۹۵ هزار تومان 
دادوستد شد که نسبت به آخرین قیمت روز گذشته، ۲۷۵ هزار تومان 
افزایش داشته است. نیم سکه ۱۷ میلیون و ۹۹۰ هزار تومان، ربع سکه 
۱۱ میلیون و ۵۴۵ هزار تومان و سکه گرمی هم ۶ میلیون و ۱۵۰ 

هزار تومان به فروش رسید.
حباب سکه امامی ۷ میلیون و ۱۵۵ هزار تومان و حباب سکه بهار 

آزادی ۳ میلیون و ۷۸۳ هزار تومان شد.
اونس طا هم در بازارهای جهانی ۲۰۴۹ دلار قیمت خورد.

هرکیلو گوشت بوقلمون 1۹۵هزار 
تومان درمیادین تره بار به فروش 

می رسد
قیمت گوشت بوقلمون در میادین و بازارهای میوه و تره بار کاهش 
یافت؛ براین اساس هر کیلو گرم گوشت بوقلمون ۱۹۵هزار تومان در 

میادین تره بار به فروش می رسد.

به گزارش پیام آشنا، قیمت گوشت بوقلمون در میادین و بازارهای 
مدیریت  گزارش سازمان  اساس  بر  یافت.  بار کاهش  تره  و  میوه 
میادین میوه و تره بار شهرداری تهران، قیمت گوشت بوقلمون و انواع 

محصولات آن به شرح زیر است:
هر کیلو گرم لاشه کامل یا شقه )برش عمودی لاشه( لاشه بالای 
۱۵ کیلوگرم ۱۴۹، ران با پوست و استخوان )با استخوان کمر( ۱۹۵، 
گوشت چرخ کرده ۲۵۰، فیله ۲۶۳، ساق با پوست ۱۶۹، بازو ۱۰۹ 
و بال )بدون نوک بال( ۸۰ هزار تومان قیمت گذاری شده است. 
همچنین هر بسته پای بوقلمون پاک شده ۸۰۰ گرم ۱۲، جگر تازه 
پاک شده ۴۰۰ گرمی ۴۵، دل پاک شده ۴۰۰ گرمی ۴۵ و سنگدان 
پاک شده ۴۰۰ گرمی ۴۸ هزار تومان در میادین میوه و تره بار به 

فرش می رسد.

توزیع بیش از یک میلیون تن کود 
برای کشت پاییزه

معاون امور زراعت وزارت جهادکشاورزی از توزیع بیش از یک میلیون 
و ۴۰۰ هزار تن کود برای کشت پاییزه خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، علیرضا مهاجر با بیان اینکه باید با کمک 
کشاورزان بتوانیم در داخل کشور تولید داشته باشیم تا این تولید 
بتواند نیاز غذایی جامعه را برطرف کند، گفت: حدود ۱۲ میلیون 
هکتار اراضی را تحت  پوشش کشت و کار قرار می دهیم که از این ۱۲ 
میلیون ۸.۵ میلیون هکتار در پاییز کشت می شود و بیشتر محصولاتی 
که در پاییز کشت می شود از خانواده غات و شامل گندم، جو و... 

است. 
وی که در یک برنامه تلویزیونی صحبت می کرد، افزود: ۶ میلیون 
هکتار از این اراضی گندم کشت می شود که حدود ۲ میلیون هکتار 
آن آبی و حدود ۴ میلیون هکتار آن دیم است. همچنین یک میلیون 

و ۶۰۰ تا ۷۰۰ هزار هکتار سالانه جو می کاریم.
معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی همچنین افزود: ۷۰ درصد 
کشاورزان ما اراضی زیر ۵ هکتار دارند و در ۱۰ سال آینده حدود ۹۰ 
درصد از این اراضی کمتر از ۳ هکتار خواهد شد و این موضوع میزان 

بهره وری را به شدت کاهش می دهد و عملکرد را پایین می آورد.
وی در بخش دیگری از صحبت هایش به طرح »جهش تولید در دیم 
زارها« اشاره کرد و گفت: در سال اول حدود ۶۷۰ هزار هکتار از اراضی 
را تحت پوشش این طرح قرار دادیم. سال دوم این عدد به دو میلیون 
و۳۰۰ هزار هکتار و سال سوم به ۴ میلیون و ۲۰۰ هزار هکتار رسید. 
امسال نیز برنامه داریم که تا ۵ میلیون و ۲۰۰ هزار هکتار برسانیم که 

تاکنون نزدیک به ۴ میلیون هکتار آن کشت شده است.
معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی همچنین به کشت کلزا و 
افزایش تولید نیز اشاره کرد و گفت:چند سال که پشت هم گندم، 
جو یا ذرت کاشته شود هر سال میزان عملکرد نسبت به سال قبل 
کاهش پیدا می کند. اما اگر بعد از ۳ سال، یکسال در این زمین کلزا 
کاشته شود تولید به میزان اول بر می گردد. زیرا  کلزا محصولی است 
که باعث می شود میزان تولید گندم ۲۵ درصد در واحد سطح افزایش 
و هزینه ها کاهش یابد و از طرف دیگر بخشی از نیاز کشور به روغن 

تامین شود.

یادداشت 

خبر

مدیرکل امور روستایی استانداری البرز از نصب 
در  کوچک  مقیاس  خورشیدی  پنل  هشت 
هشت روستا این استان طی سالجاری خبرداد.

قدوسی   فرشاد  آشنا،  پیام  گزارش  به 
افزود: این پنل ها با هدف پیگیری نیروگاه 
خورشیدی مقیاس کوچک در قالب اجرای 
اقشار  سازی  توانمند  همکاری  نامه  تفاهم 
کم برخوردار از طریق احداث نیروگاه های 
خورشیدی مقیاس کوچک در روستاها مورد 

توجه قرار گرفت .
وی بیان کرد: ارایه تسهیات بانکی به طرح 
های درآمد زایی دهیاری های استان البرز در 

پنج روستا از دیگر اقدامات صورت گرفته برای 
مهاجرت معکوس بوده است.

قدوسی گفت: همچنین درصدد هستیم با 
بازارچه  اندازی  راه  مختلف  جلسه  برگزاری 

و فروشگاه عرضه محصولات روستایی را در 
سطح استان البرز در دستور کار قراردهیم .

اهداف  به  باهدف دستیابی  اضافه کرد:  وی 
توسعه ای در روستاها اکنون بارگذاری پروژه 
های روستایی استان البرز در سامانه نظارت 

روستایی انجام شده است .
مدیرکل امور روستایی استانداری البرز گفت: 
یکی از مشکات روستاها اکنون کمبود آب 
است که براین اساس پیگیری و مکاتبه در 
خصوص مشکل کمبود آب در روستاها است 
که در شهرستان اشتهارد به ویژه روستاهای 
ایپک و قانلی باغ مشکل آب برطرف شده 

است .

تعاون، کار و رفاه اجتماعی البرز از برگزاری همایش 
کارشناسان  با حضور  تولید  و  کار  ایمنی  بزرگ 
ایمنی و کارفرمایان واحدهای تولیدی استان خبر 

داد.

گفت:  دارایی  عبدالله  آشنا،  پیام  گزارش  به 

همایش بزرگ ایمنی کار و تولید در روز چهارشنبه 
۲۷ دی ماه از صبح تا عصر با حضور کارفرمایان 
واحدهای تولیدی، صنعتی و کارشناسان ایمنی 
شهرستان  کردان  ایثار  گردشگری  مجتمع  در 

ساوجباغ برگزار می شود.
در  ایمنی  حوزه  اهمیت  به  توجه  با  افزود:  وی 

واحدهای تولیدی و صنعتی و همچنین کاهش 
حوادث ناشی از کار و تجلیل از واحدهای برتر و 
کارشناسان ایمنی برتر استان، این برنامه با حضور 
مقام های عالی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و 

مدیران استانی برگزار می شود.
شایان ذکر است واحدهای تولیدی و صنعتی به 

منظور شرکت در این برنامه و دریافت دعوتنامه با 
ارسال کد ملی و نام و نام خانوادگی و شماره تماس 
کارشناسان ایمنی واحد تولیدی خود به سرشناسه 
پیامکی ۱۰۰۰۱۰۰۰۲۰۰۰۹۸ ثبت نام و جهت 
کسب اطاعات بیشتر با شماره ۰۲۶۳۲۱۲۸۰۰۰ 

داخلی ۷۳۸ تماس حاصل کنند.

مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی کشور از 
تامین و عرضه مناسب نهاده های طیور در سامانه بازارگاه 
خبر داد و گفت: روند قیمت مرغ زنده و گوشت مرغ 

کاهشی شده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایرنا، »علی ابراهیمی« 
درباره وضعیت بازار مرغ زنده و گوشت مرغ افزود: اکنون 
هر کیلوگرم مرغ زنده بین ۵۵ تا ۵۹ هزارتومان خریداری 
می شود که همین امر موجب کاهش قیمت گوشت مرغ 

در بازار مصرف به حدود ۸۰ تا ۸۵ هزارتومان شده است.
مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی کشور علت 
افزایش قیمت مرغ زنده و گوشت مرغ طی ۱۰ روز گذشته 
را افزایش تقاضا، کمبود نهاده های طیور در بازارگاه و 
افزایش قیمت جوجه یکروزه و کاهش عرضه مرغ دانست 
و اظهارداشت: طی مدت مذکور قیمت هر کیلوگرم مرغ 
زنده به طور موقتی به حدود ۷۰ هزارتومان رسیده بود که 

موجب افزایش قیمت گوشت مرغ در بازار شد.
وی تصریح کرد: طبق گزارش های موجود، در مهرماه 

حدود ۱۲۸ میلیون قطعه، ۱۳۴ میلیون قطعه در آبان 
ماه، ۱۴۴ میلیون قطعه در آذرماه و ۱۴۸ میلیون قطعه 
جوجه ریزی جهت پرورش مرغ گوشتی صورت گرفته 
است بنابراین روند جوجه ریزی کاهشی نبوده و حتی برای 
ماه های پایانی سال با افزایش آن نیز در سالن های پرورش 

روبرو خواهیم شد.
ابراهیمی همچنان قیمت جوجه یکروزه را بالا دانست و 
گفت: در حال حاضر به دلیل نزدیکی به شب عید، تقاضا 
برای جوجه یکروزه افزایش یافته بنابراین هر قطعه جوجه 

یکروزه وارداتی حدود ۱۹ هزارتومان و جوجه یکروزه تولید 
داخل بین ۲۸ تا ۳۰ هزارتومان و گاه بالاتر از این قیمت به 
فروش می رسد که این رقم در قیمت تمام شده گوشت 
مرغ تاثیر دارد. مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران 
گوشتی به دلیل افزایش حجم جوجه ریزی در سالن 
های پرورش مرغ گوشتی از شرکت پشتیبانی امور دام 
کشور خواست تا در صورت لزوم برای خرید حمایتی از 
تولیدکنندگان و تامین ذخایر استراتژیک از محل تولید 

داخل و توقف احتمالی واردات ورود کنند.

نان  فروش  محدودیت  بر  اخباری  شدن  مطرح  درپی 
طرح  مجری  نانوایی ها،  برخی  در  بانکی  کارت  یک  با 
هوشمندسازی یارانه آرد و نان تصریح کرد: روال خرید نان 
به صورت قبل بوده و این ادعا، تخلف یک نانوایی است 
که قبا هم تخلفاتی داشت و یک میلیارد و ۸۰۰ میلیون 

تومان جریمه شده بود.

ادعایی مبنی بر  به گزارش پیام آشنا، هفته گذشته 
ممنوعیت فروش بیشتر از چهار عدد نان با یک کارت بانکی 
مطرح شد؛ حال آنکه چنین موضوعی اساسا با هدف طرح 
هوشمندسازی آرد و نان که جلوگیری از سهمیه بندی 
بوده، در تعارض است و این ادعا از سوی مسئولان پیگیری 
و تاکید شد که سامانه هوشمند توزیع آرد یارانه ای هیچ 
محدودیتی برای خرید نان خانوار ایجاد نکرده است و روی 
کارت خوان ها هم هیچ محدودیتی برای خرید نان خانوارها 

وجود ندارد.

در این خصوص محمد جال - مجری طرح هوشمندسازی 
یارانه آرد ونان- اظهار کرد: خبری که در رسانه ها مبنی بر 
ممنوعیت خرید بیش از چهار نان با یک کارت بانکی 
منتشر شده است صحت ندارد. روال خرید نان به صورت 

قبل بوده و این موضوع، تخلف یک نانوایی است.
دولت سیزدهم از اواخر سال ۱۴۰۰،  خود را برای حذف 
ارز ترجیحی و اجرای طرح مردمی سازی یارانه ها آماده 
می کرد. یکی از مهم ترین اقداماتی که باید دولت انجام می 
داد، اتخاذ یک تدبیر برای یارانه آرد و نان بود. زیرا یارانه 
سنگین اختصاصی به آرد و نان فسادهایی را در این حوزه 
شکل داده بود که پیش بینی می شد با ورود به سال ۱۴۰۱ 
با توجه به تحولات اقتصاد جهانی )جنگ اوکراین و گران 
شدن قیمت گندم( و اقتصاد داخلی )آزاد شدن قیمت آرد 
صنف و صنعت(، در صورت عدم اتخاذ تدابیر لازم، این 
فساد شدت پیدا کند به گونه ای که رسیدن نان یارانه ای 

به دست مردم را تحت الشعاع قرار دهد.

دولت در شرایطی باید برای یارانه آرد و نان تدبیر می کرد 
که سیدابراهیم رئیسی -رئیس جمهور- تاکید داشت اولا 
قیمت نان آزادسازی )حذف یارانه و چندبرابر شدن قیمت( 
نشود؛ دوم اینکه نان برای مردم سهمیه بندی نشود. با این 
پیش فرض و تاکید، وزارت اقتصاد پیشنهاد داد زیرساخت 
فنی هوشمندی ایجاد شود که با ایجاد شفافیت در توزیع 
آرد و نان یارانه ای، فساد به حداقل کاهش یابد.  درواقع 
»طرح هوشمندی یارانه آرد ونان« به اجرا درآمد تا نان 

سهمیه بندی نشود.
 اکنون با گذشت حدود۲۰ ماه از اغاز آجرای این طرح، 
مصرف  میزان  است.  شده  نمایان  آن  دستاوردهای 
طرح  اجرای  بدون  می شد  پیش بینی  که  یارانه ای  آرد 
هوشمندسازی یارانه آرد و نان در سال ۱۴۰۱ رکورد زده و 
با افزایش ۱۲ درصدی به ۹ میلیون و ۷۵۰ هزار تن برسد، 
نه تنها افزایش نیافت بلکه با چهار درصد کاهش )نسبت به 
مصرف سال ۱۴۰۰( به ۸ میلیون و ۲۰۰ هزار تن رسید که 

معادل مصرف آرد یارانه ای سال ۱۳۹۸ است. در ادامه این 
روند کاهشی، برآورد می شود میزان مصرف آرد یارانه ای 
در پایان سال جاری به حدود هشت میلیون و ۱۰۰ هزار 
تن کاهش یابد. در حالی که اگر طرح هوشمندسازی اجرا 
نمی شد، میزان مصرف آرد یارانه ای در پایان سال ۱۴۰۲ به 

۹ میلیون و ۸۶۰ هزار تن می رسید.
وزارت جهاد  به گفته مسئولان  به ذکر است که  لازم 
کشاورزی، نانوایی مذکور که ادعای محدویت در خرید 
نان مردم را مطرح کرده بود قبا هم تخلفاتی داشت که 
به خاطر این تخلفات یک میلیارد و ۸۰۰ میلیون تومان 

جریمه شده بود.
همچنین اگر نانوایی محدودیتی برای خرید مردم ایجاد 
کند، مرتکب تخلف شده و مردم می توانند از طریق  ۱۲۴ 
 nazar.ir و تعزیرات یا ثبت در سامانه نظر به آدرس
این تخلف را گزارش دهند تا این تخلف از سوی بازرسان 

پیگیری و با متخلف برخورد شود.

مطابق آمار و اطاعات ثبت شده در سامانه جست وجوی 
تحصیلی  مدرک  دارای  کارجویان  درصد   ۴۹ شغل، 
دانشگاهی و ۵۱ درصد فاقد تحصیات دانشگاهی هستند.

به گزارش پیام آشنا، سامانه جست و جوی شغل با 
هدف برقراری ارتباط میان کارجویان و کارفرمایان، کاهش 
هزینه های جست وجوی شغل و ایجاد پویایی در بازار کار 

تیر ماه امسال رونمایی شد.
سامانه جست وجوی شغل از جمله سامانه های فعال وزارت 
کار است که از دو بخش جست وجوی فرصت شغلی و 
نیروی کار تشکیل شده و کارفرما، کارجو و کاریابی را به 

یکدیگر متصل می کند.
در حال حاضر این سامانه به درگاهی برای ثبت نیروی کار 
و فرصت شغلی مورد نیاز تبدیل شده تا هم کارجویان با 
مراجعه به سامانه و ثبت نام در آن، شغل مورد نظر را پیدا 
کنند و هم کارفرمایان برای تامین نیروی مورد نیازشان، 
اطاعات خود را به همراه درخواست نیروی کار به ثبت 

برسانند.
پیش از این آخرین آمار ثبت نام در سامانه جست وجوی 
شغل حاکی از آن بود که حدود ۸۰ هزار نفر از متقاضیان 
کار درخواست شغلی خود را در این سامانه ثبت کرده اند که 

از این تعداد ۲۰ هزار نفر جذب بازار کار شده اند.
اما در تازه ترین آمار طبق اعام معاونت اشتغال وزارت کار 

از زمان راه اندازی سامانه تاکنون بیش از ۲۲۰ هزار فرصت 
شغلی توسط دفاتر کاریابی و کارفرمایان مستقل به ثبت 
رسیده در حالی که تعداد کارجویان ثبت شده در سامانه 

جست وجوی شغل ۱۷۰ هزار نفر بوده است.
مطابق آخرین آمار و اطاعات ثبت شده در سامانه جست 
وجوی شغل، ۴۹ درصد کارجویان ثبت شده دارای مدرک 
فاقد  کار  متقاضیان  درصد  و ۵۱  دانشگاهی  تحصیلی 

تحصیات دانشگاهی هستند.
نهادهای  توسعه  دفتر  مدیرکل   ـ ملک  امید  گفته  به 
کارآفرینی و هدایت نیروی کار - ۶۲ درصد کارجویانی 
که نسبت به ثبت درخواست های شغلی در سامانه اقدام 

کرده اند فاقد مهارت بوده  و حدود یک سوم متقاضیان کار 
دارای مهارت هستند.

وی گفت: بر اساس گزارش های منتشره توسط وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری، ۷۰ دانشگاه در سطح کشور اقدام به 
راه اندازی مرکز کاریابی و هدایت شغلی کرده اند که اتصال 
آن مراکز به این سامانه می تواند به توسعه هم افزایی آنان 
در تحقق مأموریت های محوله در خصوص ارائه خدمات 

اشتغال به دانشجویان و دانش آموختگان کمک کند.
مدیرکل دفتر توسعه نهادهای کارآفرینی و هدایت نیروی 
کار معتقد است:تحلیل گزارش های قابل احصاء از این سامانه 
در خصوص کمبود و مازاد مهارت های مورد نیاز فرصت های 

شغلی می تواند به فهم تفاوت های جغرافیایی، نیاز صنایع و 
مشاغل کمک کند و با ایجاد نظام عادلانه اشتغال و فراهم  
کردن زمینه برابر به فرصت های شغلی و مهارتی منجر شود.

گزارش اخیر مرکز آمار ایران از وضعیت اشتغال و آمارگیری 
نیروی کار در پاییز امسال حاکی از آن است که نرخ بیکاری 
فارغ التحصیان در پاییز ۱۴۰۲ به ۱۱.۴ درصد رسیده 
است، این در حالی است که نرخ بیکاری فارغ التحصیان 
در فصل مشابه سال قبل ۱۲.۵ درصد بوده و حدود ۱.۵ 

درصد کاهش را نشان می دهد.
به گفته محمود کریمی بیرانوند - معاون توسعه کارآفرینی 
و اشتغال وزیرکار - نرخ بیکاری فارغ التحصیان در تابستان 
امسال ۱۳.۸ بوده که به ۱۱.۴ درصد در فصل پاییز کاهش 
یافته و اختاف در بیکاری دانش آموختگان دانشگاهی و 

کل بیکاران به ۳.۵ درصد رسیده است.
فارغ  اشتغال  ویژه  به  بیکاری  موضوع  حاضر  حال  در 
التحصیان یکی از دغدغه های اساسی کشور به شمار 
می رود. بر همین اساس در جلسات شورای عالی اشتغال، 
موضوع  عنوان یک  به  فارغ التحصیان  اشتغال  موضوع 
محوری همواره مورد بحث و تاکید ویژه قرار می گیرد، 
اشتغال که  عالی  در هفتمین نشست شورای  چنانچه 
اشتغال  به  توجه  لزوم  شد،  برگزار  اخیر  روزهای  طی 
فارغ التحصیان و چاره جویی در این زمینه از سوی رئیس 

جمهور مورد تاکید واقع شد.

مجری طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان:

محدودیتی برای فروش نان وجود ندارد

بر اساس نتایج سامانه جست وجوی شغل

۴۹ درصد کارجویان، تحصیلکرده دانشگاهی هستند

مدیرکل امور روستایی استانداری البرز خبر داد

تجهیز 8 روستای البرز به نیروگاه خورشیدی مقیاس کوچک 

مدیرکل تعاون البرز:  

همایش ایمنی کار و تولید در البرز برگزار می شود

مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی کشور:
قیمت مرغ زنده کاهشی شد

متن آگهی فراخوان عمومی
بسمه تعالی 

اداره کل بهزیستی استان البرز در نظر دارد نسبت به 1- واگذاری صلحی مغازه مجتمع بهزیستی شهید صدوقی .۲- واگذاری اجاره ماده ۲۸ طبقه 
همکف مرکز توانبخشی فجر نظرآباد . در قالب قرارداد اجاره یکساله اقدام نماید. لذا متقاضیان محترم می توانند با مراجعه به سامانه تدارکات 

الکترونیک دولت به آدرس www.setairan.ir نسبت به دریافت اسناد و شرایط برگزاری مزایده اطلاع حاصل نمایند.
شناسه آگهی: 16۴1۲۲1
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اخبار 

پیشنهاد هاشمی مبنی بر تشکیل کمیته 
تخصصی اجرای تفاهم نامه همکاری 

ایران و صربستان
با همتای صرب خود در سفارت  ایران در ضیافت شام  وزیر ورزش 
جمهوری اسامی ایران در بلگراد بر تشکیل کمیته تخصصی برای اجرای 

تفاهم نامه همکاری دو کشور تاکید کرد.

به گزارش پیام آشنا، کیومرث هاشمی در دیدار با زوران گاییچ وزیر 
ورزش صربستان با قدردانی از میزبانی این کشور، بر لزوم تشکیل کارگروه 
تخصصی ورزشی جهت همکاری های مشترک ورزشی بین دو کشور 
تاکید کرد و گفت: مهم است که پیرو امضای تفاهم نامه، برنامه عملیاتی 
مشخصی مدون شود و بر همین اساس باید کمیته اجرایی این تفاهم نامه 
بین ایران و صربستان تشکیل شود. وزیر ورزش و جوانان با اشاره به 
بازدیدش از مراکز علمی و تخصصی ورزشی این کشور در بلگراد گفت: 
ظرفیت های بسیار خوبی برای همکاری دو کشور وجود دارند که بایستی 

آن ها را به طوری منسجم به کار گرفت.

پرسپولیس به دنبال رفع 
ممنوع الخروجی برانکو

باشگاه پرسپولیس پس از تسویه حساب مالیات قرارداد سرمربی کروات 
سابقش حالا به دنبال رفع ممنوع الخروجی اوست.

به گزارش پیام آشنا، باشگاه پرسپولیس که در روزهای اخیر مذاکراتی 
را با برانکو ایوانکوویچ انجام داده تا او را دوباره روی نیمکت خود بنشاند، 
مالیات مربوط به قرارداد این مربی مربوط به سال های ۱۳۹۵ و ۱۳۹۴ 
تا  قانونی است  به دنبال طی شدن روال  را هم پرداخت کرد و حالا 
ممنوع الخروجی برانکو رفع شود. قرار است بعد از رفع ممنوع الخروجی، 
رضا چلنگر، به عنوان نماینده قانونی برانکو، مفاصا حساب مالیاتی این 
مربی کروات را بگیرد و بعد از ترجمه رسمی و تایید وزارت خارجه، برای 
او ارسال کند. باشگاه پرسپولیس بعد از طی شدن این مراحل امیدوار است 

بتواند روند مذاکرات را با برانکو مجددا آغاز کند.

بازیکن تیم ملی ایران گفت او و هم تیمی هایش به تمام 
نگاه  به چشم فینال  بازی ها در جام ملت های آسیا 

می کنند.

به گزارش پیام آشنا، تیم ملی فوتبال ایران امروز 
)یکشنبه( در نخستین دیدارش از مرحله گروهی جام 

ملت های آسیا به مصاف فلسطین می رود.
کریم انصاری فرد، بازیکن تیم ملی، در نشست خبری 
پیش از این دیدار اظهار کرد: مسابقات برای ما از اهمیت 
بسزایی برخوردار است و با تمام توان وارد مسابقات 
و  دارد  را  فینال  حکم  ما  برای  فردا  بازی  می شویم. 
می خواهیم بهترین عملکردمان را داشته باشیم و برای 
او افزود: »اولین تجربه من در جام ملت ها مربوط به سال سعی می کنند بهترین عملکردشان را داشته باشند.این کار با بازیکنان هم دل و هم قسم شده ایم. بازیکنان 

۲۰۱۱ می شود. قبا تجربه کمی داشتم. در حال حاضر 
تیمی که با هدایت امیر قلعه نویی داریم، تیم منسجمی 
است و شرایط خوبی از لحاظ تاکتیکی داریم. همه 
بازیکنان تورنمنت های بزرگ مانند جام جهانی و جام 
ملت ها را دیده اند و شرایط خوبی در تیم حاکم است. 
خوش بین هستیم تا با دعای خیر مردم عزیزمان، افتخار 
بزرگی را برای کشورمان کسب کنیم. امیدواریم همه این 
تجارب و اتفاقاتی که در چند وقت اخیر برای فوتبال 
ایران افتاده باعث شود که پرچم ایران در بالاترین نقطه 
از آسیا قرار بگیرد. قطعا همه تاشمان را مثل همیشه 
می کنیم و من از قول همه بازیکنان می توانم عرض کنم 
که تمام تاشمان را می کنیم تا دل مردم عزیزمان را 

شاد کنیم.

فدراسیون تنیس استونی همچنان بر خواسته خود 
مبنی بر اینکه در ایران بازی نمی کند، پا فشاری 

می کند.

به گزارش پیام آشنا، قرار است مرحله پلی آف 
گروه دو جهانی تنیس دیویس کاپ در نیمه بهمن 

به میزبانی ایران برگزار شود. استونی دو مرتبه 
شکایت کرد که به ایران نمی آید و در هر دو بار 
رای به نفع ایران صادر شد و فدراسیون تنیس ایران 
میزبان باقی ماند. اکنون پس از حادثه تروریستی 
کرمان مجددا استونی شکایت کرده و همچنان 

پافشاری می کند که به ایران نیاید.
داود عزیزی در گفت و گو با ایسنا در پاسخ به این 
پرسش که ایران چقدر شانس دارد تا در این دادگاه 
هم پیروز شود؟ تصریح کرد: من به عنوان رئیس 
فدراسیون تنیس ایران با جمعی از وکای خبره و 

با دانش تاش کردیم و دفاعیات خیلی خوبی هم 
فدراسیون جهانی از ما کرد و همه را به دادگاه ارائه 
کردیم و منتظر تصمیم دادگاه هستیم. امیدوارم 
آنچه برای ایران خوب باشد، رخ دهد. در هر صورت 

حادثه تروریستی کرمان بسیار منفی بود.
عزیزی در پاسخ به پرسش دیگری مبنی براینکه 
رای دادگاه حتی اگر به نفع ایران باشد، را می پذیرد؟ 
تصریح کرد: رای دادگاه در یک صورت می تواند به 
نفع ما نباشد که در کشور ثالث بازی کنیم. باید 
ببینم اجازه تجدید نظر به ما داده می شود یا خیر. 

از طرفی فکر می کنم به کمیته دیویس کاپ ارجاع 
داده شود تا آنجا تصمیم گیری شود. با این حال 

باید ببینیم نتیجه چه می شود.
تنیس  زمین  سازی  آماده  از  فدراسیون  رئیس 
شیرودی برای مسابقه دیویس کاپ خبر داد و 
گفت: مجموعه شرکت توسعه صرفا زمین را به 
ما داد. ما با کمک شهرداری و شورای شهر و زیبا 
سازی تهران زمین تنیس مجموعه شیرودی را به 
بهترین نحو ممکن آماده کردیم و همه چیز آماده 

است.

نمی شود  که  می گوید  ژیمناستیک  کارشناس 
فدراسیونی از دولت بودجه بگیرد ولی اساسنامه 

دولت را قبول نداشته باشد و از آن تمکین نکند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، حمید 
جهانی  فدراسیون  مهلت  مورد  در  احمدی 
ژیمناستیک برای برگزاری انتخابات فدراسیون 
اظهار کرد: شنیده ایم که فدراسیون جهانی نامه ای 
زده که باید انتخابات فدراسیون ایران تا فروردین 
۱۴۰۳ برگزار شود اما اینکه تا چه حد این نامه 
درست است یا خیر اطاعی ندارم. البته با این 
روندی که وجود دارد بعید می دانم که انتخابات 
در آن تاریخ برگزار شود چون باید از همین اکنون 
ثبت نام ها انجام می شد ولی ظاهرا در حال تغییر 
و تحول اعضای مجمع هستند. فکر می کنم اگر 
تا زمان مقرر مجمع برگزار نشود، با ارتباطات 
خوبی که دارند، زمان را از سوی فدراسیون جهانی 
ژیمناستیک ) FIG ( تمدید می کنند تا اعضای 

مورد نظرشان چیده شوند.
گفت:  ادامه  در  ژیمناستیک  کارشناس 
ژیمناست های خوبی داشتیم که اکنون همه از 
دست رفته اند. تنها یک ژیمناست داریم که در تک 
وسیله برای سهمیه المپیک رقابت خواهد کرد. از 
دو سال و نیم قبل که دوره ریاست اینچه درگاهی 
به پایان رسید جنگ و دعواها و اختاف نظرهایی 
که میان فدراسیون ژیمناستیک و وزارت ورزش 

بر سر اساسنامه و غیره به وجود آمده سبب شده 
که قهرمانان و مربیان انگیزه کافی برای فعالیت 

نداشته باشند.
احمدی گفت: بحثی هم بر عملکرد وزارت ورزش 
داریم که چرا بازگشت مجدد اینچه درگاهی را 
صرفا بر اساس یک نامه از FIG پذیرفتند. دوره 
ریاست چهار ساله اینچه درگاهی سال ۱۴۰۰ به 
پایان رسید و باید به سمت برگزاری انتخابات 
سوی  از  مدت  این  در  که  اتفاقاتی  می رفتیم. 
است.  کجی  دهن  نوعی  به  داده  رخ  بعضی ها 
متاسفم برای افرادی که از مجمع بیرون رفتند. 
این ها ژیمناستیک را عقب نگه داشت و انگیزه ها 
از بین رفت. وزارت ورزش اصول و قاعده ای برای 
برگزاری انتخابات دارد. وقتی با صاحیت فردی 

برای حضور در انتخابات موافقت نشده باید بقیه 
احترام بگذارند نه اینکه جلسه را ترک کنند و 
مجمع از حد نصاب کمتر شود و دیوان عدالت 
هم رای به ابطال انتخابات بدهد. البته رای هنوز در 
تجدید نظر مانده ولی وزارت ورزش از حق خودش 

هم به خوبی دفاع نکرد.
سرپرست سابق فدراسیون ژیمناستیک گفت: من 
به اراده اینچه درگاهی احسنت می گویم. سه وزیر 
و معاونان و دو رئیس کمیته ملی المپیک و دبیر 
کل ها در این موضوع مستاصل مانده اند و اکنون 
هم نمی دانند چه باید کنند. ما یک نظام مستقل 
هستیم و با اطاعی که دارم می دانم فدراسیون 
جهانی زیاد کاری به کشورها و مجامع آنها ندارد 
اما با توجه به گفته صالحی امیری رئیس سابق 

کمیته ملی المپیک، ارسال بیش از هزار ایمیل 
به فدراسیون جهانی سبب شده که آنها به این 
موضوع حساس شوند. اگر به همین صورت ادامه 
پیدا کند سایر فدراسیون ها هم همین روند را در 
پیش خواهند گرفت و می خواهند مستقل و تحت 
نظارت فدراسیون جهانی باشند که در این صورت 
چند صباحی دیگر وزارت ورزش باید جمع شود 
و کل ورزش کشور تحت حمایت کمیته ملی 

المپیک مدیریت شود.
حکمی  و  اباغ  ورزش  وزارت  گفت:  احمدی 
در  که  داده  اجازه  چرا  پس  نداده  درگاهی  به 
ساختمان فدراسیون بنشیند و سالن دولتی شهید 
آذرپی در اختیار او گذاشته شده است. درگاهی 
باید استقالی که می گوید را در این موارد هم 
داشته باشد و خارج از این محیط دولتی کار کند. 
نمی شود که فدراسیونی از دولت بودجه بگیرد اما 
بگوید اساسنامه دولت را قبول ندارد. روی چه 
اصولی درگاهی انتخاب شد؟ مگر نباید براساس 
اساسنامه، مجمع برگزار و نایب رئیس به عنوان 
سرپرست انتخاب می شد. چرا وزرات ورزش اجازه 
داده است که این اتفاق رخ دهد؟ باید اعضای 
مجمع تصمیم می گرفتند. اکنون درگاهی از نظر 
قانون کشور چه کاره است؟ آیا از سوی مجمع 
آمده یا از وزیر اباغ دارد؟ شاید وزیر مجبور شود 
برای او اباغ هم بزند تا سروصداها را بخواباند اما 

این هم درست نیست.  

با توجه به دومین شکست کامران قاسمپور مقابل کایل 
اسنایدر پا به سن گذاشته و در مقابل، پیروزی آذرپیرا 
مقابل این کشتی گیر عنوان دار آمریکایی، به نظر می رسد 
این کشتی گیر تهرانی تبدیل به گزینه اصلی برای حضور 

در المپیک پاریس شده است.

به گزارش پیام آشنا، رقابت های بین المللی کشتی 
آزاد رنکینگ اتحادیه جهانی کشتی در زاگرب کرواسی 
با کسب ۳ مدال طا، ۳ نقره و ۲ برنز و کسب عنوان نایب 

قهرمانی ایران پس از تیم آمریکا به پایان رسید.
مهمترین هدف کادر فنی تیم ملی از اعزام ۱۱ آزادکار 
کشتی گیران،  محک  بر  عاوه  رقابت ها،  این  به  ایران 
تصمیم گیری درباره انتخاب نفرات تیم ملی در اوزان ۶۵، 
۷۴، ۸۶، ۹۷ و ۱۲۵ کیلوگرم برای حضور در المپیک بود.

از میان اوزان فوق، رحمان عموزاد بدون هیچ حرف و 
حدیثی با توجه به پیروزی قاطع ۱۲ بر ۴ مقابل عباس 

ابراهیم زاده، به عنوان ملی پوش وزن ۶۵ کیلوگرم ایران 
در المپیک پاریس انتخاب شد. در وزن ۸۶ کیلوگرم، 
هادی وفایی پور که با شایستگی عنوان قهرمانی کشور را 
از آن خود کرده بود، به عنوان تنها نماینده ایران عازم این 
رقابت ها شد اما نتوانست در این مسابقات به میدان برود تا 
کار برای انتخاب نماینده این وزن از میان او حسن یزدانی 
به شیوه ای دیگر طراحی شود. در وزن ۱۲۵ کیلوگرم نیز 
امیرحسین زارع بار دیگر برابر امیررضا معصومی به برتری 
رسید تا او نیز بدون هیچ حرف و حدیثی، حضور خود در 

المپیک پاریس را قطعی کند.
اما شرایط در ۲ وزن ۷۴ و ۹۷ کیلوگرم بیشتر از سایر 
اوزان پیچیده  شد. در ۷۴ کیلوگرم هر چند بر خاف 
پیش بینی ها حسین ابوذری نفر اول مسابقات قهرمانی 
کشور در دیدار رو در رو مقابل یونس امامی بخت اول 
تیم ملی در این وزن به برتری میلیمتری ۴ بر ۴ رسید اما 
این کشتی گیر در فینال مقابل جیسون نولف آمریکایی با 

نتیجه سنگین ۱۰ بر یک تن به شکست داد تا معادلات 
این وزن پیچیده شود. هر چند ابوذری در این رقابت ها 
موفق به شکست امامی شد اما با توجه به شکست سنگین 
او در فینال، به نظر می رسد کادر فنی تیم ملی در این وزن 

به جمع بندی نهایی نرسیده است.
اما در وزن ۹۷ کیلوگرم، شرایط طبق پیش بینی ها جلو 
نرفت، جاییکه کامران قاسمپور چهره شاخص کشتی 
ایران و دارنده ۲ مدال طای جهان در وزن ۹۲ کیلوگرم، 
پس از ماه ها دوری از میادین به دلیل مصدومیت، برای 
نخستین بار رسما در وزن ۹۷ کیلوگرم به میدان رفت 
و در مهمترین مبارزه خود بار دیگر مقابل کایل اسنایدر 
آمریکایی تن به شکست ۴ بر صفر داد. هر چند قاسمپور 
از شرایط ایده آل بدنی به دور بود اما این مبارزه بار دیگر 
نشان داد او با توجه به وزن و زور کمتر، نمی تواند مهره 
چندان مطمئنی در وزن ۹۷ کیلوگرم مقابل غول های 
کشتی جهان باشد، کما اینکه در این مبارزه نیز به پاهای 

اسنایدر رسید اما توان خاک کردن او را نداشت و در نهایت 
در خاک حریف نشست.

طای  مدال  دارنده ۲  آذرپیرا  امیرعلی  مقابل،  در  اما 
امیدهای جهان که بار دیگر به وزن اصلی خودش بازگشته، 
پس از کسب عنوان قهرمانی کشور به همراه قاسمپور عازم 
کرواسی شد. در شرایطی که اسنایدر و آذرپیرا راهی 
فینال این رقابت ها شده بودند، آذرپیرا با نمایشی بی نظیر 
و مطمئن مقابل این کشتی گیر عنوان دار آمریکایی در 
حالیکه ۳ بر صفر عقب بود، دست به کار بزرگی زد و در 
نهایت با نتیجه ۶ بر ۳ به برتری رسید و صاحب عنوان 
آمده، می توان  نتایج بدست  به  توجه  با  قهرمانی شد. 
گفت که کادر فنی تیم ملی در این وزن تا حد زیادی 
به جمع بندی نهایی رسیده و حالا در صورتیکه آذرپیرا در 
بیشکک قرقیزستان برای ایران به سهمیه المپیک برسد، 
می توان این حق را برای او قائل شد که به عنوان نماینده 

ایران در المپیک پاریس معرفی شود.

بررسی انتخاب ترکیب کشتی آزاد برای پاریس

کامران قاسمپور در حسرت المپیک می ماند؟

انصاری  فرد: 

بازی با فلسطیـن حکم فینال را دارد

چالش ادامه دار فدراسیون تنیس برای دیویس کاپ
تیم استونی ایران بیا نیست

کارشناس  ژیمناستیک:
نمی شود یک فدراسیون از دولت بودجه بگیرد اما از آن تمکین نکند

هالند بخت اول کسب جایزه مرد 
سال فیفا

به نظر می رسد همه چیز فراهم است تا ارلینگ هالند به عنوان مرد سال 
فیفا در لندن معرفی شود.

به گزارش پیام آشنا، مراسم برترین های فیفا دوشنبه در لندن برگزار و 
بهترین بازیکن سال مشخص می شود. هالند، مسی و ام باپه در رای گیری 
توپ طا نیز حضور داشتند که در نهایت لیونل مسی توانست توپ طا را 
به دست بیاورد. انتظار می رود مسی در رای گیری بهترین بازیکن مرد دوم 
شود و ام باپه سوم شود. مهاجم پاری سن ژرمن که مانند هالند هنوز موفق به 
کسب هیچ یک از دو جایزه بزرگ فردی فوتبال نشده، پس از کسب کفش 

طای جام جهانی سال خوبی را سپری کرد.
هالند سال بسیار خوبی داشت و سه گانه لیگ برتر، لیگ قهرمانان و جام 
حذفی را با همشهری ها به دست آورد؛ شاهکاری که تنها یک باشگاه 
انگلیسی دیگر یعنی منچستریونایتد در سال ۱۹۹۹  به آن دست یافته بود. 

این بازیکن ۲۳ساله درخشش خوبی در سال قبل داشت.
انتظار می رود ارلینگ هالند از منچسترسیتی به عنوان بهترین بازیکن مرد 
فیفا در سال ۲۰۲۳ انتخاب شود و لیونل مسی و کیلیان ام باپه را پشت سر 
بگذارد. این سه نفر به عنوان سه نامزد نهایی جایزه بهترین بازیکن سال 
انتخاب شدند و برنده در مراسم بهترین های سال فیفا در لندن انتخاب 

و معرفی می شود.
بهترین بازیکن مرد فیفا را چه کسانی انتخاب می کنند؟

نامزدهای اولیه ۱۲ نفره برای جایزه بهترین بازیکن مرد سال در ماه سپتامبر 
اعام شد. هیات کارشناسان فیفا وظیفه انتخاب نامزدها را بر عهده دارند. 
برای انتخاب برترین بازیکن هر بخش، کاپیتان های تیم های ملی، مربیان 
تیم های ملی، نمایندگان رسانه ها و هواداران ثبت نام شده در سایت فیفا رای 

خودشان را اعام خواهند کرد.
  مراسم معرفی برترین های سال فیفا چه زمانی برگزار می شود؟

مراسم اهدای جوایز فیفا در سال ۲۰۲۳ دوشنبه ۲۵ دی در لندن برگزار 
می شود.

بازیکنی که رئالی ها را 
قبل از ال کلاسیکو نگران کرد

مدافع آماده رئالی ها به خاطر مصدومیت در تمرین اخیر تیم شرکت نکرد 
و این باعث شده تا احتمال غیبت او در ال کاسیکو وجود داشته باشد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از اسپورت، رئال مادرید خود را آماده فینال 
سوپر جام اسپانیا می کند.

رئال در فینال یکشنبه شب به مصاف بارسلونا خواهد رفت تا برنده این دیدار 
جام قهرمانی را بالای سر برد.

یکی از مصدومان جدید رئال مادرید که باعث نگرانی کادر فنی تیم شده 
است دنی کارواخال، مدافع آماده تیم  است که در تمرین اخیر به خاطر 

آسیب دیدگی شرکت نکرد.
کارواخال بهترین فصل حضورش در رئال مادرید را پشت سرمی گذارد 
و در تمام بازی های فصل جاری برای تیمش به میدان رفته است. او در 
دیدار قبلی برابر اتلتیکو مادرید هم توانست گلزنی کند تا در کسب پیروزی 

رئالی ها نقش داشته باشد.
البته روزنامه اسپورت در ادامه گزارش خود نوشت که آسیب دیدگی 
کارواخال جدی نیست و او به احتمال خیلی زیاد به دیدار برابر بارسلونا 
خواهد رسید. رئال مادرید در نیمه نهایی سوپر جام  توانست با نتیجه ۵ بر 
۳ اتلتیکو مادرید را شکست دهد این درحالی است که بارسلونا با دو گل 

اوساسونا را شکست داد.

فان درفارت: 
رئال پیروز ال کلاسیکو می شود

بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال هلند براین باور است که شانس رئال مادرید 
برای قهرمانی در سوپر جام بیش تر از بارسلونا است.

به گزارش پیام آشنا، رئال مادرید و بارسلونا فینال سوپر جام اسپانیا را 
یک شنبه شب در عربستان برگزار خواهند کرد.

ر افائل فان درفارت که سابقه قهرمانی در سوپر جام را با پیراهن رئال مادرید 
در کارنامه دارد در گفت وگویی که با سایت عربی کوره داشت درباره این 

بازی سخن به میان آورد.
او گفت: بازی بزرگی را بین رئال مادرید و بارسلونا شاهد خواهیم بود. مثل 
همیشه این بازی برای هواداران جذاب خواهد بود. به نظرم شانس رئال 
مادرید برای پیروزی در این بازی بیش تر از بارسلونا است. سطح کیفی 
رئال بهتر است و آن ها بازی بسیار خوبی را برابر اتلتیکو مادرید هم به 

نمایش گذاشتند.
فان درفارت ادامه داد: ال کاسیکو به نظرم همواره یک بازی خاص است 
و بزرگ ترین رقابت در فوتبال جهان است و اگر این بازی رقابتی برای یک 
جام باشد اهمیت آن بسیار بیش تر می شود. من یک بار تجربه حضور در ال 
کاسیکو را دارم. باوجود آن که در آن بازی با دو گل شکست خوردیم اما 

تجربه زیبایی برای من بود و همواره آن را به خاطر می آورم.
ستاره هلندی پیشین رئال مادرید درباره تمدید قرارداد کارلو آنچلوتی گفت: 
تصمیم درستی بود. رئال خانه آنچلوتی است. در رئال احترام زیادی به 
آنچلوتی می گذارند و عمل او را ارج می نهند. او عملکرد خوبی در رئال 
داشته و به عنوان یک هوادار تیم امیدوار هستم که سال های طولانی در تیم 
بماند. رئال در لالیگا هم عملکرد خوبی داشته است البته ژیرونا هم نشان 
داده که یک مدعی قهرمانی است. ما هلندی ها به خاطر حضور دیلی بلیند 
نتایج ژیرونا را دنبال می کنیم با این حال براین باور هستم که در نهایت رئال 

قهرمان لالیگا خواهد شد.

هری کین به رکورد لواندوفسکی 
رسید

ستاره انگلیسی بایرن با گلی که در دیدار برابر هوفنهایم به ثمر رساند به 
رکورد روبرت لواندوفسکی رسید.

به گزارش پیام آشنا به نقل از اسپورت، بایرن مونیخ در هفته هفدهم 
رقابت های بوندسلیگا میزبان هوفنهایم بود و توانست با سه گل به پیروزی 

دست پیدا کند.
هری کین ستاره انگلیسی بایرن مونیخ در این بازی هم موفق به گلزنی شد 

و گل سوم تیمش را در دقایق پایانی به ثمر رساند.
کین در نخستین فصل حضورش در بایرن مونیخ نمایش خیره کننده ای 
از خود نشان داده است و با زدن ۲۲ گل با اقتدار در صدر جدول بهترین 
گلزنان قرار دارد. شبکه آماری اوپتا اعام کرد که هری کین با گلی که در 
این بازی به ثمر رساند به رکورد روبرت لواندوفسکی ستاره سابق بایرنی ها 
رسید. لواندوفسکی در فصل ۲۰۲۱-۲۰۲۰ موفق شد در نیم فصل نخست 
۲۲ گل به ثمر رساند که این بیشترین تعداد گل زده در یک نیم فصل در 

تاریخ رقابت های بوندسلیگا بود.
کین توانست با رکورد لواندوفسکی برابری کند و نشان دهد که بهترین 

جایگزین برای ستاره لهستانی تیم بوده است.
بایرن مونیخ با پیروزی که در این بازی به دست آورد با ۴۱ امتیاز در رده 
دوم جدول رده بندی باقی ماند اما اختافش را با لورکوزن صدرنشین به 

تنها یک امتیاز کاهش داد.

گزارش اخبار کوتاه

تکواندوکاران ۲۴ کشور
 سهمیه گرفتند

فدراسیون جهانی درحالی اسامی ۴۸ تکواندوکاری که از سیستم رنکینگ 
مجوز سفر به المپیک پاریس کسب کرده اند را اعام کرد که کشورمان با 

دو سهمیه قطعی به دنبال دو سهمیه از مسابقات قاره ای است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مهر، رقابت های تکواندو در بازی های 
المپیک با حضور ۱۲۸ تکواندوکار برگزار خواهد شد. از این تعداد ۶۴ 
تکواندوکار در چهار وزن مردان به رقابت خواهند پرداخت. همین تعداد 
تکواندوکار نیز در بخش زنان مبارزه می کنند. بر اساس قوانین فدراسیون 
جهانی از این تعداد ۴۸ تکواندوکار از طریق سیستم رنکینگ بلیت سفر 
به المپیک را دریافت خواهند کرد. ۷۲ تکواندوکار نیز از طریق مسابقات 
قاره ای سهمیه دریافت می کنند. چهار سهمیه میزبان و چهار سهمیه هم 
 WT به صورت »وایلد کارت« به کشورهای در حال پیشرفت از سوی

اعطا می شود تا جمع ۱۲۸ تکواندوکار تکمیل شود.
تا اینجای کار تکلیف ۴۸ تکواندوکاری که از طریق سیستم رنکینگ 
سهمیه حضور در بازی های المپیک ۲۰۲۴ پاریس را کسب کرده اند 
مشخص شده است. در مجموع ۲۴ کشور از این طریق موفق به کسب 
سهمیه شده اند که دو کشور چین و ترکیه هر کدام با ۵ تکواندوکار از این 
حیث رکوددار هستند. ترکیه دو سهمیه در بخش مردان و سه سهمیه در 
بخش زنان کسب کرده است. اما چین هر چهار سهمیه ممکن در بخش 
زنان را به دست آورده و یک سهمیه نیز در بخش مردان کسب کرده که 

این شانس را دارد در مسابقات قاره ای یک سهمیه دیگر بگیرد.
انگلستان تنها کشوری است که چهار سهمیه گرفته است. دو سهمیه 
در بخش مردان و دو سهمیه در بخش زنان سهم بریتانیا بوده است. سه 
کشور اردن، کره جنوبی و اسپانیا هر کدام سه سهمیه، ایران به همراه 
شش کشور فرانسه، ایتالیا، ازبکستان، ساحل عاج، کرواسی و مکزیک نیز 
دو سهمیه کسب کرده است. ۱۱ کشور تونس، مجارستان، آذربایجان، 
آمریکا، روسیه، تایلند، کانادا، چین تایپه، بلژیک، مصر و صربستان نیز هر 

کدام یک سهمیه به خود اختصاص داده اند.
طبق قوانین فدراسیون جهانی تکواندوکارانی که کمتر از دو سهمیه در 
هر بخش مردان و زنان کسب کرده باشند، این اجازه را دارند که در 
مسابقات انتخابی قاره ای شرکت و سهمیه بگیرند. برای کشورمان بدون 
شک مسابقاتی که به میزبانی چین طی روزهای ۲۵ تا ۲۷ اسفندماه در 
شهر »تائویان« برگزار خواهد شد اهمیت فوق العاده ای دارد. چرا که 
تکواندو ایران دو سهمیه، یکی در بخش مردان توسط مهران برخورداری و 
یکی توسط ناهید کیانی در بخش بانوان کسب کرده و این شرایط را دارد 
که در هر بخش یک نفر را اعزام و شانس خود را برای کسب دو سهمیه 

دیگر آزمایش کند.
اما شرایط دیگر کشورهای آسیایی در این بخش نیز برای انتخاب وزن 
و حتی تکواندوکار کشورمان نیز اهمیت بالایی دارد. کره جنوبی با سه 
سهمیه، )دو نفر در بخش مردان و یک نفر در بخش زنان(، تنها مجاز 
به اعزام یک تکواندوکار در بخش زنان به مسابقات قاره ای است. اردن 
نیز همین شرایط را دارد. شرایط ازبکستان یکی دیگر از قدرت های آسیا 
مشابه تکواندو ایران است، با این تفاوت که هر دو نماینده آنها تقریباً 
مشخص است. »جایسانوف« در ۸۰- کیلوگرم و »سادیکووا« در ۶۷- 
کیلوگرم دو تکواندوکار ازبکستانی اعزامی به چین خواهند بود. چینی ها 
با ۵ سهمیه، نماینده ای در بخش زنان نخواهند داشت و در بخش مردان 
یک تکواندوکار می توانند اعزام کنند که به احتمال فراوان »سونگ« را در 

وزن ۸۰+ کیلوگرم اعزام خواهند کرد.
در خصوص دیگر کشورها نیز باید عنوان کنیم که تایلند و چین تایپه 
سه نماینده )دو تکواندوکار در بخش مردان و یک تکواندوکار در بخش 
زنان(، قزاقستان، فیلیپین، عربستان، ویتنام و ژاپن نیز با چهار تکواندوکار 
در مسابقات چین حضور خواهند داشت تا شانس خود را برای حضور در 

بازی های المپیک به بوته آزمایش بگذارند.
نماینده ایران در بخش بانوان تقریباً مشخص شده و مبینا نعمت زاده در 
وزن ۴۹- کیلوگرم به مسابقات قاره ای اعزام می شود. در بخش مردان با 
عدم دعوت از تکواندوکاران وزن ۶۸- کیلوگرم به دور جدید تمرینات تیم 
ملی و کسب سهمیه در وزن ۸۰- کیلوگرم، نماینده ایران در وزن ۵۸- یا 

۸۰+ کیلوگرم خواهد بود.
مسابقات انتخابی قاره ای از ۲۱ بهمن ماه و در قاره آفریقا به میزبانی 
سنگال و در شهر »داکار« آغاز می شود. »صوفیه« بلغارستان، »۱۹ و ۲۰ 
اسفندماه« میزبان مسابقات قاره ای اروپا، »تائویان« در چین طی روزهای 
»۲۵ تا ۲۷ اسفندماه« میزبان تکواندوکاران قاره کهن، »۱۸ فروردین 
ماه سال ۱۴۰۳« »هونیارا« در جزایر سلیمان میزبان مسابقات انتخابی 
اقیانوسیه و »سانتو دومینگو« در جمهوری دومینیکن طی روزهای 
»۲۱ و ۲۲ فروردین ماه سال آینده« میزبان مسابقات مقدماتی پان 
آمریکا خواهند بود. در این رویدادها از آفریفا، آسیا، پان امریکن و اروپا 
۲ ورزشکار حاضر در فینال هر وزن سهمیه المپیک کسب می کنند و در 
قاره اقیانوسیه هم تنها نفراتی که به مدال طا دست پیدا می کنند بلیت 

سفر به پاریس را دریافت خواهند کرد.

مصمم  گفت:  ایران  فوتبال  ملی  تیم  هافبک 
هستیم بهترین عملکرد را نشان دهیم و بتوانیم 

نتیجه لازم را بگیریم.

در  الهی  عزت  سعید  آشنا،  پیام  گزارش  به 
حاشیه تمرین تیم ملی فوتبال ایران گفت: توجه 
به اردوی کیش و حضور پرشور هموطنان که آنجا 
ما را مورد لطف قرار دادند انرژی و انگیزه زیادی 
به ما دادند تا با تمام وجود تورنمنت جام ملت ها 

را شروع کنیم.
هافبک تیم ملی ایران افزود: خدا را شکر شرایط 
خوبی از لحاظ امکاناتی داریم. ما به عنوان بازیکن 

همه تمرکزمان روی تاکتیک ها و کارهای فنی 
است. حالا می خواهیم برای بازی اول آماده شویم.

او درباره اتحاد رختکن تیم ملی ایران یلدآور شد: 
آنچه مهم است ما در طول تورنمنت بتوانیم هدفی 
که تمرکز داریم را برسیم و انتظار مردم را برآورده 
کنیم. ما می خواهیم مردم را خوشحال کنیم اما 

نمی توانیم چیزی را پیش بینی کنیم.
عزت اللهی درباره تفکر آنها برای رسیدن به جام 
قهرمانی گفت: تمام هدف ما این است بهترین 
این  از  سربلند  کنیم  پیاده  را  خودمان  نمایش 
مسابقات خارج شویم. آنالیز خوبی هم از فلسطین 
داشتیم و نقاط ضعف و قوت آنها را پیدا کرده ایم.

ویلچر  با  بسکتبال  رقابت های  از  روز  اولین  در 
قهرمانی آسیا و اقیانوسیه، تیم ایران در اولین دیدار 

خود کره جنوبی را شکست داد.

به گزارش پیام آشنا، در اولین روز از رقابت های 
بسکتبال باویلچر قهرمانی آسیا و اقیانوسیه که در 
تایلند در حال برگزاری است، مردان بسکتبال با 
ویلچر ایران شنبه ۲۳ دی در اولین دیدار خود به 
مصاف تیم کره جنوبی رفت و با نتیجه ۶۷ بر ۴۸ 

این تیم را شکست داد.
ملی پوشان ایران در دومین دیدار خود فردا یکشنبه 

۲۴ دی به مصاف تیم میزبان خواهند رفت.

این رقابت ها انتخابی بازی های پارالمپیک پاریس 
است و به تیم قهرمان سهمیه پارالمپیک اختصاص 

پیدا می کند.

دنبال شادی مردم ایران با کسب 
نتیجه در جام ملت ها هستیم

پیروزی مردان بسکتبال باویلچر 
ایران برابر کره در قهرمانی آسیا
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برگه

در راه راست، کج چه روی 
چندین

رفتار راســت کن، تو نه ای 
خرچنگ

پروین  اعتصامی

یک دروغ ممکن اســت دنیا را دور بزند و به جای 
اولش برگردد؛ اما در همین مدت، یک حقیقت هنوز 
دارد بند کفش های خود را می بندد تا حرکت کند...
مارک تواین

مکث

توقیف یک نفتکش آمریکایی با حکم قضایی 
در آب های دریای عمان ازسوی نیروی دریایی 
ارتش بازتاب گسترده ای در رسانه های منطقه و 
جهان داشته  است؛ اقدامی که پیش از هر چیز، 
به عنوان پاسخ قاطع جمهوری اسامی به دزدی 
دریایی آمریکایی ها در اردیبهشــت  ماه ۱۴۰۲ 

مورد ارزیابی قرار گرفت.

به گزارش پیام آشنا به نقل از همشهری، روز 
پنجشنبه بود که نیروی دریایی ارتش با انتشار 
 ،»STاطاعیه ای اعام کرد نفتکش »نیکولاس
که نام جدید کشتی »سوئز راجان« است و در 
اردیبهشت ماه سال جاری محموله نفت آن که 
متعلق به ایران بود ازسوی آمریکایی ها سرقت 
شد، در دریای عمان توقیف شده است؛ خبری 
که ازسوی طرف آمریکایی هم مورد تأیید قرار 

گرفت.
این نفتکش متخلف که درآن مقطع،  محموله 
نفتی متعلق به ایران را بــا هدایت آمریکا، در 
اختیار این کشور قرار داده بود، با حکم قضایی و 
تأیید سازمان بنادر و کشتیرانی، به تافی سرقت 
نفت توسط دولت آمریکا، توقیف و برای تحویل 
بــه مقام های قضایی، به بنادر کشــور منتقل 

شده است.

ماجرا از کجا آغاز شد؟
در نخستین روزهای اردیبهشت ماه ۱۴۰۲بود 
که رسانه ها اعام کردند آمریکا نفتکش »سوئز 
راجــان« که حامل نفت ایران بوده و به مقصد 
چین حرکت می کرده ، با ادعای »نقض تحریم ها 
علیه جمهوری اســامی« توقیف کرده  است. 
کارشناسان در آن مقطع این اقدام آمریکایی ها 
را کلید زدن مرحله تازه ای از تنش ها میان ایران 
و آمریکا ازسوی واشنگتن ارزیابی کردند. در آن 
زمان منابع مطلع اعام کردند آمریکا محموله 
نفت »ســوئز راجان« را به استناد حکم دادگاه 
توقیف کرده  است. این دزدی دریایی آمریکا اما با 
واکنش تهران مواجه شد و محمدرضا آشتیانی، 
وزیر دفاع ایران چنین اقدامی را »یک دزدی« 
ازســوی آمریکا عنوان و تأکید کرد که ایران از 

امکان مقابله به مثل وسیع برخوردار است.

فشار برای توقیف محموله های نفتی ایران
اقدام آمریکایی ها برای توقیف نفتکش »ســوئز 
راجان« در شــرایطی بود که پیــش از آن، ۱۲ 
سناتور آمریکایی از بایدن، رئیس جمهور آمریکا 
خواسته بودند اختیار توقیف محموله های نفتی 
و گازی ایران را به دفتر تحقیقات وزارت امنیت 

داخلی آمریکا بدهد چراکه »صادرات نفت ایران 
با وجود تحریم های آمریکا علیه برنامه هسته ای 
جمهوری اسامی افزایش یافته است«. سناتورهای 
آمریکایــی در نامه به بایدن ادعا کرده بودند که 
دفتر تحقیقــات وزارت امنیــت داخلی آمریکا 
)HSI( بیش  از یک ســال اســت که نتوانسته 
محموله ای نفتی متعلق به ایران را توقیف کند؛ 
ادعایی که بررسی ها خاف آن را ثابت می کند. 
آنان همچنین از رئیس جمهور آمریکا خواسته 
بودند دستورهای لازم برای حمایت و تامین مالی 
مورد نیاز به منظور توقیف نفت ایران را به وزارت 

خزانه داری این کشور صادر کند.

آمار دزدی های نفتی واشنگتن
دزدی نفتی آمریکایی ها از ایران در شــرایطی 
بود که طی ســال های اخیر، تصمیم ســازان 
آمریکایی همــواره براین گمــان بوده اند که 
نفتی جمهوری اسامی،  توقیف محموله های 
»مطمئن تریــن راه برای اجــرای تحریم ها« 
به حساب می آید. آمارها اما نشان دهنده حجم 
قابل توجه دزدی نفت ایران از سوی آمریکاست. 
در آخرین روزهای آبان ماه گذشته بود که انتشار 
آماری ازسوی اداره اطاعات انرژی آمریکا نشان 
داد این کشور از سال ۲۰۲۰ و به بهانه تحریم ها، 
۴محموله نفت یــا فرآورده های نفتی ایران را 
دزدیده  است؛ محموله هایی متشکل از بیش از 
۴میلیون بشــکه نفت کــه ارزش تقریبی آن 
چیزی حدود ۳۵۰میلیون دلار برآورد می شود.

تأیید دزدی دریایی از سوی آمریکا
چند ماه پس  از توقیف نفتکش حامل نفت ایران 
به نام »سوئز راجان« و در ۱۷شهریورماه۱۴۰۲ 
وزارت دادگستری آمریکا برای نخستین بار تأیید 

کرد این کشور در ماه آوریل ۲۰۲۳یک نفتکش 
حامل ۹۸۰هزار بشکه نفت ایران را به دلیل آنچه 
»نقض تحریم های آمریکا« عنوان شد، توقیف 
کرده است؛ محموله ای که پس از مدتی در ایالت 
تگزاس تخلیه شد. درآن مقطع گفته شد شرکت 
یونانی »امپایر نووگیشن«، مالک نفتکش »سوئز 
راجــان« به نقض قوانین تحریم ها اعتراف و با 
همکاری و انتقال نفت ایران به آمریکا موافقت 
کرده و گفته برای نخستین بار بوده که اقدام به 
نقض تحریم های آمریکا کرده است. بررسی های 
بعدی مشخص کرد که محموله نفتی متعلق به 
ایران حدود ۳  ماه در سواحل تگزاس سرگردان 
بوده و هیچ شرکت آمریکایی به دلیل ترس از 
عواقب آن، حاضر به خریداری آن نبوده است 
تا اینکه در نهایت شرکتی که نام آن افشا نشد، 

محموله را خریداری کرد.

زمانی برای نقره داغ شدن آمریکا
توقیف نفتکش »نیکولاسST« یا همان »سوئز 
راجان« اما با واکنش آمریکایی ها مواجه شــد. 
در ابتدا ۲ مقام نظامی آمریکایی در گفت وگو 
با شــبکه خبری »فاکس نیوز« تأیید کردند 
نیروهای نظامی ایران یک نفتکش را در خلیج 
عمان توقیف کرده اند. به دنبال این تأیید، جان 
کربــی، هماهنگ کننده ارتباطــات راهبردی 
شورای امنیت ملی کاخ ســفید در واکنش به 
توقیف نفتکش آمریکایی ازسوی ایران، این اقدام 
را محکوم کرد و گفت که »دولت ایران باید این 
کشتی و خدمه آن را فورا آزاد و این اقدام های 
تحریک آمیز را متوقــف کند«. وی همچنین 
ادعا کرد که »ما به همکاری با شــرکای خود 
به منظور جلوگیری از مجموعه کامل اقدام های 

بی ثبات کننده ایران ادامه خواهیم داد«.

قدیمی ترها وقتی فردی در زمینه مالی موفق 
بود، بدهکار نمی شد، خانه می خرید و به طور 
کلی وضع مالی خوبی داشــت و می دانست 
چطور با پول سروکار داشته باشد تا رفاه خود 
و خانــواده اش را تأمین کند می گفتند فانی 
»عقل معــاش« دارد. در دنیای پیچیده امروز 
نیز دانش رابطه آدم ها و پول، همچنان مسألی 

با اهمیتی است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایرنا، فردی 
که بتواند تصمیم های آگاهانه و معمولا درستی 
درباره دخل وخرج، پس انداز و سرمایه گذاری 
خود داشته باشد، »سواد مالی« دارد. به طور 
کلی »ســواد مالی« به دانــش و مهارت های 
مرتبط با روش های تصمیم گیری درباره پول 
اشاره می کند که می توانند رفاه مالی افراد را 

ایجاد و تنظیم کنند.
در دنیایی که محصولات مالی متنوع، بازارهای 
ســرمایه گذاری گوناگون و ابزارهای مختلف 
پولی وجود دارند، یادگیری ســواد مالی یک 
ضرورت است. اینکه بدانیم در انتخاب شغل 
چگونه عمــل کنیم، درآمد خــود را چگونه 
مصرف کنیــم، چگونه بتوانیم پس انداز کرده 
و برای سرمایه گذاری سراغ چه بازاری برویم، 
پرسش هایی است که با کسب دانش و مهارت 
در زمینه سواد مالی می  توان به آنها پاسخ داد.

چه کسانی باید سواد مالی داشته باشند؟
برای آشــنایی با ســواد مالی لازم نیســت 
اقتصاددان بوده یا تحصیات خود را در زمینه 
مدیریت مالی دنبال کنیم. یادگیری چند اصل 
در زمینــه بودجه فردی و خانــوار، مدیریت 
درآمد و هزینــه، پول، تــورم، پس اندازی و 
سرمایه گذاری، وام و بدهی، بیمه و بازنشستگی 
و نیز مجهز شدن به اطاعتی که هر فرد نیاز 
دارد تا خــود را در برابر کاهبرداری و فریب 
مالی محافظت کند، برای همه افراد در سنین 
مختلف و ســطح تحصیات متفاوت، همان 

چیزی است که به آن سواد مالی می گوییم.

با یادگیری سواد مالی، توانایی تصمیم گیری 
آگاهانه در زمینه های اقتصادی را به دســت 
خواهیم آورد. خواهیم توانســت برنامه ریزی 
بلندمدتی بــرای درآمــد و هزینه های خود 
داشته باشیم به طوری که در بلندمدت سطح 
رفاه خود و خانواده مــان را بهبود بدهیم. یاد 
می گیریم چگونه از بدهــکار ماندن و بدهی 
داشتن با اینکه قرض می گیریم و وام دریافت 
می کنیم دور بمانیم. همچنین می توانیم درباره 
دوران بازنشســتگی و تأمین مالی بخشــی 
از زندگی که در آن دیگر شــاغل نیستیم به 

درستی تصمیم بگیریم.
یادگیری ســواد مالی عاوه بر منافع فردی، 
منافع اجتماعــی نیز به همــراه دارد که در 
نهایت عموم افراد از فواید و منافع آن بهره مند 
می شــوند. در چنین جامعه ای، تصمیم های 
هیجانی در زمینه امور مالی و اقتصادی کمتر 
دیده می شــود. با اینکه محیط اقتصاد کان 
بخشــی از دلیل برخی از صف هایی است که 
جلوی صرافی ها، جلوی طافروشی ها و حتی 
بعضی از نمادهای بورسی ایجاد می شوند اما 
ارتقای سواد مالی نیز در جمع شدن بخشی از 

این صف ها تاثیرگذار باشد.
ســواد و هــوش مالی، ارتبــاط عقانی بین 
درآمــد و هزینه را مشــخص می کند و هر 
چه قوی تر باشد، برای خلق اندیشه هایی که 
منتهی به پول زیادتر، معامات درســت تر و 
به جا، تعیین شــرایط مالی مطلوب با هدف 
جمع آوری و اندوختن پول یا هزینه کردن آنها 
و یا راهکارهایی برای گذشــتن از چالش های 
مالی به ما کمک می کند. این نکته را هم باید 
در نظر داشــت که آموزش ســواد مالی فقط 
بــرای خانواده های کم درآمد نیســت و برای 
خانواده هایی که از نظر مالی در شرایط مطلوبی 

هستتند نیز بسیار مهم است.

ســواد مالی چگونه با زندگی روزانه ما 
مرتبط می شود؟

ســواد مالی موضوعی نیســت که فقط برای 

شاغان یا در طول دورانی که شاغل هستیم 
اهمیت داشته باشد. همه افراد جامعه در هر 
سن و با هر فعالیتی به یادگیری سواد مالی نیاز 
دارند. در سواد مالی از دانش و مهارتی صحبت 
می شــود که از راه های مختلف بر زندگی هر 

روزه ما مرتبط می شود.
مدیریت دخل وخرج یا به عبارت دیگر، بودجه 
فردی و بودجه خانوار یکی از مواردی است که 
با زندگی هر روز ما سر و کار دارد: چه چیزی 
را بخریم، چه زمانی بخریم، چه زمانی شغل 
خود را تغییر دهیــم؟ چگونه درآمد و هزینه  
متناسبی داشته باشیم، چگونه برای هزینه های 

غیر منتظره آمادگی داشته باشیم.
مورد دیگر، آشــنایی با اعداد و ارقامی است 
که در اخبار می شــنویم و بر زندگی مالی و 
اقتصادی ما تأثیرگذارند. نرخ سود، نرخ سپرده، 
نرخ بهره... اینها اعدادی هستند که در خبرها 
می شنویم و کارشناسان تحلیل هایی را برای 
آنها ارائه می دهند اما اینکه چگونه هر فرد یا 
خانوار را تحت تأثیر قرار می دهد و لازم است 
در برابر تغییرات هر کدام از آنها چه رفتاری در 
پیش بگیریم؛ مواردی هستند که با سواد مالی 
خواهیم آموخت. تصمیم گیری درباره پس انداز 
و سرمایه گذاری، تصمیم گیری درباره اینکه در 
چه بازاری به عنوان مثال ســهام، طا، ارز یا 
مسکن سرمایه گذاری کنیم و همچنین پس از 
انتخاب بازار، از چه ابزارهایی بهره مند شویم نیز 

در زمینه سواد مالی هستند.

سواد مالی در مدارس
ارتقای توانمندی دانش آموزان در عرصه های 
مالی و کارآفرینی و همچنین افزایش مهارت 
مدرسان و معلمان در این عرصه، از جمله 
موارد مهمی است که نهادهای ذیربط باید 
به آن توجه ویژه ای داشــته باشند. یکی از 
نهادهایی که در این سال ها بحث سواد مالی 
را به خود معطوف کرده، بازار بورس و اوراق 

بهادار است.
به تازگی سازمان بورس)شرکت اطاع رسانی 

و آمــوزش( و اداره کل آمــوزش و پرورش 
شهرستان های استان تهران، با هدف ارتقای 
توانمندی دانش آموزان در عرصه های مالی 
و کارآفرینی و همچنیــن افزایش مهارت 
مدرسان در ارائه خدمات آموزشی در حوزه 
سواد مالی، تفاهم نامه همکاری امضا کردند.

از جمله موارد مهم این تفاهم نامه، تدوین و 
بازنگری استانداردهای آموزش سواد مالی و 
تربیت اقتصادی و حرفه ای با در نظر گرفتن 
سند ملی تحول بنیادین آموزش وپرورش و 
مأموریت های سازمان در جهت ارتقای سواد 
مالی در کشــور است. »آموزش سواد مالی 
به دانش آموزان مقاطع تحصیلی مختلف، 
تربیت مدرسان سواد مالی در قالب دوره های 
آموزشی و کارگاه های تخصصی، استفاده از 
ظرفیت ها و امکانات علمی و اجرایی طرفین 
برای افزایش کیفیت دوره های آموزشــی، 
تدوین محتوای آموزشی در قالب جزوه های 
آموزشی و کتاب های درسی و ارائه وسایل 
اســتفاده مدرسان  برای  کمک آموزشــی 
و دانش آمــوزان و همچنیــن ایجاد پایگاه 
داده از مدرســان سواد مالی و دانش آموزان 
دریافت کننده آموزش« از دیگر موارد مهم 

تفاهم نامه یاد شده است.
براساس این تفاهم نامه، قرار است در قالب 
کارگاه های آموزشی، درس به درس توضیح 
داده شــود که چگونه یک معلم می تواند از 
طریق بازی و فعالیت های عملی، سواد مالی 
و همچنین مهارت های حرفه ای کسب وکار 
را به دانش آموزان آمــوزش دهد تا آنها به 
صورت عملی و مهارتی مســائل را آموزش 

ببیند.
شــروع این گام بزرگ برای ایجاد تحول در 
ســواد مالی دانش آموزان، نیازمند حمایت 
و همراهــی دیگر بخش های آموزشــی و 
دانشگاهی و البته، نهادها و بخش های مالی 
کشور اســت تا عرصه آموزش سواد مالی 
در کشور، خارج از بحث تئوری، به صورت 

عملی و کارگاهی گسترش یابد.

تسویه حساب روی آب

سوادآموزی از نوع »مالی«

گزارش روز

اشاره

رسانه چه خبر

شنیدن؛ کلید طلایی
 ارتباط با نوجوان

پدر و مادرهایی که سال ها منتظر بودند تا کودک شان بزرگ شود 
و نوجوانی و جوانی او را ببینند و غرق لذت شوند و برای او نقشه ها 
و آرزوهای زیادی هم داشته اند اما حالا که نوجوان شان درآستانه 
سن بلوغ قرار گرفته است با ناسازگاری و حرف نشنوی و رفتارهای 

عجیب وغریب او مواجه شده و درجا ذوق شان کور می شود.

به گزارش پیام آشنا به نقل از جام جم آناین، حرف نشنوی 
نوجوانان چالشــی اســت که خانواده های زیادی با آن درگیر 
هستند و بســیار از آن گله دارند. البته به نظر می رسد یکی از 
مشکات والدین در این خصوص عدم ارتباط صحیح با نوجوانان 
و آشنا نبودن با ویژگی های این دوره است. البته درنظرگرفتن 
این موضوع هم خالی از لطف نیست که نوجوانان نسل جدید، 
از قافله فضای مجازی و تکنولوژی عقب نمانده اند و همین امر 
موجب تغییرات رفتاری فراوان آنان نســبت به زمان جوانی و 
نوجوانی والدین شان می شود.گایه های پرتکرار والدین مبنی بر 
این که نوجوانان شان از آنها حرف شنوی ندارند، شاید برای پدر و 
مادرها غیرمنطقی به نظر برسد اما عبور از دوران کودکی و ورود 
به مرحله جوانی و نوجوانی که یکی از دوره های حساس زندگی 
نوجوانان محسوب می شود با کمی پیچیدگی همراه است. تمایل 
به مستقل بودن، تشدید اختافات با والدین، فشار همسالان و... 
ازجمله چالش هایی است که نوجوان با آن درگیر است. گرچه 
نوجوانی پدیده خیلی قدیمی ای نیست و از وقتی که واژه نوجوان 
در جوامع بر سر زبان ها افتاده، زمان زیادی نمی گذرد و بلوغ تنها 
گذاری از کودکی به بزرگسالی است اما در شرایط فعلی با تغییر 
بسیاری از مسائل، شرایط جامعه هم دچار تغییر شده و به دنبال 
آن نحوه برخورد با کودک، نوجوان و جوان متفاوت  تر از گذشته 

است.
     

برقراری رابطه دوستانه و احترام به نوجوان
والدین باید با نوجوانان رابطه دوستانه برقرار کنند و آنها را بیشتر 
بشناسند و از عایق و خواسته ها و حتی مشکاتی که آنها را از 
درون رنج می دهد، آگاه شوند؛ اما متاسفانه اغلب گفت وگوهای 
بین والدیــن ونوجوانان، پیرامــون امر ونهی آنــان و کارهای 
لازم الاجراست. پدر و مادرها باید به نوجوان ثابت کنند برایش 
ارزش قائلند و به نظــرات او اهمیت می دهند. بهمن حوریزاد، 
فوق دکترای روان شناســی تربیتی و دکترای علوم تربیتی در 
این خصوص به جام جــم می گوید: »یکی از کلیدهای طایی 
ارتباط با نوجوان احترام به اوســت. زمانی که نوجوان را به دلیل 
رفتارها و کلماتی که به کار می برد و مربوط به نســل خودش 
است یا رفتارهایی که انجام می دهد و متفاوت با دیدگاه والدین 
است، مورد تمسخر قرار می دهیم، در حقیقت به او بی احترامی 
می کنیم. بنابراین نوجوان هم می آموزد که به تفکرات و نظرات 

والدین بی احترامی کند و حرف شنوی نداشته باشد.«
     

بایدها و نبایدهایی برای والدین
گفتن این نکته به نوجوان که او باید احســاس متفاوتی داشته 
باشد یا نباید چنین احساسی می داشت، هرگز او را به گوش دادن 
به حرف والدین تشــویق نمی کند، چراکه شــدت عواطف و 
احساسات نوجوان نمی تواند متناسب با انتظارات و درخواست های 
بزرگسالان باشد. از طرفی دیگر برای نوجوانان، تلخ ترین اندرز ها 
و راهنمایی ها یادآور این نکته است که وقتی بچه بودی چنین و 
چنان می کردی و نوجوان از این که پدر و مادر، دوران کودکی او 
را پیوسته به عنوان معیار ارزشیابی به حساب می آورند، عصبانی 

می شود. 
حوریزاد ضمن بیان دیگر راهکارهایی برای ارتباط موثر با نوجوانان 
عنــوان می کند: »از دیگر کلیدهای طایی برای ارتباط موثر با 
نوجوانان، یک چمدان پر از مهر و عاطفه اســت. زمانی که یک 
نوجوان اشتباهی می کند، فورا به او برچسب می زنیم  و  قضاوتش  
می کنیم. مامت، مقایسه، تحقیر و تهدید، چند سم مهلک در 
رابطه عاطفی نوجوان با والدین است. هر خانواده ای باید صادقانه از 
خود سؤال کند که اگر نوجوانی بی احترامی می کند و پرخاشگری 
دارد، مــن والد چه رفتاری با او دارم و چگونه برخورد می کنم؟ 
آیا من به عقاید او احترام گذاشــته ام؟ آیا به او گوش یا اهمیت 
داده ام؟ تــا چه حد والدین این مهارت ها را دارند؟« والدین باید 
مهارت های گوناگونی را دربرخورد با فرزندان خود بیاموزند اما 
گوش کردن یکی از راه های موثر برای ارتباط بیشتر آنان با نوجوان 
است و شاید همین موضوع به ظاهر ساده بتواند در حرف شنوی 

نوجوانان موثر باشد.

ضرورت کسب مهارت برای نوجوانان
نوجوان حرف شــنو از والدین که بی  هیچ چون وچرایی سخن 
والدین را می پذیرد و در پی اظهار نظر خود نیست، ماک درستی 
در تربیت فرزند نبوده و والدین نباید از این مســأله خوشحال 
باشــند، چراکه نوجوان حرف شنو در جامعه نیز توان مخالفت 
و نه گفتن در قبال درخواســت دیگران را نخواهد داشت. این 
روان شناس نیز بر این باور است که نوجوان باید بتواند اطاعات 
درست را از نادرست تشخیص دهد و والدین باید این آگاهی را 
به نوجوانان یاد دهند. حوریزاد تصریح می کند: »پدر و مادرها باید 
به نوجوانان قدرت تشخیص دهند و از کودکی به آنان بیاموزند 
که به ارزش های خانواده احترام بگذارند. به همین سبب برخورد 
صحیح با نوجوان، در حرف شنوی اینها بسیار حائز اهمیت است.« 
ماجرای حرف شــنوی نوجوانان به همین جا ختم نمی شــود 
به ســبب این که برخی از نوجوانان نیز به علت نداشتن مهارت 
کافی در بیان درخواســت و نظر خود هنگام صحبت با والدین 
نمی توانند حرف های شان را از راه منطقی بیان کنند و احساساتی 
می شوند. برای همین لازم است تا آموزش هایی نظیر مدیریت 
خشم، اعتمادبه نفس وعزت  نفس رابرای بیان صحیح سخنان 
خودبیاموزند اما خانواده ها هــم باید قوانین و محدودیت هایی 
منطقی و مبتنی بر عشــق و دوســتی در خانه برقرار کنند تا 

حرف شنوی نوجوانان نیز بیشتر شود.

میانگین ۵0 درصدی مشارکت جمعیت 
کلانشهرهای کشور در »پویش ملی 

سلامت«
وزارت بهداشت: مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت 
با اعام اینکه میانگین مشــارکت جمعیت کانشهرهای کشور در »پویش ملی 
سامت« ۵۰ درصد است، گفت: مشارکت بانوان کشور نیز در این پویش به ۴۰ 
درصد افزایش یافته است. کوروش اعتماد بیان کرد: در جمعیت شهری کشور به 
ویژه کانشهرها شاهد پوشش میانگین ۵۰ درصدی جمعیت هدف »پویش ملی 
سامت« یعنی افراد بالای ۱۸ سال کشور هستیم که امیدواریم در هفته پایانی 
پویش این عدد به ۷۰ درصد برســد. وی افزود: خوشبختانه در ۳۷ دانشگاه علوم 
پزشــکی از هدف از پیش تعیین شده »پویش ملی سامت« یعنی پوشش ۷۰ 
درصدی جمعیت، عبور کرده ایم. گفتنی است؛ »پویش ملی سامت« تا ۳۰ دی ماه 
۱۴۰۲ ادامه دارد و افراد برای غربالگری پرفشاری خون و دیابت خود می توانند به 

خانه های بهداشت، مراکز و پایگاه جامع سامت در سراسر کشور مراجعه کنند.

خدمات درمانی بیماران هموفیلی
 رایگان شد

سازمان بیمه ســلامت ایران: مدیرکل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه 
ســامت ایران گفت: خدمات درمانی بیماران هموفیلی تحت پوشــش صندوق 
بیماری های خاص و صعب العاج رایگان شد. محمد اسماعیل کاملی افزود: پیش 
از تاسیس صندوق بیماری های خاص و صعب العاج نیز برخی خدمات برای این 
بیماران رایگان بود که شامل داروهای تخصصی )برابر فهرست اباغی(، فیلتر خون، 
تزریق فاکتور، هزینه انجام تزریق فسفر و ریفامپیسین داخل مفصلی، تزریق خون 
و فرآورده های خونی، یکســری از آزمایش های مرتبط با بیماری و عوارض تزریق 
خون، هزینه آزمایش ژنتیک تشــخیص پیش از تولد هموفیلی، تعویض مفصل 
بیماران هموفیلی و نمونه برداری از پرزهای کوریونی جفت است. وی اظهار کرد: 
عاوه بر حمایت های یادشده، با تشکیل صندوق بیماری های خاص و صعب العاج، 
بیماران دارای هموفیلی نشان دار شده هم می توانند از مزایای صندوق بهره مند شوند. 
کاملی تاکید کرد: مزایای صندوق شامل آزمایش )۷ کد خدمت(، خدمات بستری، 
پرتو پزشکی )۸ کد خدمت(، خدمات پزشک، توانبخشی )۴ کدخدمت(، خدمات 
روانشناسی، ویزیت )۱۱ گروه تخصصی(، تجهیزات و اندام مصنوعی است. به گفته 
مدیرکل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه سامت ایران، بیماران منتسب به 
نشان هموفیلی می توانند با رعایت ضوابط از کمک های موردی تبصره ذیل ماده ۹ 
اساسنامه صندوق بیماری های خاص و صعب العاج با ارائه مدارک و مستندات به 

ادارات استانی پس از بررسی و طرح در کمیته های مربوطه بهره مند شوند.

نشَتی در زنجیره مالی تامین دارو
ایسنا: مدیــرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو با بیان اینکه زنجیره 
مالی تأمین دارو نشتی دارد و باید ارزیابی شود، تاکید کرد: اگر قرار است مشکات 
حوزه دارو برطرف شــود باید چرخه مالی زنجیره  دارو بسته شود و پول دارو نباید 
صرف حوزه های دیگر و ســایر خریدها و ردیف ها شود. محمد پیکانپور با تاکید بر 
اینکه »نقدینگی« چالش اصلی حوزه دارو است، بیان کرد: اگر قانون بودجه ۱۴۰۳ 
به درستی تدوین شــود و حساب دارو از سایر حساب ها به درستی تفکیک شود، 
سامانه پرداخت برخط معوقات بیمه ای و اعتبارات دارویاری راه اندازی شود و پرداخت 
منطقی از خزانه به ذی نفع نهایی بدون دست اندازیِ بخش های مختلف صورت گیرد، 
مشــکات مربوط به تامین دارو مرتفع خواهد شد. او تاکید کرد: صنعت دارو این 
قابلیت را دارد که با توجه به منابع جاری در حوزه، خود را مدیریت کند؛ مشروط 
به اینکه منابع از این حوزه خارج نشود. وی افزود: اگر قرار بر اصاحات باشد، اینها 
مواردی هستند که مرتبا به دستگاه های مختلف اعام کرده ایم چون همه این موارد 
در حوزه اختیارات سازمان غذا و دارو نیست. عما باید بودجه و مصوبات بالادستی 
آن به درستی تدوین شود که برای سال آتی در زمینه تامین دارو دچار مشکل نشویم. 
مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو با اشاره به اینکه اعتبار سال جاری 
طرح دارویاری ۶۹ هزارمیلیارد تومان مصوب شده بود، اظهار کرد: اما تاکنون ۲۳ هزار 
میلیارد تومان توسط سازمان برنامه و بودجه پرداخت شده است و این درحالی است 
که نیاز ما بر اساس برآوردها ۱۰۵ همت اعام شده بود. برای تخصیص مابقی بودجه 
اقداماتی در دســت پیگیری است. وی افزود: بخشی از این ۶۹ هزار میلیارد تومان 
اعتباری اســت که به دلیل اختاف قیمت ارز حوزه تجهیزات پزشکی از ۴۲۰۰ تا 
۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان است؛ لیکن با توجه به اینکه کل بودجه عدد پایینی بسته 
شد طبیعتا انتظارات بیشتر است. پیکانپور تاکید کرد: برای سال ۱۴۰۳ نیز رقمی که 
ما برای طرح دارویاری مدنظر داشتیم ۱۲۵ هزار میلیارد تومان بود اما تنها ۸۵ هزار 
میلیارد تومان مصوب شده است. وی در ادامه با اشاره به موارد مطرح شده در مجلس 
در مورد تامین دارو در روز سه شنبه )۱۹ دی( تصریح کرد: از سوی نمایندگان مجلس 
شورای اسامی اینگونه اعام شد که جلوی افزایش قیمت بی رویه دارو را بگیرید، از 
آن طرف در جمع دیگری عنوان می کنند که چرا قیمت های شرکت های داروسازی 
مورد بازبینی قرار نمی گیرد؛ بالاخره ما باید قیمت بدهیم یا نباید قیمت بدهیم؟ 
مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل ســازمان غذا و دارو، تاکید کرد: کار کارشناسی 
ما تحت تاثیر مباحث رسانه ای و سایر موارد غیرتخصصی قرار نمی گیرد اما رویکرد 
کان این است که اگر قرار است مشکات حوزه دارو برطرف شود باید چرخه مالی 
زنجیره  دارو بسته شود. پول دارو نباید صرف حوزه های دیگر در سایر سازمان ها و 
سایر خریدها و ردیف ها شود. زنجیره مالی تامین دارو نشتی دارد و باید ارزیابی شود.


